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EDITORIAL
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Νέο Ευρωπαϊκό Μπάουχαους
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το δομημένο περιβάλλον της Ευρώπης
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και η εθνική προσήλωση
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Πράσινος ΣΥΡΙΖΑ το ΠΑΣΟΚ

«P»

Δ
υστυχώς η ΝΔ και ο Κυριάκος Μητσοτάκης
επιβεβαιώνονται πλήρως όταν εδώ και πολ-
λά χρόνια έλεγαν ότι το ΠΑΣΟΚ είναι απλώς

ένας… πράσινος ΣΥΡΙΖΑ. Και λέμε δυστυχώς διότι
ένα κόμμα που διεκδικεί -έστω και θεωρητικά- τον
ρόλο της αξιωματικής αντιπολίτευσης δεν μπορεί να
ταυτίζεται με τον λαϊκισμό και την τοξικότητα. Το γε-
γονός ότι τα κόμματα της αντιπολίτευσης που ζητούν
σύγκληση της Επιτροπής Θεσμών και Διαφάνειας της
Βουλής για τις υποκλοπές, αν και έχει αποφανθεί η
δικαιοσύνη, δείχνει ότι οι άνθρωποι δεν έχουν καμία
επαφή με την πραγματικότητα και εντέλει δεν αντι-
λαμβάνονται τι σημαίνει η έννοια της διάκρισης των
εξουσιών. Κάθε φορά που δεν τους αρέσει μια από-
φαση της δικαιοσύνης θα την τραβάνε από το αυτί, θα
την πηγαίνουν στη Βουλή και θα της ζητούν τον λό-
γο… λες και είναι εισαγγελείς.

Είναι αυτή η ουρανομήκης αστειότητα που είχε
εκστομίσει στο παρελθόν ο Αλέξης Τσίπρας:
«Εμείς είμαστε κάθε λέξη του Συντάγματος». Θα

μου πείτε, έτσι είχαν συνηθίσει την περίοδο που
κυβερνούσαν τη χώρα με το «παραϋπουργείο Δι-
καιοσύνης» που είχαν στήσει ο κ. Μίμης και τα άλ-
λα παλικάρια της κάθαρσης, όπως είχε αποκαλύ-
ψει ο δικός τους υπουργός Σταύρος Κοντονής. Αυ-
τά προφανώς δεν συμβαδίζουν με τη δημοκρατία
μας. Αν ακούει κανείς από τον ΣΥΡΙΖΑ τέτοιες
ακροβασίες, δεν πέφτει από σύννεφα. Για τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ είναι άλλη μια μέρα στη δουλειά… Έχουν
στήσει καριέρες πάνω στον έλεγχο των αρμών της
εξουσίας και τις ωμές παρεμβάσεις τους στο έργο
της δικαιοσύνης. Αυτό ονειρεύονται, αυτό θέλουν
να κάνουν και τώρα. Να ελέγχουν και να χειραγω-
γούν τις αποφάσεις. Το να βλέπεις όμως το ΠΑ-
ΣΟΚ, που υποτίθεται ότι έχει παράδοση σεβασμού
στους θεσμούς, να σέρνεται πίσω από τη ρητορική
του ΣΥΡΙΖΑ και της Ζωής Κωνσταντοπούλου επι-
βεβαιώνει πως δεν θέλει να γίνει αξιόπιστη αντι-
πολίτευση. Αλλά ένας πράσινος ΣΥΡΙΖΑ με ρητορι-
κή που δεν καταλαβαίνεις τις διαφορές.

Το να σέρνεται το κόμμα που ίδρυσε ο Ανδρέας Πα-
πανδρέου πίσω από έναν νεόκοπο και εισαγόμενο
εφοπλιστή και από μια κυρία με «καρδούλες» ευτελί-
ζει πλήρως τις ιδρυτικές αρχές του Σοσιαλιστικού Κι-
νήματος. Για να καταλάβουμε το σκεπτικό του ΠΑ-
ΣΟΚ, τι ακριβώς ζητάει ο Νίκος Ανδρουλάκης; Να
κληθεί στη Βουλή η ηγεσία του Αρείου Πάγου για να
την ανακρίνουν η Ραλλία Χρηστίδου και η Θεοδώρα
Τζάκρη; Αυτό ζητάει ο Ανδρουλάκης; Και μετά θέλει
να τον πάρουν στα σοβαρά και να τον αντιμετωπίζουν
ως ισχυρό πολιτικό παράγοντα;

Και καλά ο άλλος ο «αμούστακος» από το Μαϊάμι, ας
δεχτούμε ότι είναι αφελής και έχει πλήρη πολιτική
άγνοια. Ο κ. Ανδρουλάκης, ο οποίος υποτίθεται ότι είναι
έμπειρος, δεν ντρέπεται να στοιχίζεται πίσω από τέτοι-
ες ασυναρτησίες που βάζουν φωτιά και υπονομεύουν
όλο το πολιτικό σύστημα; Ας διαβάσουν έστω και τώρα
Αριστοτέλη ή Μοντεσκιέ. Ποτέ δεν είναι αργά… 

Το να βλέπεις 
τον Ανδρουλάκη
να σέρνεται πίσω
από τη ρητορική

του αφελούς
Κασσελάκη 

και της Ζωής
Κωνσταντοπούλου

με τις...
καρδούλες

επιβεβαιώνει πως
δεν θέλει να γίνει

αξιόπιστη
αντιπολίτευση
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Η
ΔΕΗ, κορυφαία εταιρεία καθαρής ενέργειας στη Νοτιοανατολική
Ευρώπη, υποστηρίζει ως ονομαστικός χορηγός τη μεγαλύτερη
τριαθλητική διοργάνωση IRONMAN® 70.3® Greece, για την 

περίοδο 2024-2027. 

Ο επίσημος πλέον τίτλος της διοργάνωσης για τα επόμενα 4 χρόνια, 
ΔΕΗ IRONMAN® 70.3® Marathon, Greece, επισφραγίζει τη σταθερή, από
το 2021, υποστήριξη της ΔΕΗ στον κορυφαίο αγώνα τριάθλου και την εμπι-
στοσύνη της στην IRONMAN® Greece Team, «αγκαλιάζοντας» τον νέο τό-
πο φιλοξενίας του αγώνα. Το ΔΕΗ IRONMAN® 70.3® Marathon, Greece
έρχεται να προσφέρει άπλετη ενέργεια και να αποτελέσει κινητήριο δύνα-
μη για περισσότερους από 6.000 αθλητές, θεατές, εθελοντές, χορηγούς
και εκθέτες από 60 χώρες! 

Από τις 18 έως τις 20 Οκτωβρίου η ΕΥ ΖΗΝ Greece και ο Δήμος Μαραθώνα
θα προσφέρουν στη μυθική γη του Μαραθώνα, εκεί όπου «γεννήθηκε» ο
πιο δημοφιλής Αγώνας Δρόμου στον κόσμο, μια εντυπωσιακή αθλητική
εμπειρία IRONMAN® που επιφυλάσσει νέες, ταχύτερες διαδρομές και
πολλές παράλληλες εκδηλώσεις για όλη την οικογένεια, όπως το Night
Run Marathon, το IRONKIDS Marathon και το πιο γρήγορο τρίαθλο, το
4:18:4 Marathon.   

H κα Βάσια Μπιρλιράκη, Διευθύνουσα Σύμβουλος της ΕΥ ΖΗΝ Greece
δήλωσε σχετικά με την ονομαστική χορηγία της ΔΕΗ: «Όλοι εμείς στην ΕΥ
ΖΗΝ Greece είμαστε πραγματικά ευγνώμονες για την υποστήριξη και την
εμπιστοσύνη που μας έχει δείξει η ΔΕΗ όλα αυτά τα χρόνια. Φέτος, η συ-
νεργασία μας πηγαίνει σε ένα άλλο επίπεδο. Με την ηγέτιδα εταιρεία καθα-
ρής ενέργειας στο πλευρό μας και τα παγκοσμίου κύρους πρότυπα της
IRONMAN® γινόμαστε κι εμείς «Ένα με το Μέλλον» και προσβλέπουμε με
αισιοδοξία σε νέες συναρπαστικές αθλητικές εμπειρίες υψηλών προδια-
γραφών. Σας περιμένουμε όλους με χαρά στον Μαραθώνα!».

Η Γενική Διευθύντρια Εταιρικών Σχέσεων & Επικοινωνίας Ομίλου ΔΕΗ,
κα Σοφία Δήμτσα, ανέφερε σχετικά: «Με ιδιαίτερη χαρά και υπερηφάνεια ανα-
κοινώνουμε την ενίσχυση της συνεργασίας μας με την ονοματοδοσία του αγώνα
ΔΕΗ IRONMAN® 70.3® Marathon, Greece. Η μακρόχρονη αυτή συνεργασία
ενισχύει τη δέσμευσή μας στην προώθηση του αθλητισμού, της ευγενούς άμιλ-
λας και του ευ ζην. Η ΔΕΗ, ως αναπόσπαστο κομμάτι του κοινωνικού και οικονο-
μικού ιστού της χώρας, είναι αφοσιωμένη στην υποστήριξη μεγάλων αθλητικών
διοργανώσεων που προάγουν τις αξίες του αθλητισμού, αναδεικνύοντας παράλ-
ληλα τη χώρα μας ως κορυφαίο προορισμό για εκδηλώσεις διεθνούς κύρους.
Ανυπομονούμε να σας καλωσορίσουμε στον Μαραθώνα και ευχόμαστε καλή
επιτυχία σε όλους όσοι συμμετέχουν στον φετινό αγώνα». 

Οι εγγραφές έχουν ήδη ξεκινήσει:

Για το ΔΕΗ IRONMAN® 70.3® Marathon, Greece 2024: https://www.ironman.com/im703-marathon

Για το 4:18:4 Marathon: https://www.ironman.com/4184-marathon

Για το Night Run Marathon: https://www.ezgreece.gr/index.php/sport-events/night-run-marathon-powered-by-ironman

Για το IRONKIDS® Marathon: https://www.ezgreece.gr/index.php/sport-events/ironkids-greece-marathon

Η ΔΕΗ ονομαστικός χορηγός του φετινού
IRONMAN® 70.3® Marathon, Greece 2024
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Σ
το πρόσωπο του περιφερειάρχη Κεν-
τρικής Μακεδονίας Απόστολου Τζιτζι-
κώστα ο πρωθυπουργός Κυριάκος

Μητσοτάκης θέτει την εμπιστοσύνη του για
τον επόμενο Έλληνα επίτροπο που θα συμμε-
τάσχει στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή τα επόμενα
πέντε χρόνια. Η απόφαση είχε παρθεί εδώ

και καιρό, όπως λένε οι πλη-
ροφορίες αλλά είχαμε επι-
σημάνει κι εμείς στην «P»,
ενώ έγινε γνωστό ότι ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης απέρρι-
ψε τη λογική της πρότασης

δύο υποψηφίων που ζητούσε
η πρόεδρος της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Ούρσουλα φον

ντερ Λάιεν προκειμένου να επιλέξει η ίδια,
καταλήγοντας στην περίπτωση του κ. Τζιτζι-
κώστα.

Γιατί ο Απόστολος;
Το σκεπτικό πίσω από την επιλογή του

Απόστολου Τζιτζικώστα συμπυκνώνεται στις
δηλώσεις του κυβερνητικού εκπροσώπου
Παύλου Μαρινάκη, ο οποίος δήλωσε ότι «o
Απόστολος Τζιτζικώστας είναι ένα πρόσωπο
με εμπειρία σε θεσμικούς ρόλους τόσο στην
Ελλάδα όσο και στην Ευρώπη, όπου το 2020
εξελέγη πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτρο-
πής των Περιφερειών. Ταυτόχρονα, ο περι-
φερειάρχης Κεντρικής Μακεδονίας είναι
ένας νέος άνθρωπος που έχει εκλεγεί τρεις
φορές με ποσοστά άνω του 50%».

Ενημέρωση από Μαρινάκη
Νωρίτερα ο κυβερνητικός εκπρόσωπος

κατά την ενημέρωση των πολιτικών συντα-
κτών δήλωσε πως «η επιλογή του κ. Τζιτζι-
κώστα είναι μια επιλογή με πολιτικά χαρα-
κτηριστικά, η οποία αναδεικνύει τη σημασία
της Μακεδονίας και της Βόρειας Ελλάδας για
την Ευρώπη ως μια περιοχή με στρατηγική
θέση, διασυνδεσιμότητα και γεωπολιτική ση-
μασία τόσο για τα Βαλκάνια και τη Νοτιοανα-
τολική Ευρώπη όσο και ως βορειοανατολικό
άκρο της Μεσογείου».

Γέννημα θρέμμα της ΝΔ
Παρ’ όλα αυτά, η περίπτωση Τζιτζικώστα

εξυπηρετεί τέλεια και την κεντροδεξιά πτέρυ-
γα της κυβέρνησης, η οποία πλέον αντιπροσω-
πεύεται πιο εμφανώς μέσα και από τις αλλαγές
που επιχείρησε το Μέγαρο Μαξίμου σε κυβέρ-
νηση και στους γενικούς γραμματείς. Ο κ. Τζι-
τζικώστας αποτελεί ένα πρόσωπο «γέννημα
θρέμμα της Νέας Δημοκρατίας», έχει πολύ κα-
λή σχέση με τους πρώην προέδρους της ΝΔ
Κώστα Καραμανλή και Αντώνη Σαμαρά και αυ-
τό έχει τη σημασία του για το κομματικό ακροα-
τήριο της ΝΔ, ενώ η αξιοποίησή του σε ανώτατο
επίπεδο κλείνει εμφατικά παρασκηνιακές συ-
ζητήσεις και παράπονα για υποεκπροσώπηση
της δεξιάς πτέρυγας.

Παρών στο Μαξίμου
Χθες στις 18.00, λίγες ώρες από την ανακοί-

νωση του Π. Μαρινάκη, που γνωστοποιούσε
ότι η κυβέρνηση θα προτείνει τον περιφερει-
άρχη Κεντρικής Μακεδονίας για επίτροπο
στην ΕΕ, ο Απόστολος Τζιτζικώστας πέρασε το
κατώφλι του Μεγάρου Μαξίμου για να συναν-
τηθεί με τον πρωθυπουργό. Κατά την είσοδό
τους στο Μέγαρο Μαξίμου, οι κάμερες κατέ-
γραψαν τον σύντομο διάλογο που είχαν, με τον
κ. Τζιτζικώστα να ευχαριστεί θερμά τον πρω-
θυπουργό για την απόφασή του να τον προτεί-
νει ως τον νέο επίτροπο της Ελλάδας. 

«Αποτελεί μοναδική τιμή»
«Για μένα αποτελεί μοναδική τιμή. Από την

εμπειρία μου στους ευρωπαϊκούς θεσμούς
γνωρίζω καλά ποιες είναι οι προκλήσεις που
αντιμετωπίζει σήμερα η Ευρωπαϊκή Ένωση
και είμαι αποφασισμένος να εργαστώ σκληρά
προκειμένου να δημιουργήσουμε μια Ευρώ-

πη που να ανταποκρίνεται στις προσδοκίες
των συμπολιτών μας», είπε μεταξύ άλλων ο κ.
Τζιτζικώστας. Συμπλήρωσε δε πως η απόφα-
ση του κ. Μητσοτάκη «συνιστά και μια ανα-
γνώριση του ρόλου και της δυναμικής της
Βόρειας Ελλάδας και της Μακεδονίας, στην
οποία άλλωστε τα τελευταία χρόνια έχετε
επενδύσει προσωπικά με πολλά και σημαντι-
κά έργα».

Μητσοτάκης: «Γνωρίζει 
τους ευρωπαϊκούς θεσμούς»

Από την πλευρά του, ο πρωθυπουργός Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης τόνισε πως ο κ. Τζιτζικώ-
στας έχει μια σπουδαία πορεία στην Τοπική
Αυτοδιοίκηση ως εκλεγμένος περιφερειάρ-
χης για μια δεκαετία με πολύ υψηλά ποσο-
στά. «Αυτό δείχνει μια ευρύτερη πολιτική
αποδοχή στη δεύτερη μεγαλύτερη περιφέ-
ρεια της χώρας», σημείωσε ο πρωθυπουργός
λέγοντας πως ο κ. Τζιτζικώστας είναι ένας

άνθρωπος που γνωρίζει πολύ καλά τους ευ-
ρωπαϊκούς θεσμούς, καθώς έχει διατελέσει
πρόεδρος της Επιτροπής Περιφερειών.

Παράλληλα, επισήμανε ότι «η σύνδεση με-
ταξύ της δυνατότητας να ενώνει τις τοπικές
προτεραιότητες με τις μεγάλες ευρωπαϊκές
επιταγές καθιστά τον κ. Τζιτζικώστα ένα πρό-
σωπο που μπορεί να φέρει εις πέρας αυτή την
πολύ δύσκολη και εθνικά απαιτητική αποστο-
λή το να είναι ο επόμενος Έλληνας επίτροπος
στις Βρυξέλλες».

«Τέλος του μήνα 
θα γνωρίζουμε το χαρτοφυλάκιο»

Κλείνοντας, ο πρωθυπουργός ευχήθηκε
στον συνομιλητή του καλή επιτυχία, καλή δύ-
ναμη και καλή προετοιμασία. «Γνωρίζουν οι
πολίτες πως υπάρχει μια απαιτητική διαδικα-
σία ακρόασης στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο
και, νομίζω, στο τέλος του μήνα θα γνωρίζου-
με και το χαρτοφυλάκιο που θα αναλάβει η
πατρίδα μας. Πιστεύω πως η Ελλάδα θα μπο-
ρέσει να διεκδικήσει ένα χαρτοφυλάκιο που
θα αναγνωρίζει την πορεία της τα τελευταία
χρόνια και τον ευρύτερο γεωστρατηγικό ρόλο
στην περιοχή», σημείωσε ο κ. Μητσοτάκης.

του
Σωτήρη
Πίκουλα 

Η επιλογή του ως επιτρόπου αναδεικνύει τη σημασία 
της Μακεδονίας και της Βόρειας Ελλάδας για την Ευρώπη

«Ο Τζιτζικώστας μπορεί να φέρει
εις πέρας την πολύ δύσκολη 

και εθνικά απαιτητική αποστολή»
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6 ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Η
επιλογή του Απόστολου Τζιτζικώστα στη θέση του
Επιτρόπου της Κομισιόν αποτελεί αναντίρρητα μία
επιλογή ευθύνης και προσήλωσης στη σταθερότη-

τα και στις πράξεις. Ο περιφερειάρχης Κεντρικής Μακε-
δονίας είναι ένας πολιτικός που από την πρώτη
στιγμή που εντάχθηκε στον στίβο της αντιμετώπι-
σης των προβλημάτων του τόπου του έδειξε αφο-
σίωση και μεθοδικότητα.

Η διαδρομή του στην Περιφέρεια μιλάει από μό-
νη της και συνιστά την παρακαταθήκη του. Έργα
που ήδη είναι σε φάση υλοποίησης: Η δυτική είσο-
δος της Θεσσαλονίκης και ο ανισόπεδος κόμβος
Κ16, ο σύγχρονος αυτοκινητόδρομος στη Χαλκιδι-
κή, η είσοδος του Κιλκίς και η περιφερειακή οδός Κατερί-
νης. Η ενίσχυση με εκατοντάδες δράσεις των τοπικών επι-
χειρήσεων, όπως μέσα στην πανδημία, που με το πρό-
γραμμα «Διέξοδος» κατάφερε να ενισχύσει με επιχορή-
γηση και όχι δανεισμό 7.000 τοπικές επιχειρήσεις, δια-
σφαλίζοντας παράλληλα 25.000 θέσεις εργασίας.  

Αξία φυσικά έχουν και τα όσα έχουν ήδη γίνει πράξη.
Συνολικά, κατά τη διάρκεια της θητείας του έχει χρηματο-
δοτήσει τα επενδυτικά σχέδια 150 τουριστικών επιχειρή-

σεων και 3.440 νέες γεωργικές επενδύσεις. Κάθε χρόνο
παρέχει στήριξη σε 60.000 γονείς με χαμηλά εισοδήματα
και 2.000 γονείς παιδιών με αναπηρία, εξασφαλίζοντας
θέσεις για τα παιδιά στους παιδικούς και βρεφονηπιακούς

σταθμούς. 
Το έργο του είναι ιδιαίτερα σημαντικό και στον

τομέα της υγείας, καθώς, υπό την καθοδήγηση του
Απόστολου Τζιτζικώστα, δόθηκαν σύγχρονα ιατρι-
κά μηχανήματα, ενώ ενισχύθηκαν με επικουρικούς
γιατρούς και νοσηλευτές 16 νοσοκομεία και 22
κέντρα υγείας στην Περιφέρεια Κεντρικής Μακε-
δονίας. Ο περιφερειάρχης Κεντρικής Μακεδονίας
προχώρησε παράλληλα στην υλοποίηση 190 έργων

δημιουργίας πάρκων και χώρων πρασίνου στις πόλεις και
τις γειτονιές της Κεντρικής Μακεδονίας. Έκανε έμπρακτα
πιο ασφαλείς 30 περιοχές της Κεντρικής Μακεδονίας με
νέα αντιπλημμυρικά έργα. Κατάργησε όλα τα ανταποδοτι-
κά τέλη πετυχαίνοντας σημαντική εξοικονόμηση για
150.000 Έλληνες και Ελληνίδες, επαγγελματίες και τοπι-
κές επιχειρήσεις και πολλά ακόμη έργα που κάνουν τη
ζωή των συμπολιτών του καλύτερη. Με κάθε έργο και
δράση που κάνει υλοποιεί το όραμά του για τη Μακεδονία

του 2030, μια Περιφέρεια σύγχρονη, έξυπνη, πράσινη και
ανθρώπινη.

H αξιοποίηση των πόρων του ΕΣΠΑ εκτοξεύθηκε κατά τη
διάρκεια της θητείας του, με αποτέλεσμα χιλιάδες μεγάλα και
μικρά έργα να υλοποιηθούν. Η Περιφέρεια Κεντρικής Μακε-
δονίας στάθηκε δίπλα στους ευάλωτους πολίτες, χτίστηκαν
νέα σχολεία, ήρθαν σύγχρονα ιατρικά μηχανήματα στα νοσο-
κομεία και τα κέντρα υγείας, δημιουργήθηκαν νέες θέσεις
εργασίας. Μέχρι και το Hollywood κατάφερε να φέρει ο Από-
στολος Τζιτζικώστας στην Κεντρική Μακεδονία, που ήδη έχει
τεράστια οφέλη για την περιοχή, με 145 εκατ. ευρώ έσοδα,
130.000 διανυκτερεύσεις και 4.000 νέες θέσεις εργασίας που
δημιουργήθηκαν από τις 80 κινηματογραφικές παραγωγές οι
οποίες γυρίστηκαν μέχρι τώρα με την υποστήριξη του Film
Office της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας. 

Στο παρελθόν είχε ιδρύσει και τη δική του παράταξη που
έφερε το όνομα «Αλληλεγγύη». Επρόκειτο για μια πραγματι-
κά αυτοδιοικητική και αυθεντικά υπερκομματική παράταξη
με ικανούς ανθρώπους, που έχουν διαφορετικές ιδεολογικές
και πολιτικές αφετηρίες, διαφορετικά επαγγέλματα και εν-
διαφέροντα, όμως τους ενώνει η διάθεση για προσφορά και η
αγάπη για τον τόπο.    

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ 
ΤΖΙΤΖΙΚΩΣΤΑΣ

Από τη Βραχιά 
Θεσσαλονίκης στις Βρυξέλλες
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ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 7Απόστολος Τζιτζικώστας

H
ταν 2 Σεπτεμβρίου του 1978 όταν γεννήθηκε.
Γρήγορα απέκτησε μεγάλο ενδιαφέρον για την
πολιτική.  Όταν αποφοίτησε από το σχολείο

προχώρησε με τις σπουδές του στον τομέα των Πολιτι-
κών Επιστημών και Διεθνών Σχέσεων στο Georgetown
University της Ουάσιγκτον στις ΗΠΑ, ενώ στη συνέχεια
έκανε μεταπτυχιακό στη Δημόσια Διοίκηση και τα Οικο-
νομικά στο University College of London.

Γρήγορα, αφού ολοκλήρωσε με επιτυχία τις σπουδές
του, επέστρεψε στη χώρα μας, καθώς είχε ήδη αποφα-
σίσει να ασχοληθεί ενεργά, με τον τομέα της επεξεργα-
σίας, παραγωγής και τυποποίησης γαλακτοκομικών
προϊόντων. Εκείνη την περίοδο του ήρθε μία ιδέα η
οποία έγινε πράξη. Άλλωστε, αυτό έκανε πάντα, δεν
έμενε στα λόγια. Προχώρησε στη δημιουργία μίας σύγ-
χρονης μονάδας που στηρίζεται στα βιολογικά πρότυ-
πα, με την επωνυμία Αγρόκτημα Βραχιάς.

Αυτό είναι το στάδιο κατά τη διάρκεια του οποίου
γνώρισε τα πάντα για τη γεωργία, την κτηνοτροφία, αλλά
και το εμπόριο, έχοντας αντιμετωπίσει όλα τα εμπόδια
και τη γραφειοκρατία που συχνά συναντάει κάποιος
που ασχολείται με την επιχειρηματικότητα. Aπό μικρός

είχε όρεξη για αρκετή δουλειά, δείχνοντας πως αγαπάει
ό,τι κάνει. Είχε μεράκι με οτιδήποτε και αν καταπιανό-
ταν, ενώ κατάφερνε να ξεπερνάει πάντοτε τις δυσκο-
λίες, έχοντας αποκτήσει εφόδια και εμπειρίες.

Η θεσμοθέτηση στην Ελλάδα των Αιρετών Περιφερει-
ών, που έγινε με μεγάλη καθυστέρηση σε σύγκριση με
την υπόλοιπη Ευρώπη, κέντρισε αμέσως το ενδιαφέρον
του Απόστολου Τζιτζικώστα, καθώς είχε τη διορατικό-
τητα και την οξυδέρκεια να αντιληφθεί τον ολοένα και
πιο κρίσιμο ρόλο τους. Ήταν και είναι ένας  ρόλος ιδιαί-
τερα κρίσιμο στην  καθημερινότητα των πολιτών αλλά
και στην περαιτέρω ανάπτυξη της χώρας μας.

Η Περιφέρεια της Κεντρικής Μακεδονίας επέδειξε
σταθερότητα και αποτελεσματικότητα, ειδικά  στα δύ-
σκολα χρόνια που προηγήθηκαν με τη μία κρίση να δια-
δέχεται την άλλη: από την οικονομική κρίση στην παν-
δημία και από εκεί στον πόλεμο στην Ουκρανία και τη
νέα ενεργειακή αναστάτωση. 

Από την πρώτη στιγμή που εξελέγη αποτελούσε όρα-
μά του η Κεντρική Μακεδονία να μπει στο κέντρο λήψης
των αποφάσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Το πέτυχε
και αυτό. Το 2015 έγινε μέλος της Ευρωπαϊκής Επιτρο-

πής των Περιφερειών που είναι ο επίσημος θεσμός της
Ευρωπαϊκής Ένωσης στον οποίο εκπροσωπούνται οι
240 Περιφέρειες και οι 90.000 Δήμοι της Ευρώπης.  Η
συνέχεια ήταν εξίσου σπουδαία καθώς εξελέγη Επικε-
φαλής της Ελληνικής Αντιπροσωπείας και αντιπρό-
εδρος και τον Φεβρουάριο του 2020 εκλέχθηκε πρό-
εδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής των Περιφερειών.

Αποτέλεσε τον πρώτο Έλληνα πρόεδρο σε ολόκληρη
την ιστορία της Ευρωπαϊκής Επιτροπής των Περιφε-
ρειών. Αυτό από μόνο του καταδεικνύει την εργατικό-
τητα, την ηγετική φυσιογνωμία αλλά και την εργατικό-
τητά του.

Το μεγάλο και σταθερό «λιμάνι» του ήταν είναι και θα
είναι η οικογένειά του. Παντρεύτηκε την αγαπημένη του
Ελεάνα Βλάχου, με την οποία απέκτησε δύο υπέροχα
παιδιά, τον Γιώργο και τη Ναταλία. Η οικογένειά του εί-
ναι τα πάντα για εκείνον και αποτελεί προτεραιότητα.
Προσπαθεί να περνάει τον ελεύθερο χρόνο του όσο το
δυνατόν περισσότερο με τα παιδιά και τη σύζυγό του.
Άλλωστε, καθημερινά τού θέτουν αρκετά ερωτήματα,
από τα οποία μαθαίνει πολλά και γίνεται και ο ίδιος κα-
λύτερος.

Δεν χάνει ευκαιρία να παίρνει
αγκαλιά τους μικρούς του φίλους Με την Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν

Ο πρώην πλέον περιφερειάρχης Κεντρικής
Μακεδονίας επιβλέπει ένα από τα πολλά 

έργα που υλοποιούνται στην περιοχή

Αγκαλιά με τα παιδιά του, Γιώργο και Ναταλία 
Μαζί με τη σύζυγό του, Ελεάνα Βλάχου. 
Η οικογένειά του είναι προτεραιότητα! Η αγάπη των πολιτών φαίνεται στα πρόσωπά τους

Η αγάπη για την οικογένεια 
και η προσφορά στη Μακεδονία
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Η δικαίωση Κεραμέως
και ο Άδωνις 
Ημέρα δικαίωσης
ήταν η χθεσινή
για την υπουργό
Εργασίας Νίκη
Κεραμέως γιατί
εφαρμόστηκε με
επιτυχία ο νόμος
που είχε ψηφίσει
ως υπουργός
Εσωτερικών για
τον νέο τρόπο επι-
λογής διοικήσεων σε φορείς του Δημοσίου, που
πλέον βάζει αυστηρά κριτήρια και απαιτητική δια-
δικασία υπό το ΑΣΕΠ. Για το ζήτημα αυτό έκανε
λόγο και ο υπουργός Υγείας Άδωνις Γεωργιάδης, ο
οποίος έπλεξε το εγκώμιο της υπουργού. Άλλω-
στε, ως υπουργός ο κ. Γεωργιάδης είναι ο πρώτος
που εφάρμοσε τον νέο νόμο για την πρόσληψη των
νέων διοικητών υγειονομικών περιφερειών. Η κ.
Κεραμέως πάντως δεν ξέχασε να ευχαριστήσει
τους δύο πρώην συνεργάτες της που συνέταξαν
τον νόμο, όπως η υφυπουργός Εσωτερικών Βιβή
Χαραλαμπογιάννη και ο γενικός γραμματέας Εσω-
τερικών Δημήτρης Κυρμικίρογλου. 

O ΣΥΡΙΖΑ -
ναι, ο ΣΥΡΙΖΑ- 
μιλάει για 
τις συνακροάσεις...

Π
άντως, το θράσος έχει και όρια. Επί Τσίπρα
γίνονταν συνακροάσεις στα γραφεία του
ΚΚΕ, παρακολουθούνταν τα τηλέφωνα

των υπουργών Κοτζιά, Καμμένου και Πιτσιόρλα,
ενώ είχαν βάλει κοριούς ακόμη και στα δωμάτια
των τροϊκανών στο Χίλτον - μόλις το αντιλήφθηκαν
απείλησαν ότι θα διακόψουν τις διαπραγματεύσεις. 

Σε όλο το α’ εξάμηνο του 2015 ο Βαρουφάκης
ηχογραφούσε επίσης παράνομα, όπως παραδέ-
χτηκε ο ίδιος, τους συναδέλφους του υπουργούς
στα Eurogroup, αργότερα ο καταδικασμένος για
παράβαση καθήκοντος Παπαγγελόπουλος απει-
λούσε «μη συνεργάσιμους» δικαστές ότι «δεν θα
κάνουν Χριστούγεννα», ο επίσης καταδικασμένος
13-0 Παππάς έστηνε μηχανορραφίες για να κλείσει
μη αρεστά κανάλια και εφημερίδες και σχεδίαζε
συριζοκάναλο που θα έφτιαχνε ο «άφραγκος» Κα-
λογρίτσας με δανεικά και αγύριστα, ο Τζανακόπου-
λος πήγαινε τα άγρια μεσάνυχτα στον Άρειο Πάγο
για να δει «πώς πάει η υπόθεση Novartis», αλλά
τώρα όλοι ανησυχούν ότι «πλήττεται το κράτος δι-
καίου» από το πόρισμα της εισαγγελέως του Αρεί-
ου Πάγου. Εντάξει, ναι, μάγκες, μας πείσατε… 

Εξετάζει νέα παρέμβαση
στο ΕΔΑΔ ο Ανδρουλάκης
Μου λένε ότι η νομική ομάδα του Νίκου Ανδρουλάκη
εξετάζει τις δυνατότητες που υπάρχουν για μια νέα
προσφυγή στο Ευρωπαϊκό Δι-
καστήριο Ανθρωπίνων Δι-
καιωμάτων (ΕΔΑΔ). Θα είναι η
τρίτη προσφυγή του προέδρου
του ΠΑΣΟΚ στο ΕΔΑΔ. Όχι ότι
έκανε κάτι και τις προηγούμε-
νες δύο, αλλά λέμε τώρα… Αυ-
τό που διερευνάται είναι αν
υπάρχει νομική βάση για να απευθυνθεί εκεί απέ-
ναντι στην απόφαση αρχειοθέτησης της απόφασης
που έλαβε ο Άρειος Πάγος. Δεν ήταν τυχαία η αναφο-
ρά του προέδρου του ΠΑΣΟΚ στη Βουλή ότι ενίοτε οι
υποθέσεις ανασύρονται από το αρχείο, καθώς είναι
σαφές ότι θα εξαντλήσει κάθε δυνατότητα σε αυτή
την κατεύθυνση… 

Πηγές από το ρεπορτάζ του ΣΥΡΙΖΑ λένε
ότι ο Στέφανος Κασσελάκης έδωσε ρητή εν-
τολή στον Μανώλη Καπνισάκη να επικοινω-
νήσει την πρόθεση της Κουμουνδούρου για
κοινή πρωτοβουλία της προοδευτικής αντι-
πολίτευσης για τις υποκλοπές, συγκεκριμέ-
να για συνεδρίαση της Επιτροπής και Διαφά-
νειας της Βουλής με πρόσκληση της ηγεσίας
του Αρείου Πάγου. Όμως, η εντολή του ήταν
να απευθυνθεί μόνο στο ΠΑΣΟΚ και τη Ζωή
Κωνσταντοπούλου της Πλεύσης Ελευθερίας
και όχι στη Νέα Αριστερά ή σε άλλο κόμμα όπως η Ελληνική Λύση ή η
Νίκη. Νίκος Ανδρουλάκης και Ζωή Κωνσταντοπούλου όμως ούτε να
ακούσουν ότι θα εξαιρεθούν η Νέα Αριστερά και ο Αλέξης Χαρίτσης
από την κοινή πρωτοβουλία και έβαλαν βέτο στον Καπνισάκη, ο
οποίος γύρισε με την ουρά στα σκέλια στην Κουμουνδούρου. 

Η μυστική αποστολή Καπνισάκη
και οι αρνήσεις των δύο

Απασχόλησε, αλλά
αποκλείστηκε…
Moυ λένε κυβερνητικές πη-
γές ότι η υπόθεση του Μαρ-
γαρίτη Σχοινά και το ενδε-
χόμενο ανανέωσης της θη-
τείας του απασχόλησαν -αλ-
λά λίγο- το Μέγαρο Μαξίμου
και τον Κυριάκο Μητσοτάκη
και αυτό διότι ήταν πρόσωπο
πολύ αρεστό στην Ούρσουλα
φον ντερ Λάιεν. Στην κυβέρ-
νηση όμως περίμεναν πε-
ρισσότερα από τον κ. Σχοινά,
ο οποίος ήταν κάτι σαν εξ απορρήτων της Ούρ-
σουλα φον ντερ Λάιεν. Εκτός αυτού, μου λένε
ότι ο κ. Σχοινάς είχε αναπτύξει πολλές σχέσεις
με συγκεκριμένα ΜΜΕ που συνεχώς έπαιζαν το
όνομά του για να αναλάβει ως πρωθυπουργός
κοινής αποδοχής σε περίπτωση συγκυβέρνη-
σης ΝΔ-ΠΑΣΟΚ. Το σενάριο αυτό είχε ανα-
πτυχθεί πριν από τις εθνικές εκλογές του 2023,
όμως έμεινε όνειρο απατηλό, αφού η ΝΔ επι-
βλήθηκε όλων με 41%. Έτσι λοιπόν σε λίγη ώρα
είχε αποκλειστεί. 

Οι επίδοξοι
διάδοχοι 
του Τζιτζικώστα 
στην περιφέρεια
Μπορεί το θέμα του επόμενου

Έλληνα επιτρόπου να έχει κλεί-

σει και ο Απόστολος Τζιτζικώ-

στας να οδεύει προς Βρυξέλλες

και Στρασβούργο, όμως θα πρέ-

πει να βρεθεί και διάδοχος για τη

θέση που αφήνει στην Περιφέ-

ρεια Κεντρικής Μακεδονίας. Ο

αγώνας για τη θέση του Τζιτζικώστα εντείνεται

το τελευταίο διάστημα και τα ονόματα που

ακούγονται έντονα είναι τα εξής: ο Κώστας Γι-

ούτικας, αντιπεριφερειάρχης Ανάπτυξης και

Περιβάλλοντος, ο Πάρις Μπίλιας, αντιπεριφε-

ρειάρχης Τεχνικών Υποδομών Κεντρικής Μα-

κεδονίας, η Αθηνά Αηδονά, αναπληρώτρια πε-

ριφερειάρχης, αλλά και η περιφερειακή σύμ-

βουλος και Ολυμπιονίκης Βούλα Πατουλίδου

και η επίσης περιφερειακή σύμβουλος Μελίνα

Δερμεντζοπούλου.
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Στενοχωριέται και οδύρεται 
ο ΣΥΡΙΖΑ για τη δικαιοσύνη… 

Τελικά εκεί στον ΣΥΡΙΖΑ δεν ξέρουν πώς θέλουν να μετα-
χειριστούν τη δικαιοσύνη. Όταν η δικαιοσύνη αθωώνει την
Ηριάνα και τον Περικλή -μεγαλοπρεπές αποτύπωμα της πα-
λάμης του οποίου βρέθηκε σε γιάφκα τρομοκρατών- αλλά
και την οικογένεια Ινδαρέ, τότε «στέκεται στο ύψος των πε-
ριστάσεων και σέβεται το κοινό περί δικαίου αίσθημα».
Όταν αθωώνει τον Γρηγόρη Δημητριάδη για το Predator και
κρίνει νόμιμες τις επισυνδέσεις της ΕΥΠ, τότε είναι καθο-
δηγούμενη από την κυβέρνηση Μητσοτάκη. Παιδιά, αποφα-
σίστε τι θέλετε για να κάνουμε και εμείς τα κουμάντα μας
καλοκαιριάτικα… 
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Η «απόλυση» της Ζέφης Δημαδάμα από την κυβέρνηση, με το
«ξήλωμά» της από το αξίωμα της γενικής γραμματέως Ισότητας,
ήταν αναμενόμενη. Η ίδια έσπευσε να βγάλει μια ανακοίνωση που -
ούτε λίγο ούτε πολύ- έλεγε ότι γραφειοκρατία και πολιτικά εμπόδια
δεν την άφησαν να ολοκληρώσει το έργο της… Ποιο έργο εννοεί,
δεν έχω καταλάβει. Συγχωρήστε με, αλλά η κυρία Δημαδάμα δεν δι-
καιούται να διαμαρτύρεται. Είναι ένα στέλεχος του κομματικού σω-
λήνα του ΠΑΣΟΚ που δεν έχει να επιδείξει κανένα μετρήσιμο μέγε-
θος δουλειάς και έργου. Έφυγε από το ΠΑΣΟΚ, φλέρταρε με τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ και τελικά διορίστηκε από τη ΝΔ. Το ΠΑΣΟΚ δεν την ήθελε πο-
τέ και η ΝΔ δεν την αποδέχτηκε ποτέ. Μόνη της κάηκε πολιτικά... Τo

..
. 
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Το φάουλ της Δημαδάμα

Τι απάντησε ο Μαρινάκης για Τζιτζικώστα

O Κωνσταντίνος
Μητσοτάκης
έκλεισε χθες

τα 26 και η μαμά Μαρέ-
βα Μητσοτάκη τού ευ-
χήθηκε για τα γενέ-
θλιά του με μια τρυφε-
ρή ανάρτηση στο In-
stagram. Συγκεκριμέ-
να, ανάρτησε μια φω-
τογραφία όπου κάθον-
ται στο κατάστρωμα
ενός πλοίου, με την
κυρία Μητσοτάκη να
έχει ακουμπήσει στον
ώμο του γιου της.
«Χρόνια πολλά στο
αγοράκι μου. Σε αγαπώ
πολύ», σημείωσε στη
λεζάντα της ανάρτη-
σής της.

Οι «εισαγγελείς» 
της αντιπολίτευσης

ΠΑΣΟΚ, ΚΚΕ, ΣΥΡΙΖΑ, Νέα Αριστερά και Πλεύση
θέλουν, λέει, να μην κλείσει η Βουλή, να πάει το πόρι-
σμα τoυ Αρείου Πάγου στη Βουλή, να συγκληθεί ξανά
η Επιτροπή Διαφάνειας και να φωνάξουν στη Βουλή
την κυρία Αδειλίνη για να της κάνουν ανάκριση. Για να
καταλάβετε τη σοβαρότητα της καταστάσεως, ζητούν
να πάει στη Βουλή η εισαγγελέας του Αρείου Πάγου
για να την ανακρίνουν η Ακρίτα, ο Μπάρκας, η Χρηστί-
δου και η Τζάκρη! Μιλάμε για παρωδία… 

Ο Νίκος ο λαλίστατος
Επειδή ο σημερινός αρχηγός έχει κουράσει πολύ

με τα μισόλογά του, καλό θα ήταν έστω και τώρα να
απαντήσει ο ίδιος στους πολίτες για ποιο λόγο υπήρχε
εντολή παρακολούθησης από εισαγγελέα. Γιατί μπή-
κε στο στόχαστρο ξένων μυστικών υπηρεσιών; Τι
έψαχναν; Και, τέλος, γιατί αρνήθηκε πεισματικά την
ενημέρωση της ΕΥΠ; Απλά πράγματα… Όλα τα άλλα
είναι υπεκφυγές. 

Όλα στο... χιόνι - Πώς 
τα κατάφερε έτσι 
ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ;

Προχθές δημοσιεύτηκε ο ισολογισμός του ΠΑΣΟΚ
για το έτος 2023. Τα συνολικά χρέη του ΠΑΣΟΚ μόνο
προς τις τράπεζες
ανήλθαν στα
445.824.401 ,66
ευρώ, παρουσιά-
ζοντας αύξηση
κατά 47.800.000
ευρώ μέσα σε
έναν μόλις χρόνο. Πώς τα κατάφερε έτσι ο Ανδρουλά-
κης; Μιλάμε για αύξηση της τάξης του 12%, παρά τις
υποσχέσεις που έδινε περί «νοικοκυρέματος». Και πά-
με παρακάτω: οι υποχρεώσεις προς προμηθευτές, εφο-
ρία, ασφαλιστικά ταμεία κ.ά. έφτασαν τα 5.200.000 ευ-
ρώ, από 4.800.000 ευρώ το προηγούμενο έτος. Το σύνο-
λο των δανειακών και άλλων υποχρεώσεων του ΠΑΣΟΚ
για το 2023 είναι 451.046.397,65 ευρώ από
402.784.985,22 ευρώ το 2022. Φοβερός μάνατζερ ο Νί-
κος. Τα έχει γράψει όλα στο... χιόνι!

H συγκινητική ανάρτηση 
της Μαρέβας για τον γιο της

Στην πρόταση της κυβέρνησης να αναλάβει ο περιφε-
ρειάρχης Κεντρικής Μακεδονίας Απόστολος Τζιτζι-
κώστας τη θέση του επιτρόπου στάθηκε ο κυβερνητι-
κός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης απαντώντας σε
σχετική ερώτηση της «Political» και του δημοσιογρά-
φου Μίλτου Σακελλάρη. «Να πω ένα δημόσιο ευχαρι-
στώ στον κ. Σχοινά για τις πολύ σημαντικές υπηρεσίες
που προσέφερε από αυτή την καίρια θέση του αντι-
προέδρου της Επιτροπής στη χώρα. Η παράδοση, αυτό το
οποίο συνέβαινε όλα τα χρόνια, είναι να μην έχουμε δεύτερη
θητεία. Ουσιαστικά είναι μια επιλογή, μια νέα ευκαιρία, με τα
χαρακτηριστικά και τους λόγους που περιέγραψα στην αρχι-
κή εισήγηση, στον περιφερειάρχη Κεντρικής Μακεδονίας
Απόστολο Τζιτζικώστα. Έναν άνθρωπο που επιλέγουν ο κό-
σμος, οι πολίτες, οι ψηφοφόροι, με πολύ υψηλά ποσοστά, οι

ψηφοφόροι της Κ. Μακεδονίας, εδώ και δέκα χρόνια -
ποσοστά άνω του 50% που πολλές φορές ξεπερνούν
και το 60%», ανέφερε χαρακτηριστικά και συνέχισε:
«Ένας νέος άνθρωπος, ο οποίος όμως έχει καταφέρει
να συνθέσει και να αποκτήσει αυτή την εμπιστοσύνη,
να διατηρήσει αυτή την εμπιστοσύνη, που είναι πολύ
πιο δύσκολο από μια πρώτη εκλογή, προφανώς από
ψηφοφόρους οι οποίοι ανήκουν ιδεολογικά σε πολύ

μεγαλύτερες επιμέρους ιδεολογικές ομάδες από αυτήν που
εκπροσωπεί η Νέα Δημοκρατία. Αυτό ακριβώς προσπαθεί να
κάνει και ο Κ. Μητσοτάκης, που και αυτός εδώ και 20 χρόνια
εκλέγεται βουλευτής. Είναι γέννημα θρέμμα της Νέας Δημο-
κρατίας, αλλά ως πρωθυπουργός καθημερινά προσπαθεί να
βελτιώσει την καθημερινότητα των πολιτών ως πρωθυπουρ-
γός όλων των Ελλήνων».

Στον ΣΥΡΙΖΑ είναι μαρτυριάρηδες
Στη Χαριλάου Τρικούπη είναι πυρ και μανία με τα στελέχη του ΣΥ-

ΡΙΖΑ που δεν κρατούν το στόμα τους κλειστό. Ο λόγος για τη διαρ-
ροή που έσπευσαν να κάνουν ότι επίκειται κοινό μέτωπο με το ΠΑ-
ΣΟΚ για να πιέσουν να γίνει σύγκληση της Επιτροπής Θεσμών. Είχε
προηγηθεί ένα τετ α τετ Φάμελλου - Ανδρουλάκη στη Βουλή. Τις πι-
θανότητες εξεύρεσης κοινού τόπου τις είχαν αναλάβει άτομα του
στενού περιβάλλοντος των δύο προέδρων. Όπως αποδείχτηκε
όμως, δεν είχαν σφραγίσει τα στεγανά τους. Και κάποιοι καλοθελη-
τές μίλησαν και το έκαψαν το σενάριο. Μάλιστα, από σίγουρη πηγή
έμαθα ότι ο Στέφανος Κασσελάκης μίλησε με τον ομόλογό του - όχι
μία αλλά δύο φορές! Μάταια όμως...
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Κόψε φάτσα…
Αυτός είναι, λέει, ο εγκέφαλος των τρομοκρατικών επιθέσεων της 11ης

Σεπτεμβρίου του 2001 στις ΗΠΑ… Αυτό το ισλαμικό μπουμπούκι, ο Χαλίντ Σέιχ
Μοχάμεντ, ο Πακιστανός υπήκοος, παραδέχθηκε την ενοχή του 23 χρόνια μετά… 

ΔΕΚΑ ΣΤΑΔΕΚΑ
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M ε την ανακοίνωση της Ευρωπαϊκής Κάρτας Εμβολιασμού,

που θα ισχύσει από τον Σεπτέμβριο, η βουλευτής της Νί-

κης, Ασπασία Κουρουπάκη, είπε κάποια πολύ ενδιαφέ-

ροντα πράγματα στη Βουλή. Ενδιαφέροντα από διάφορες απόψεις.

«Ευρωπαϊκή Κάρτα Εμβολιασμού από τον Σεπτέμβριο. Με όλα τα

στοιχεία εμβολιασμών του πολίτη. Από αυτήν θα εξαρτώνται τα δικαιώ-

ματά μας. Στην Ελλάδα

και άλλες τέσσερις χώ-

ρες. Πρώτοι πάλι, ως πει-

ραματόζωα. Με τη συν-

δρομή του Παγκόσμιου

Δικτύου Πιστοποίησης

Ψηφιακής Υγείας, δημι-

ουργού του πιστοποιητι-

κού εμβολιασμού

COVID-19. Προετοιμάζε-

ται ο έμμεσος καταναγκα-

σμός σε νέους εμβολια-

σμούς. Καλούμε τους πο-

λίτες σε εγρήγορση, ώστε

όλοι μαζί να εμποδίσουμε

μέτρα που θα αποτελέ-

σουν μια νέα σημαντικό-

τατη απειλή για την ελευ-

θερία μας». 

Αυτά είπε και οι παρόν-

τες συνάδελφοί της την

άκουγαν, χωρίς να μπορεί

να σηκωθεί κάποιος επά-

νω και να της πει «μα, τι

είναι αυτά που λες;».

Επιρρεπείς 
στις θεωρίες 
συνωμοσίας

Έχουμε πει ότι το βασικό πρόβλημα της δημοκρατίας είναι ότι

δεν μπορεί να προστατευτεί, κάποιες φορές, αποτελεσματικά.

Διότι δίνει το δικαίωμα σε όλους να μιλήσουν, ακόμη και σε εκεί-

νους που στρέφονται εναντίον της. Ή, που λένε πράγματα που κα-

νονικά δεν θα έπρεπε να λέγονται. 

Η κυρία Κουρουπάκη εξέφρασε όχι μόνο την προσωπική της άπο-

ψη, αλλά κάλεσε -εκ μέρους του κόμματός της- τους πολίτες σε

εγρήγορση. Σε αντίδραση. Τα έχουμε ξαναδεί αυτά να συμβαίνουν.

Θα έπρεπε να έχουμε μάθει από την περίοδο της πανδημίας ότι σώθη-

καν ζωές από τα εμβόλια. Ό,τι κι αν έχει να καταλογίσει κανείς σε επι-

μέρους χειρισμούς, τα εμβόλια έσωσαν εκατομμύρια ζωές. Και έχουν

σώσει διαχρονικά ακόμη περισσότερες. 

Θα έπρεπε να έχουμε μάθει, επίσης, ότι τα πάντα δεν είναι μια παγκό-

σμια συνωμοσία που αποσκοπεί να μας βάλει τσιπάκια και να μας ελέγ-

χει.

Κι όμως, υπάρχει μερίδα του κόσμου, για τους οποίους όλα αυτά εξα-

κολουθούν να ισχύουν. Και είναι έτοιμη να βρεθεί σε «εγρήγορση». Εί-

ναι έτοιμη να ταχθεί στο πλευρό οποιουδήποτε θα πει μια παλαβομάρα

ή θα αναπτύξει μια απί-

θανη θεωρία συνωμο-

σίας. Και θα δημιουργή-

σει αναστάτωση. 

Αναρωτιόμαστε, συ-

χνά, πώς είναι δυνατόν

να βρισκόμαστε χιλιοστά

από μια δεύτερη προ-

εδρία Τραμπ στις ΗΠΑ. Ο

άνθρωπος που ενθάρρυ-

νε πραξικόπημα, που κα-

ταδικάστηκε από ποινικό

δικαστήριο και που, κυ-

ρίως, εκστομίζει τα ψέ-

ματα κατά ριπάς, ίσως γί-

νει ξανά «πλανητάρχης».

Αδιανόητο, ε;

Νεράιδες 
και δράκοι

Όχι και τόσο. Τον τελευ-

ταίο καιρό -ιδιαίτερα- αρ-

κεί να ανεβάσει κάποιος

μια εντελώς ανυπόστατη

μπούρδα στα social me-

dia και εν ριπή οφθαλμού

εκατομμύρια άνθρωποι

θα την έχουν δει και αρκετοί από αυτούς θα την έχουν πιστέψει.

Σαν να το έχουμε ανάγκη να πιστεύουμε σε θεωρίες που δεν

μπορούν να αντέξουν στην παραμικρή ανάλυση. 

Που μπορεί και να το έχουμε. Η πραγματικότητα γίνεται συχνά

αφόρητη και οι πραγματικές απαντήσεις στα ερωτήματα είναι

δύσκολο να χωνευτούν και να γίνουν αποδεκτές. Συνεπώς, ένα

παραμύθι δίνει πάντα τη λύση. Τα παραμύθια συνήθως έχουν νε-

ράιδες, ξωτικά, μονόκερους και καλές γιαγιάδες. Ισχύει για όλα

τα παραμύθια. Τα λογοτεχνικά που μας διάβαζαν ως παιδιά ή τα κοινω-

νικά και πολιτικά, που μας υπνώτισαν ως ενήλικες.

Κάπου, όμως, πίσω απ' όλα αυτά, παραμονεύει ο δράκος. Κι αυτό

οφείλαμε να το έχουμε μάθει. 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Οι αήττητες 
θεωρίες συνωμοσίας



Μ
αγικά εφαρμόζει για ακόμη μία
φορά ο επικεφαλής της Αλβανίας
Έντι Ράμα, καθώς μετά τη «στημέ-

νη» σύλληψη του Φρέντι Μπελέρη προχωρά-
ει στο δεύτερο στάδιο του σχεδίου του για την
απόλυτη αλβανική επικράτηση στη Χιμάρα.

Πώς θα γίνει αυτό; Με την
παραχώρηση τεράστιας
γης, η οποία -αθόρυβα και
άτυπα- θα ελέγχεται από
τον «άρχοντα των δαχτυλι-
διών» της γείτονος.

Όπως ανέφεραν χθες δη-
μοσιεύματα στα σάιτ Hi-
mara.gr και Syri.net, 224

τετραγωνικά χιλιόμετρα γης στη Χιμάρα πέ-
ρασαν στα χέρια της ευρύτερης οικογένειας
του Αλβανού πρωθυπουργού, προκαλώντας
σοβαρές υπόνοιες για τον τρόπο με τον οποίο
έχουν χειριστεί την υπόθεση οι αλβανικές
Αρχές.

Το «ύποπτο» δικαστήριο
Φυσικά, όπως και στη σύλληψη του πρώην

εκλεγμένου δημάρχου και νυν ευρωβουλευ-
τή της Νέας Δημοκρατίας, που στηρίχτηκε
από την ελληνική μειονότητα στην πόλη, οι
διαδικασίες που ακολούθησε ο Αλβανός
πρωθυπουργός είναι αμφισβητήσιμες. Ας ρί-
ξουμε μια ματιά στο χρονικό της υπόθεσης.
Το Εφετείο Αυλώνα το 2019 με μια απόφαση
που προκάλεσε αρκετή συζήτηση ενέκρινε
την παραχώρηση περίπου 224 τετραγωνικών
χιλιομέτρων γης στο Βουνό (χωριό στη Χιμά-
ρα, απ’ όπου και έχει καταγωγή ο Ράμα)
στους κληρονόμους της οικογένειας Κολέκα,
συγγενών του Ράμα. Συγκεκριμένα, η γη πα-
ραχωρήθηκε στον Πέτρο Κολέκα, παππού
από τη μητέρα του Ράμα, και τον Σπύρο Κολέ-
κα, θείο της μητέρας του.

Όλα άρχισαν όταν ο γιος του Έντι Ράμα,
Ένο Κολέκα, αλλά και ο ξάδερφός του, Εντρίτ,
προχώρησαν στην άσκηση έφεσης κατά της
απόφασης της Υπηρεσίας Διαχείρισης Περι-
ουσίας (ATP). Η ATP στις 30 Μαρτίου 2017 εί-
χε απορρίψει την αίτηση της οικογένειας Κο-
λέκα για την αναγνώριση των δικαιωμάτων
τους επί της συγκεκριμένης γης. Ωστόσο, το
εφετείο ήρθε να ανατρέψει τη συγκεκριμένη
απόφαση, οδηγώντας στην παραχώρηση της
ιδιοκτησίας στην οικογένεια του Έντι Ράμα.

Ιδιαίτερη μνεία αξίζει στο γεγονός ότι σε
όλη τη διαδικασία ακολουθήθηκε μια… πε-
ρίεργη, αμφιλεγόμενη και ασυνήθιστη πο-
ρεία. Στο πλαίσιο της δίκης, οι αρμόδιες κρα-
τικές υπηρεσίες, όπως η ATP και η ZVRPP
(Ζώνη Ελέγχου και Διαχείρισης Κτηματολο-
γίου), που είχαν αρχικά απορρίψει την αίτηση
της οικογένειας Κολέκα, δεν μπήκαν καν…
στον κόπο να παρουσιαστούν ενώπιον των δι-
καστών προκειμένου να υπερασπιστούν τις
αποφάσεις τους. Άραγε γιατί απουσίασαν;
Γιατί δεν παρέστησαν για να εκθέσουν τις

απόψεις τους για όσα ισχυρίζονταν αρχικά;
Οι γνωρίζοντες την περιοχή σχολίαζαν πως η
απόφαση της… αποχής τους ήταν τουλάχι-
στον περίεργη, καθώς η δικαστική διαδικα-
σία εξελίχθηκε χωρίς την απαραίτητη αντί-
σταση από πλευράς του κράτους, με αποτέ-
λεσμα το δικαστήριο να λάβει απόφαση υπέρ
των κληρονόμων της οικογένειας Κολέκα.

Αυτομάτως προκύπτουν εύλογα ερωτήμα-
τα αναφορικά με την ακεραιότητα της δικα-

στικής διαδικασίας, καθώς η απουσία των
κρατικών φορέων από τη δίκη, αναντίρρητα,
ενισχύει τις όποιες υποψίες για σκόπιμη
αδράνεια, η οποία εκτιμάται πως μπορεί να
άνοιξε τον δρόμο για την ευνοϊκή απόφαση
υπέρ των κληρονόμων.

Η υποστήριξη της κυβέρνησης Ράμα
Ακόμη ένα σημαντικό στοιχείο, που φανερώ-

νει πως ο Αλβανός πρωθυπουργός άπλωσε με

σκιώδη τρόπο το «αόρατο» χέρι του στην υπόθε-
ση, είναι το γεγονός πως η συγγενική του οικο-
γένεια Κολέκα ωφελήθηκε από νομοθετικές και
διοικητικές παρεμβάσεις. Ειδικότερα, σύμφωνα
με τα χθεσινά δημοσιεύματα, ο νόμος 133 του
2015, που ψηφίστηκε με την υποστήριξη της αλ-
βανικής κυβέρνησης, κατήργησε το προηγού-
μενο νομικό πλαίσιο και εισήγαγε ευνοϊκές δια-
τάξεις για την αποζημίωση ακινήτων. Τι προ-
έβλεπε; Ο νόμος ανέφερε πως, όπου είναι δυνα-
τόν, θα πρέπει να δίνεται προτεραιότητα στη φυ-
σική αποζημίωση των ιδιοκτητών, δηλαδή στην
επιστροφή της γης, αντί για χρηματική αποζη-
μίωση. Πρακτικά η προαναφερθείσα πρόβλεψη
ευνόησε την οικογένεια Κολέκα, καθώς η γη στο
Βουνό διεκδικήθηκε ως ελεύθερη και άρα δια-
θέσιμη για επιστροφή στους κληρονόμους.

Ωστόσο, οι «τυχαίες» νομοθετικές παρεμ-
βάσεις από την κυβέρνηση του Έντι Ράμα δεν
σταμάτησαν εκεί, καθώς μετά την ψήφιση του
νόμου εκδόθηκε μια σειρά από αποφάσεις, οι
οποίες ρύθμιζαν όλες τις λεπτομέρειες της
διαδικασίας αποζημίωσης. Το αποτέλεσμα
ήταν η οικογένεια Κολέκα να ευνοείται ακό-
μη περισσότερο, καθώς αναγνωρίστηκαν όλα
τα δικαιώματά τους επί της γης. Οι κυβερνη-
τικές αποφάσεις περιελάμβαναν διατάξεις
που καθόριζαν τα κριτήρια και τις διαδικα-
σίες για την αποζημίωση και την επιστροφή
ακινήτων. Για παράδειγμα, η ΚΥΑ 222 του
2016 και οι μεταγενέστερες τροποποιήσεις
της έθεσαν τα πλαίσια για την αναγνώριση δι-
καιωμάτων επί ακινήτων, ενώ ταυτόχρονα
κατήργησαν προηγούμενες διατάξεις που
ήταν πιο αυστηρές ως προς την αναγνώριση
δικαιωμάτων ιδιοκτησίας.

Μπορεί οι κρατικοί φορείς να έπρεπε να
υπερασπιστούν το δημόσιο συμφέρον, όμως
δεν το έκαναν ποτέ με αποτέλεσμα όλη η δια-
δικασία να εξελιχθεί υπέρ της οικογένειας
Κολέκα. Οι αποφάσεις αυτές, σε συνδυασμό
με την αδράνεια των κρατικών φορέων κατά
τη διάρκεια της δίκης, δημιουργούν την εντύ-
πωση ότι υπήρξε μια συντονισμένη προσπά-
θεια για να ωφεληθεί η οικογένεια του πρω-
θυπουργού. Πλέον, έχουν πυροδοτηθεί αρ-
κετές συζητήσεις στη γείτονα Αλβανία, ενώ
αρκετοί υποστηρίζουν πως πρέπει να διενερ-
γηθεί άμεσα διεξοδική έρευνα ούτως ώστε
να διαπιστωθεί αν υπήρξε κακή χρήση της
εξουσίας ή κατάχρηση διαδικασιών προς
όφελος της οικογένειας Ράμα.
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του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Οι βρόμικες
δουλειές 
του Ράμα

Εκτάσεις 224.000 τμ στη Χιμάρα 
πέρασαν στην οικογένεια 
του Αλβανού πρωθυπουργού, 
προκαλώντας σοβαρές υπόνοιες 
για τον τρόπο με τον οποίο 
έχουν χειριστεί 
την υπόθεση οι αλβανικές Αρχές



Δ
εν υπάρχει καμία σχέση-σύνδεση
της ΕΥΠ και της Αντιτρομοκρατι-
κής Υπηρεσίας με το δίκτυο παρά-

νομων παρακολουθήσεων μέσω του κακό-
βουλου λογισμικού Predator. Αυτό είναι το
συμπέρασμα του πορίσματος του αντει-

σαγγελέα του Αρείου Πά-
γου Αχ. Ζήση. Ο ανώτατος
εισαγγελικός λειτουργός
εντοπίζει ποινικές ευθύ-
νες μόνο σε τέσσερα πρό-
σωπα, τα οποία είναι νόμι-
μοι εκπρόσωποι ή ιδιοκτή-
τες εταιρειών που σχετί-
ζονται με το Predator.

Για τα τέσσερα αυτά πρόσωπα, όπως έχει
ανακοινώσει η εισαγγελέας του Αρείου
Πάγου Γεωργία Αδειλίνη, κινείται η διαδι-
κασία της ποινικής δίωξης και της παρα-
πομπής τους σε δίκη για το αδίκημα της
παραβίασης του απορρήτου της τηλεφωνι-
κής επικοινωνίας.

286 σελίδες
Στο αναλυτικό πόρισμα των 286 σελίδων

ο κ. Ζήσης, ο οποίος επί εννέα μήνες διε-
νήργησε αυτοπροσώπως την έρευνα για τις
τηλεφωνικές παρακολουθήσεις, εκθέτει
τους λόγους που, σύμφωνα με τη δικογρα-
φία που σχημάτισε, καταδεικνύουν ότι δεν
υπάρχει σύνδεση της ΕΥΠ με το κακόβου-
λο λογισμικό.

Καταρχάς, σύμφωνα με πληροφορίες, ο
αντεισαγγελέας του Αρείου Πάγου σημει-
ώνει ότι οι τέσσερις εμπλεκόμενοι επιχεί-
ρησαν να παραβιάσουν το απόρρητο των
τηλεφωνικών επικοινωνιών σε 116 περι-
πτώσεις. Σύμφωνα με την εισαγγελική
έρευνα, μόνο σε δύο περιπτώσεις το Pred-
ator πέτυχε τον στόχο του και «μόλυνε» τα
κινητά τηλέφωνα. Πρόκειται για τις τηλε-
φωνικές συσκευές του δημοσιογράφου
Θανάση Κουκάκη και της Άρτεμις Σίφορντ.
Για τους υπολοίπους, μεταξύ των οποίων
και ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ Νίκος Ανδρου-
λάκης, ο σκοπός του Predator δεν επε-
τεύχθη, αφού οι παραλήπτες των παρα-

πλανητικών μηνυμάτων δεν πάτησαν το
σχετικό link ενεργοποίησης του κακόβου-
λου λογισμικού.

Συμπέρασμα πραγματογνωμόνων
Όπως σημειώνεται στο πόρισμα, από την

εισαγγελική έφοδο στην ΕΥΠ και το συμπέ-
ρασμα των πραγματογνωμόνων προέκυψε
ότι από τα 116 άτομα που έλαβαν μήνυμα
από το Predator, μόνο τα 28 είχαν κατά και-
ρούς παρακολουθηθεί από την ΕΥΠ. Αυτό
αντιστοιχεί σε ένα ποσοστό 24% κοινών

προσώπων, στοιχείο που, σύμφωνα με πλη-
ροφορίες, δεν οδήγησε τον κ. Ζήση στο
συμπέρασμα περί σύνδεσης ΕΥΠ - Preda-
tor και κοινού κέντρου παρακολουθήσεων.
Επιπλέον, όπως σημειώνεται στο πόρισμα,
την περίοδο 2020-2023 η ΕΥΠ προχώρησε
σε περίπου 15 χιλιάδες άρσεις απορρήτου
τηλεφωνικών συνδέσεων, επομένως το πο-
σοστό των 28 κοινών στόχων πέφτει στο 1%.

Έτσι, με βάση αυτές τις αναλογίες το ει-
σαγγελικό πόρισμα αποσυνδέει το κακό-
βουλο λογισμικό από τις επισυνδέσεις της
ΕΥΠ, για τις οποίες υπήρξε πειθαρχικός
έλεγχος, όμως δεν προέκυψε ουδεμία ευ-
θύνη της εισαγγελέως της ΕΥΠ Β. Βλάχου,
καθώς όλες κρίθηκαν νόμιμες.

Επιπλέον, για τον τότε διοικητή της ΕΥΠ
Παναγιώτη Κοντολέοντα στο πόρισμα ανα-
φέρεται ότι δεν είχε γνώση παράνομων πα-
ρακολουθήσεων, το ίδιο και για τον Γρηγό-
ρη Δημητριάδη, για τον οποίο αναφέρεται
ότι ουδέποτε είχε σχετική ενημέρωση ούτε
οποιαδήποτε γνώση.

Ειδικότερα, για τον Γρηγόρη Δημητριάδη
στο πόρισμα αναφέρεται ότι «ουδέποτε τον
ενημέρωσε ο διοικητής ή κάποιος άλλος
για επισυνδέσεις κάποιου προσώπου, αλλά
και γενικότερα δεν είχε ενημέρωση για την
έκδοση εισαγγελικών διατάξεων νόμιμης
επισύνδεσης, για ποια πρόσωπα αφορούν
οι διατάξεις, χρονικά διαστήματα αυτών,
τους λόγους έκδοσης αυτών και γενικότε-
ρα για όλη τη διαδικασία που προηγείται
της έκδοσης εισαγγελικής διάταξης». 
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Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com

Καμία σχέση 
οι διασυνδέσεις της
ΕΥΠ με το Predator

Το σκεπτικό του εισαγγελικού 
πορίσματος για 
τις παρακολουθήσεις 
εντοπίζει ποινικές ευθύνες μόνο 
σε τέσσερα πρόσωπα, τα οποία 
είναι νόμιμοι εκπρόσωποι 
ή ιδιοκτήτες εταιρειών 
που σχετίζονται 
με το κακόβουλο λογισμικό

«Δριμύ κατηγορώ» απευθύνει η Ένωση Εισαγγελέων Ελ-
λάδος στα κόμματα της αντιπολίτευσης για τις «κορόνες»
κατά της εισαγγελέως του Αρείου Πάγου Γ. Αδειλίνη και του
αντεισαγγελέα του Ανωτάτου Δικαστηρίου Αχ. Ζήση με
αφορμή το πόρισμα για τις τηλεφωνικές παρακολουθήσεις.
Όπως σημειώνουν τα μέλη του ΔΣ της Ένωσης Εισαγγελέ-
ων, η κριτική για εισαγγελικές ενέργειες είναι θεμιτή, όμως
πρέπει να γίνεται στο πλαίσιο της ευπρεπούς εκφοράς λό-
γου και να μην κατατείνει στη χειραγώγηση των εισαγγελι-
κών και δικαστικών λειτουργών. Μάλιστα, στην ανακοίνωση
γίνεται λόγος ακόμα και για απειλές και πιέσεις από την

πλευρά εκείνων που ασκούν κριτική υπερβαίνοντας τα
εσκαμμένα σε βάρος δικαστών και εισαγγελέων.

Αναλυτικά, η ανακοίνωση της Ένωσης Εισαγγελέων Ελ-
λάδος έχει ως εξής: «Με αφορμή δηλώσεις πολιτικών προ-
σώπων και δημοσιεύματα, που με τρόπο απαξιωτικό στρέ-
φονται κατά εισαγγελικών λειτουργών για τις δικονομικές
τους ενέργειες και την επί της ουσίας κρίση τους, σε εξαιρε-
τικής φύσης και μείζονος σημασίας υπόθεση, η Ένωση Ει-
σαγγελέων Ελλάδος τονίζει ότι η θεμιτή κριτική των δικα-
στικών αποφάσεων και εισαγγελικών κρίσεων είναι επιβε-
βλημένη, πρέπει όμως αυτή να γίνεται κατά τρόπο που δεν

υπερβαίνει κάθε μέτρο ευπρεπούς εκφοράς δημόσιου λό-
γου, με σεβασμό στην προσωπικότητα και την ανεξαρτησία
των λειτουργών της δικαιοσύνης και χωρίς να επιδιώκεται,
άμεσα ή έμμεσα, η χειραγώγησή τους. Η Ένωση Εισαγγελέ-
ων Ελλάδος διαβεβαιώνει ότι οι εισαγγελικοί λειτουργοί
ασκούν τα καθήκοντά τους με απόλυτη ευσυνειδησία, κατά
τον χειρισμό κάθε υπόθεσης ενεργούν σύμφωνα με τον νό-
μο και τη συνείδησή τους, με βάση το αποδεικτικό υλικό, και
δεν χειραγωγούνται, ούτε επηρεάζονται από ευθείες ή έμ-
μεσες απειλές και πιέσεις από οποιαδήποτε πηγή και αν αυ-
τές προέρχονται».

Ηχηρό ράπισμα από την Ένωση Εισαγγελέων στην αντιπολίτευση



Ο
ι εξελίξεις στο εσωτερικό του ΠΑΣΟΚ έχουν κι-
νήσει το ενδιαφέρον ισχυρών επιχειρηματικών
συμφερόντων που θέλουν να ελέγχουν τις ευ-

ρύτερες εξελίξεις όχι μόνο στο Κίνημα αλλά και στην
Κεντροαριστερά. Συγκεκριμένα εκδοτικά και επιχει-
ρηματικά συμφέροντα (δραστηριοποιούνται και στο πο-
δόσφαιρο), που μέχρι σήμερα στήριξαν με όλες τους τις
δυνάμεις (προβολή σε media κ.λπ.) την παραμονή του
Νίκου Ανδρουλάκη στην ηγεσία του ΠΑΣΟΚ, βλέπουν
ότι ο τελευταίος δεν «τραβάει», κατά το κοινώς λεγόμε-
νο, και έχουν ήδη σχηματοποιήσει το Plan B που θα
μπορέσει να προκαλέσει πολιτικό σεισμό στην εκλογι-
κή διαδικασία για την αρχηγία του ΠΑΣΟΚ.

New game in town
Τα συγκεκριμένα κέντρα μάλιστα περιμένουν να δουν
και να μελετήσουν τις πιο φρέσκιες δημοσκοπήσεις
που θα έρθουν στο φως της δημοσιότητας για τις εσω-
κομματικές εκλογές της 6ης Οκτωβρίου, αν και γνωρί-
ζουν ότι ο Νίκος Ανδρουλάκης φαίνεται να χάνει στον
β’ γύρο όποιον αντίπαλο και αν έχει απέναντί του.
Επίσης, γνωρίζουν ότι ο σημερινός πρόεδρος του ΠΑ-
ΣΟΚ δεν είναι «πρωθυπουργίσιμος», ούτε καν για Νο2,
για κάποια μελλοντική κυβέρνηση συνεργασίας. Με-
τρήθηκε δύο φορές σε εθνικές εκλογές και μία σε ευ-
ρωεκλογές και δεν κατάφερε να νικήσει ούτε τον παν-
τελώς άπειρο Στέφανο Κασσελάκη.
Η συμπάθεια των συγκεκριμένων κέντρων προς το
πρόσωπο του Ανδρουλάκη δεν αρκεί για να συνεχίζουν
να τον στηρίζουν και πλέον τον θεωρούν βαρίδι στα
μελλοντικά τους σχέδια για τη δημιουργία ενός αντι-

μητσοτακικού μετώπου. Ο έλεγχος του ΠΑΣΟΚ είναι ο
δούρειος ίππος για να ακολουθήσει στη συνέχεια η πο-
λυπόθητη συγχώνευση της Χαρι-
λάου Τρικούπη με την Κουμουν-
δούρου, η οποία δεν μπορεί να γίνει
με Ανδρουλάκη και Κασσελάκη
στις ηγεσίες των δύο κομμάτων.

Ο δήμαρχος-μπαλαντέρ 
Το plan Β λοιπόν έχει μπει σε εφαρμογή και δεν απο-
κλείεται να ανακοινωθεί αιφνιδιαστικά. «Μα-
γειρεύουν» λοιπόν την υποψηφιότητα ενός
δικού τους ανθρώπου με «πασοκικές» κα-
ταβολές, ο πατέρας του οποίου ήταν ιδρυ-
τικό στέλεχος, υπουργός του ΠΑΣΟΚ και
προσωπικός φίλος του Ανδρέα Παπαν-
δρέου.
Οι πληροφορίες της «Political» αναφέρουν
ότι πρόκειται για πασίγνωστο δήμαρχο που εκλέ-
γεται με υψηλά ποσοστά στην περιοχή του και συνδέε-
ται με στενή φιλία και συνεργασία με τον συγκεκριμένο
εκδοτικό όμιλο, ενώ στο παρελθόν ήθελαν να τον κατε-
βάσουν ως υποψήφιο βουλευτή με το ΠΑΣΟΚ. Ο δή-

μαρχος είναι πρακτικά ο «μπαλαντέρ» του επιχειρημα-
τία και μια ενδεχόμενη υποψηφιότητά του θα ταράξει

αρκετά τα νερά της Χαριλάου Τρι-
κούπη προκαλώντας σεισμικές δο-
νήσεις.
Το προφίλ του δημάρχου δεν έχει να
επιδείξει κάποιο ουσιαστικό πολιτι-
κό έργο, αλλά αποτελεί σήμα κατα-
τεθέν του συγκεκριμένου επιχειρη-

ματία και το όνομά του συνδέεται και επαγγελματικά
με συγκεκριμένη ποδοσφαιρική ομάδα που

αριθμεί μεγάλο αριθμό οπαδών και άρα ψη-
φοφόρων… Ο ίδιος εδώ και χρόνια προωθεί
το προφίλ του πατριωτικού Πασόκου με
αριστερόστροφες πεποιθήσεις. Όσο για
τον σημερινό πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ, κάτι θα

βρεθεί. Κανείς δεν πάει χαμένος. Για όλους
έχει ο… Θεός, όπως λέει και ο σοφός λαός. Εν

αναμονή λοιπόν των εξελίξεων, οι οποίες λογικά θα
τρέξουν μέσα στον Αύγουστο, αφού τον Σεπτέμβριο
πρέπει να έχουν κατατεθεί οι υπογραφές των υποψη-
φιοτήτων για την αρχηγία του ΠΑΣΟΚ. Κοντός ψαλμός
αλληλούια. 
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Μαγειρεύεται υποψηφιότητα-
βόμβα για το ΠΑΣΟΚ

Δεν τραβάει ο Ανδρουλάκης
- Επιχειρηματικά και 

εκδοτικά κέντρα φέρνουν
τον αντικαταστάτη του



Σ
τα «βράχια» έπεσε για ακόμη μια φορά η
απόπειρα δημιουργίας ενός κοινού με-
τώπου μεταξύ ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ, καθώς

η καχυποψία που κυριαρχεί και στις δυο πλευρές
δεν επιτρέπει μεγάλα πολιτικά βήματα. Ακόμη

και για ένα θέμα όπως οι υπο-
κλοπές, που ουσιαστικά όλα
τα κόμματα της αντιπολίτευ-
σης συμφωνούν. Η διαρροή
της πληροφορίας, για επικεί-
μενη επικοινωνία Κασσελάκη
- Ανδρουλάκη, για να βρεθεί
κοινός τόπος ώστε να ασκηθεί
πίεση στην κυβέρνηση και να
υπάρξει άμεση σύγκλιση της

επιτροπής Θεσμών, έκαψε τον όλο σχεδιασμό. 
Παρά ταύτα, από την πλευρά του κ. Κασσελάκη

έγιναν επίμονες προσπάθειες, αλλά μάταια. Σύμ-
φωνα μάλιστα με πληροφορίες που επισήμως
δεν επιβεβαιώνονται από καμία πλευρά, την Τε-
τάρτη ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ επικοινώνησε δύο
φορές με τον ομόλογό του στο ΠΑΣΟΚ, χωρίς
όμως να βρεθεί λύση στο αδιέξοδο που ήδη είχε
διαμορφωθεί. Δεν πέρασε απαρατήρητο πάντως
ότι στο αίτημα που κατέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ στη Βουλή
γίνεται ιδιαίτερη αναφορά στον κ. Ανδρουλάκη,
που ερμηνεύεται ως νέο άνοιγμα φιλίας προς τον
πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ. «Επειδή θα έπρεπε το πα-
ραπάνω πόρισμα να έχει έλθει πάραυτα, δηλαδή
εχθές, στη Βουλή των Ελλήνων και να έχει του-
λάχιστον επιδοθεί στους πολιτικούς αρχηγούς
και ιδίως στον κ. Ανδρουλάκη ως άμεσα θιγόμε-
νο» σημειώνεται χαρακτηριστικά στο εν λόγω αί-
τημα προς τον πρόεδρο της Βουλής . 

Δυσφορία 
Στο ΠΑΣΟΚ πάντως δεν έκρυβαν τη δυσφορία

τους για τα όσα είχαν δει το φως της δημοσιότη-
τας χθες το πρωί, περί κοινού μετώπου με τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Προκειμένου λοιπόν να μη βρεθούν και
πάλι στο ίδιο έργο θεατές, όπως έγινε στο παρελ-
θόν, όπου ο Αλέξης Τσίπρας τους πήρε όχι μόνο
την «μπουκιά από το στόμα», αλλά έφερε τον κ.
Ανδρουλάκη που έκανε και τις αποκαλύψεις σε
δεύτερη μοίρα, αποφάσισαν να τραβήξει ο καθέ-
νας τον δρόμο του και να συνταχθούν με τη πρό-
ταση της Ζωής Κωνσταντοπούλου. 

Το ναυάγιο του κοινού μετώπου μεταξύ των
δύο κομμάτων, για το ΠΑΣΟΚ έχει και μια εσω-
κομματική διάσταση, καθώς όλες οι κινήσεις των
υποψηφίων μπαίνουν στο μικροσκόπιο. Σε αυτήν
τη συγκυρία που ο ένας περιμένει το στραβοπά-
τημα του άλλου, το μόνο που θα ήθελε ο κ. Αν-
δρουλάκης από τους αντιπάλους του είναι να του
προσάψουν και «υπόγειες διαδρομές» που οδη-
γούν σε σύμπλευση με τον ΣΥΡΙΖΑ. 

Δούκας:« Το μεγάλο στοίχημα»
Στο μεταξύ, ο Χάρης Δούκας πραγματοποιεί

περιοδεία «στην έδρα» του κ. Ανδρουλάκη, στην

Κρήτη, όπου γνωρίζει θερμή υποδοχή. Είναι εμ-

φανής πλέον η αλλαγή πλεύσης στη στρατηγική

του όπου επιχειρεί να ενισχύσει το πολιτικό του

προφίλ. «Το μεγάλο στοίχημα είναι το ΠΑΣΟΚ να

επανακτήσει τους δεσμούς με την κοινωνία. Και

στην Κρήτη αλλά και σε ολόκληρη τη χώρα. Δυ-

στυχώς, ο κ. Μητσοτάκης πήρε λάθος το μήνυμα

της κάλπης των ευρωεκλογών. Αντί να σηκώσει

μανίκια και να σκύψει πάνω στα προβλήματα των

πολλών, νοιάζεται μόνο για το πώς θα επαναπα-

τρίσει στην κάλπη της ΝΔ το ακροδεξιό της ακρο-

ατήριο. Για αυτό λέω ότι για να αλλάξουν τα πράγ-

ματα, ο μόνος δρόμος που υπάρχει είναι ένα με-

γάλο ΠΑΣΟΚ, αποφασισμένο να σπάσει αυγά.

Στόχος μας είναι ένα νέο συμβόλαιο ρήξεων και

ανατροπών, με ξεκάθαρες παρεμβάσεις παντού,

ώστε να γίνει καλύτερη η καθημερινότητα των

πολλών. Θα επιδιώξουμε να γίνουν οι απόψεις

μας πλειοψηφικές. Και στην κοινωνία και στην

κάλπη», υποστήριξε ο κ. Δούκας μιλώντας στο

flash.gr, προσθέτοντας ότι «για να αλλάξουν τα

πράγματα, ο μόνος δρόμος που υπάρχει είναι ένα

μεγάλο ΠΑΣΟΚ, αποφασισμένο να σπάσει αυγά»,

δίνοντας το στίγμα της δικής του πολιτικής πρό-

τασης που στοχεύει στη χάραξη νέας ρότας στο

κίνημα και μιας ανατροπής στο κεντρικό πολιτικό

σκηνικό

Γερουλάνος στην Κρήτη 
Ο Παύλος Γερουλάνος περιοδεύει στη Βόρεια

Ελλάδα. Πρώτη στάση η Δεσκάτη Γρεβενών,

όπου όπως έγραψε στο Χ έζησε μοναδικές στιγ-

μές. Συναντήθηκε με δεκάδες πολίτες και τον δε-

ήμαρχο Δημήτρη Κόττα και συζητήσαν για το

πώς το σχέδιό του μπορεί να δώσει λύσεις για

αποτελεσματική στήριξη του αγρότη και των

προϊόντων της γης  για καλύτερη δημόσια υγεία

και δημόσια παιδεία και για την προώθηση της

τοπικής οικονομίας, ώστε να σταματήσει να ερη-

μώνει η ελληνική ύπαιθρος.

Διαμαντοπούλου: 
«Θέτω το πρόγραμμά μου 
σε δημόσιο διάλογο»

Η Άννα Διαμαντοπούλου θα βρεθεί σήμερα στη

Χίο όπου θα συναντηθεί με παραγωγικούς φορείς

του νησιού και θα συνομιλήσει με κατοίκους και πο-

λιτικούς φίλους, όπως με την Αργυρώ Κουτσουράδη,

βραβευμένη από την Ευρωπαϊκή Ένωση με το 1ο

βραβείο νέας αγρότισσας. Θα συναντηθεί με στελέχη

της Ένωσης Μαστιχοπαραγωγών Χίου στο «κέντρο

έρευνας Μαστίχας», επίσκεψη στο Πρότυπο Ναυτικό

Λύκειο Χίου και ομιλία σε στελέχη και φίλους του

ΠΑΣΟΚ στο ξενοδοχείο «Ελληνικό Κάστρο».

Η Νάντια Γιαννακοπούλου έχει βάλει σε δημό-

σια διαβούλευση την πολιτική της πλατφόρμα με

τις θέσεις και τις προτάσεις της. «Θέτω το πρό-

γραμμά μου σε δημόσιο διάλογο, γιατί θέλω με τα

σχόλια και τις παρατηρήσεις σας να το εμπλουτί-

σετε με τις ιδέες σας για την παράταξη και τη χώρα!

Με δυναμισμό, καθαρές θέσεις και κοινωνική

ευαισθησία φέρνουμε το ΠΑΣΟΚ ακόμα πιο κοντά

στην κοινωνία! Πάρτε το ΠΑΣΟΚ στα χέρια σας και

ας διαμορφώσουμε μαζί την επόμενη αξιόπιστη

πρόταση διακυβέρνησης που τόσο έχει ανάγκη η

Ελλάδα» λέει χαρακτηριστικά.
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του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

Πλήρης επιβεβαίωση της «Ρ» για συνεννόηση 
των πολιτικών αρχηγών

Η τηλεφωνική επικοινωνία 
Κασσελάκη - Ανδρουλάκη 

και οι διαρροές που εξόργισαν



Ο
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ μπορεί να συ-
νεχίζει τις κοσμοπολίτικες διακοπές
του σε νησιά του Αιγαίου, όμως αυτό

δεν σημαίνει πως δεν μπορεί παράλληλα να
«τορπιλίζει» οποιαδήποτε
κοινή πρωτοβουλία με το
ΠΑΣΟΚ, στην κατεύθυνση
μάλιστα που έδωσε ο ίδιος
στο κόμμα του για «κοινές
κοινοβουλευτικές πρωτο-
βουλίες». 

Ποια καλύτερη αφορμή
από την αρχειοθέτηση της

υπόθεσης των υποκλοπών και την κοινή πε-
ποίθηση των κομμάτων της αντιπολίτευσης
πως για το συγκεκριμένο θέμα πρέπει να
υπάρξει σύγκληση της Επιτροπής Θεσμών
και Διαφάνειας της Βουλής; Ο ΣΥΡΙΖΑ, μέσω
του Σωκράτη Φάμελλου, βρισκόταν από την
πρώτη στιγμή σε ανοιχτή γραμμή τόσο με τον
πρόεδρο του ΠΑΣΟ, Νίκο Ανδρουλάκη όσο
και με εκείνον της Νέας Αριστεράς, Αλέξη
Χαρίτση ακόμα και με εκείνη της Πλεύσης
Ελευθερίας Ζωή Κωνσταντοπούλου ώστε να
υπάρξει κοινή πρωτοβουλία. 

Άλλαξε γνώμη 
Είχαν υπολογίσει όμως χωρίς τον Στέφανο

Κασσελάκη, ο οποίος «στύλωσε τα πόδια»,
απαγορεύοντας στην Κοινοβουλευτική Ομά-
δα να βάλει υπογραφή σε κοινό αίτημα με
τους «αποστάτες» της Νέας Αριστεράς. 

Μέχρι την Τετάρτη όλες οι πλευρές της αν-
τιπολίτευσης προανήγγειλαν μια κοινή πρό-
ταση των κομμάτων προοδευτικού χώρου,
όμως όσο αυτή αργούσε να έρθει τόσο τα
«μαύρα σύννεφα» πύκνωναν πάνω από τις
κοινοβουλευτικές ομάδες τους. Τελικά το
βράδυ της Τετάρτης και αφού όλοι είδαν και
αποείδαν με τη στάση του Στέφανου Κασσε-
λάκη, αποφασίστηκε κάθε κόμμα να κατα-
θέσει το δικό του αίτημα για τη σύγκλιση της
εν λόγω επιτροπής.  

Ανεξήγητο 
Η απόφαση του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ να

τορπιλίσει την κοινή πρόταση για να αποφύ-
γει να υπογράψει αίτημα μαζί με τη Νέα Αρι-
στερά μοιάζει ακόμα περισσότερο ανεξήγη-
τη, με δεδομένο πως ΣΥΡΙΖΑ και Νέα Αρι-
στερά έχουν υπογράψει ξανά κοινό κείμενο
και συγκεκριμένα την πρόταση δυσπιστίας
του ΠΑΣΟΚ σε βάρος της κυβέρνησης με
αφορμή τα στοιχεία για το δυστύχημα των
Τεμπών. 

Η κίνηση αυτή μάλιστα του Στέφανου Κασ-
σελάκη έρχεται τη στιγμή που οι σχέσεις του
με τον Νίκο Ανδρουλάκη βρίσκονται στο κα-
λύτερο σημείο τους, με τον ίδιο να έχει επαι-
νέσει τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ για την επί-
σκεψή του στη γυναίκα-σύμβολο της κυ-
πριακής τραγωδίας, Χαρίτα Μάντολες. Ο
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ βέβαια δεν… εκστα-
σιάστηκε με την κίνηση του Νίκου Ανδρου-
λάκη, αλλά επιχειρεί να παίξει παιχνίδια πα-
ρεμβαίνοντας στα εσωτερικά της Χαριλάου
Τρικούπη και θεωρώντας πως «αβαντάρει»
τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ, την επανεκλογή
του οποίου επιθυμεί με δεδομένο ότι όπως
και ο ίδιος στέκεται απέναντι σε κάθε ενδε-
χόμενο συνεργασίας των δύο κομμάτων. 

Στα κάγκελα πάλι τα στελέχη 
Κοινοβουλευτικά στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ

που έγιναν έξαλλα με τη συγκεκριμένη
εξέλιξη υποστήριζαν πως η απόφαση του
Στέφανου Κασσελάκη πάρθηκε με το
βλέμμα στραμμένο στο επικείμενο Κατα-
στατικό Συνέδριο, όπου θα θελήσει να «ξα-
ναζεστάνει» το επιχείρημα των «υπονο-
μευτών και αποστατών» που θέλουν το κα-
κό του κόμματος. 

Πηγές της Κουμουνδούρου από την άλλη
υποστήριζαν ότι… βρέχει. Μάλιστα σημεί-
ωναν ότι η εξέλιξη «υλοποιεί στην πράξη
τηνπροτροπή Κασσελάκη προς το ΠΑΣΟΚ
και την Πλεύση Ελευθερίας, για συνεργα-

σία σε κοινοβουλευτικό επίπεδο όταν πρό-
κειται για μείζονα θέματα, καταθέτοντας
αίτημα για σύγκληση της Επιτροπής Θε-
σμών και Διαφάνειας». 

Μικρή λεπτομέρεια που παρέλειπαν οι
συγκεκριμένες… πηγές; Ότι τα κόμματα
κατέθεσαν τελικά κατά μόνας αιτήματα
σύγκλησης της Επιτροπής. Μάλιστα οι
ίδιες αυτές πηγές της Κουμουνδούρου δή-
λωναν την αισιοδοξία τους για τη συνέχιση
της συγκεκριμένης «κοινής δράσης». 
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Κασσελάκης: Άλλα θέλει,
άλλα κάνει κι άλλα εννοεί

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com

Τα γαλλικά 
του Πολάκη 

Σίγουρα η αυτοσυγκράτηση δεν είναι
χαρακτηριστικό που μπορεί να αποδο-
θεί στον Π. Πολάκη. Μετά τα απανωτά
επεισόδια των τελευταίων ημερών, που
οδήγησαν στην πρόσφατη διαγραφή
του από τον ΣΥΡΙΖΑ, χθες ο ανεξάρτη-
τος πλέον βουλευτής απάντησε με…
γαλλικά, όταν διαπίστωσε πως ο χρόνος
που είχε για να μιλήσει τελείωνε. 

«Ωωωω, ρε π@@@, δεν προλαβαίνω
να τα πω όλα» είπε ο αψύς Σφακιανός,
την ώρα που μιλούσε στην Επιτροπή
Κοινωνικών Υποθέσεων της Βουλής για
τους νέους διοικητές των επτά Υγειονο-
μικών Περιφερειών.

Απόρριψη στην Επιτροπή Θεσμών και Διαφάνειας  
Να τελειώσει η παραφιλολογία της αντιπολίτευσης για τις υποκλοπές που έχει βάλει

στο στόχαστρό της και τη δικαιοσύνη επιχειρεί Νέα Δημοκρατία, καθώς αποφασίστη-
κε να συγκληθεί σήμερα η Επιτροπή Θεσμών και Διαφάνειας, προκειμένου να συζη-
τηθεί το αίτημα που έχουν καταθέσει 5 κοινοβουλευτικές ομάδες (ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ,
Πλεύση Ελευθερίας, Νέα Αριστερά, ΚΚΕ) για κλήση της εισαγγελέως του Αρείου Πά-
γου, Γεωργίας Αδειλίνη, προκειμένου να δώσει εξηγήσεις για το πόρισμα που αφορά
την υπόθεση των τηλεφωνικών παρακολουθήσεων.

Σύμφωνα με πληροφορίες, η πλειοψηφία αναμένεται να απορρίψει το αίτημα με το
σκεπτικό ότι ποτέ στο παρελθόν η Βουλή δεν έχει θέσει υπό την κρίση της δικαστικές
αποφάσεις και μάλιστα ανώτατων δικαστηρίων, ούτε μπορεί να κάνει αναψηλάφηση
μιας δικαστικής υπόθεσης και μάλιστα σε τέτοιο ανώτατο επίπεδο. 

Κοινοβουλευτικές πηγές σημειώνουν ότι το αίτημα για κλήση της κυρίας Αδειλίνη ή
άλλου εισαγγελικού λειτουργού προκειμένου να δώσει εξηγήσεις για δικαστικές απο-
φάσεις είναι μη σύννομο, καθώς ο κανονισμός της Βουλής προβλέπει πως ανώτατοι
δικαστικοί καλούνται να τοποθετηθούν «για θέματα που αφορούν σε λειτουργικά ζη-
τήματα της δικαιοσύνης προς τον σκοπό της ενίσχυσης της διαφάνειας».

Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ «στύλωσε Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ «στύλωσε 
τα πόδια», απαγορεύοντας τα πόδια», απαγορεύοντας 
στην Κοινοβουλευτική Ομάδα στην Κοινοβουλευτική Ομάδα 
να βάλει υπογραφή σε κοινό να βάλει υπογραφή σε κοινό 
αίτημα με τους «αποστάτες» αίτημα με τους «αποστάτες» 
   της Νέας Αριστεράς   της Νέας Αριστεράς



Τ
ην παράταση των μέτρων για την αντιμετώπι-
ση της νόσου της πανώλης των μικρών μηρυ-
καστικών ανακοίνωσε χθες ο υπουργός

Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων Κώστας Τσιά-
ρας κατά τη διάρκεια της χθεσινής ενημέρωσης για

τις κυβερνητικές ενέργειες και
για τα όσα θα γίνουν από εδώ και
στο εξής. 

Ο υπουργός ξεκαθάρισε ακό-
μη πως η κυβέρνηση θα βρεθεί
στο πλευρό των κτηνοτρόφων,
τονίζοντας πως έχουν ήδη υπο-
στεί μεγάλη ζημιά. «Θέλω να ξε-
καθαρίσω προς κάθε κατεύθυν-
ση για άλλη μια φορά ότι η πα-

νώλη είναι μια ίωση, η οποία αφορά αποκλειστικά τα
αιγοπρόβατα. Δεν μεταδίδεται στον άνθρωπο και
προφανώς δεν δημιουργεί κανένα απολύτως πρό-
βλημα για τη δημόσια υγεία. Είναι κάτι το οποίο πρέ-
πει να ξεκαθαρίσουμε από την πρώτη στιγμή. Από
εκεί και πέρα ξέρουμε ότι υπήρξε ένας αρχικός εν-
τοπισμός στις 11 Ιουλίου στην περιοχή της Καλαμπά-
κας της Περιφερειακής Ενότητας Τρικάλων. Μετά
από μια βδομάδα υπήρξαν κρούσματα στην περιοχή
της Ελασσόνας, στην Περιφερειακή Ενότητα Λάρι-
σας και βεβαίως υπήρξε μια κλιμάκωση καταγρα-
φής κρουσμάτων σε διαφορετικές περιφέρειες της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά ο κ. Τσιάρας και
συνέχισε: «Γι’ αυτό τον λόγο λήφθηκαν μέτρα τα
οποία αφορούσαν τον περιορισμό των δύο ζωνών,
των ζωνών των τριών και δέκα χιλιομέτρων αντί-
στοιχα, προστασίας και επιτήρησης αντίστοιχα, προ-
κειμένου να μπορέσουμε να περιορίσουμε την
όποια μετάδοση θα μπορούσε να έχει η συγκεκρι-
μένη λοίμωξη σε συγκεκριμένο χώρο και ταυτόχρο-
να λήφθηκαν και μέτρα σε σχέση με τη μετακίνηση
των ζώων μέχρι να φτάσουμε στο σημείο να απαγο-
ρεύσουμε από την προηγούμενη εβδομάδα τη μετα-
κίνηση των ζώων, ακριβώς γιατί είναι ο τέλειος τρό-
πος μέσα από τον οποίο γίνεται η διασπορά της νό-
σου».

Με ιχνηλάτηση εντοπίστηκαν
τα κρούσματα 

Ο κ. Τσιάρας επεσήμανε επιπλέον πως «κατα-
φέραμε μέχρι σήμερα να εντοπίσουμε μέσα από
τη δική μας ιχνηλάτηση, επαναλαμβάνω μέσα από
την ιχνηλάτηση που ακολούθησαν οι υπηρεσίες
του υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
μων, να εντοπίσουμε κρούσματα σε διαφορετικές
περιφέρειες, δείχνει τον τρόπο, τον επαρκή τρόπο
με τον οποίο λειτούργησε συνολικά η ελληνική
πολιτεία απέναντι σε αυτό το ζήτημα. Είναι η πρώ-
τη φορά στην ιστορία της ελληνικής πολιτείας που
έγινε μια τόσο μεγάλη επιχείρηση με τη συμβολή
όλων των φορέων και βεβαίως όλων των απαραί-
τητων επιστημόνων από την πλευρά του υπουργεί-

ου Αγροτικής Ανάπτυξης. Με τη συμβολή 100+
κτηνιάτρων και του υπουργείου αλλά και όλων των
οργανισμών του υπουργείου καταφέραμε να ορ-
γανώσουμε όλα αυτά τα κλιμάκια ελέγχου προκει-
μένου στην πραγματικότητα να κλείσουμε όσο γι-
νόταν πιο γρήγορα τον κύκλο, ειδικά στη Θεσσαλία
που παρατηρήθηκε ο μεγάλος αριθμός κρουσμά-
των σε διαφορετικές περιοχές και που έπρεπε με
πολύ συγκεκριμένο τρόπο να δράσουμε ώστε να
μην υπάρχει επέκταση της νόσου».

Περιορισμός της νόσου
Ο αρμόδιος υπουργός στάθηκε επίσης και στη

μεγάλη σημασία που έχει το γεγονός ότι όσο πιο
γρήγορα περιοριστεί η μετάδοση της νόσου τόσο
πιο γρήγορα θα περιοριστούν και οι σημαντικές
οικονομικές συνέπειες που προκύπτουν από την
εξάπλωση της πανώλης των των αιγοπροβάτων
στη χώρα μας. Ο κ. Τσιάρας παράλληλα δήλωσε:
«Τα μέτρα περιορισμού, μεταφοράς, μετακίνησης
και σφαγής ζώων, τα οποία ισχύουν από την προ-

ηγούμενη εβδομάδα, θα επεκταθούν για μία εβδο-
μάδα ακόμη. Και αυτό νομίζω θα είναι ένα πραγ-
ματικά σημαντικό βήμα, μια και η μετακίνηση των
ζώων είναι αυτή που πλέον δημιουργούσε τον με-
γαλύτερο κίνδυνο για τη διασπορά της νόσου. Ταυ-
τόχρονα, αποστέλλω επιστολή στους ομολόγους
υπουργούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης προκειμέ-
νου να προτεραιοποιήσουν την ατζέντα στο θέμα
της πανώλης των μικρών μηρυκαστικών και να
αναζητήσουμε από κοινού τρόπους αντιμετώπι-
σης της συγκεκριμένης νόσου. Και βεβαίως να συ-
ζητήσουμε ακόμα και τα θέματα που αφορούν στις
οικονομικές συνέπειες για τους κτηνοτρόφους
που έχουν υποστεί αυτήν τη ζημιά. Σε ένα επόμενο
επίπεδο, θέλω να σας ανακοινώσω ότι το ένα κτη-
νιατρικό εργαστήριο που είχαμε προκειμένου να
κάνουμε τις πραγματικές διαπιστώσεις μέσω της
PCR για το αν υπάρχει όντως ένα κρούσμα και να
επιβεβαιώνεται αυτό, πλέον μπαίνουμε σε μία λο-
γική να επεκτείνουμε αυτήν τη δυνατότητα σε άλ-
λα δύο κτηνιατρικά εργαστήρια, ένα στη Λάρισα
και ένα στη Θεσσαλονίκη, προκειμένου να υπάρ-
ξει πολύ ταχύτερη καταγραφή και βεβαίως εντοπι-
σμός των κρουσμάτων».
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του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Μπλόκο μίας βδομάδας 
στη μεταφορά, μετακίνηση 

και σφαγή ζώων

…αλλά η αλήθεια 

Περιφέρεια Αττικής: Πιστή εφαρμογή των πρωτοκόλλων 
για την αντιμετώπιση της πανώλης των αιγοπροβάτων
Στο πλαίσιο εφαρμογής των ευρωπαϊκών υγειονομικών πρωτοκόλλων ξεκίνησαν οι διαδι-
κασίες θανάτωσης των αιγοπροβάτων στην κτηνοτροφική μονάδα στον Ασπρόπυργο που
βρέθηκε το θετικό κρούσμα της πανώλης των αιγοπροβάτων.
Μέχρι στιγμής έχουν θανατωθεί 150 ζώα έπειτα από νάρκωση και με αναίμακτη διαδικασία
pithing, ενώ ξεκινά η διαδικασία αποτέφρωσης.
Τρία κλιμάκια της Κτηνιατρικής Υπηρεσίας της Περιφέρειας Αττικής επιτηρούν κάθε στάδιο
της διαδικασίας έως ότου αυτή ολοκληρωθεί.
Παράλληλα, συνεχίζονται και οι δειγματοληπτικοί έλεγχοι από τους κτηνιάτρους της Περι-
φέρειας και στις 78 κτηνοτροφικές μονάδες που βρίσκονται σε ακτίνα 3 χιλιομέτρων.
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Γ
ια το φθινόπωρο παραπέμπονται
πλέον οι αποφάσεις για την ενίσχυ-
ση του Πολεμικού μας Ναυτικού, με

την ηγεσία του να έχει προτεραιοποιήσει
τις ανάγκες και να έχει αναλύσει πλήρως τα
δεδομένα στον υπουργό Άμυνας, ο οποίος
καλείται πλέον να λάβει τις τελικές αποφά-
σεις. Δύο είναι τα προγράμματα που βρί-
σκονται στην κορυφή της ατζέντας. Καταρ-
χάς ο εκσυγχρονισμός των φρεγατών ΜΕ-
ΚΟ κλάσης ΥΔΡΑ και παράλληλα -ή έστω
σε δεύτερο χρόνο- η απόφαση για μια τέ-
ταρτη φρεγάτα FDI Belh@rra. Αν και η πο-
λιτική ηγεσία ήθελε να εξεταστούν λεπτο-
μερώς όλες οι προτεινόμενες λύσεις για
νέες πλώρες, φαίνεται πως οι Γάλλοι τα
έχουν όλα και μάλιστα σε απόλυτα συμφέ-
ρουσες τιμές. Ας δούμε λοιπόν τι ισχύει για
τα δύο ύψιστης σημασίας προγράμματα. 

Εκσυγχρονισμός ΜΕΚΟ 
Το ζήτημα έχει εξελιχθεί σε... σίριαλ,

προκαλώντας προβληματισμό στο ναυτικό
επιτελείο και ανησυχία στα πληρώματα, τα
οποία καλούνται να ανταποκριθούν στις
απαιτήσεις εμπόλεμων ζωνών με πλοία 30
ετών. Το... lifting που έγινε στις φρεγάτες
«Ύδρα» και «Ψαρά» και θα επαναληφθεί
στη «Σπέτσαι» ώστε να βρεθεί και εκείνη
στην εμπόλεμη ζώνη της Ερυθράς Θάλασ-
σας απέναντι στους αντάρτες Χούθι της Υε-
μένης δεν είναι αρκετό για να δώσει επι-
πλέον ζωή στα «μπαρουτοκαπνισμένα»

πλοία της χώρας μας. Απαιτείται εκσυγ-
χρονισμός και μάλιστα στην πλειονότητα
των συστημάτων των τεσσάρων φρεγατών
μας. Η ηγεσία μάλιστα του Ναυτικού
Επιτελείου ασκεί πλέον έντονες πιέ-
σεις, τόσο προς τη γερμανο-ολλανδι-
κή κοινοπραξία για συμπίεση του κό-
στους όσο και προς την πολιτική ηγε-
σία για επίσπευση των αποφάσεων.
Οι TKMS – THALES έχουν αποστείλει
τον φάκελο με τις τελικές προτάσεις
σχετικά με τον εκσυγχρονισμό των
τεσσάρων φρεγατών, ο οποίος περιλαμβά-
νει αναλυτική λίστα με κοστολογημένα όλα
τα συστήματα τόσο στον μηχανολογικό όσο
και στον ηλεκτρονικό εξοπλισμό αλλά και
στον οπλισμό, τον οποίο έχει ζητήσει το
Πολεμικό Ναυτικό να αναβαθμιστεί.

Υψηλό κόστος 
Ωστόσο, ο τελικός λογαριασμός προκά-

λεσε μάλλον «μούδιασμα» στη λεωφόρο
Μεσογείων, μια και η χώρα μας υπολόγιζε
αρχικά πως το κόστος εκσυγχρονισμού για
τα τέσσερα πλοία θα ξεπερνάει μεν τα 600
ή και 700 εκατομμύρια, αλλά δεν θα φτάνει
και το ένα δισ. που κοστολόγησαν οι Γερ-

μανο-ολλανδοί. Προφανώς η τιμή του ενός
δισ. ευρώ για τον εκσυγχρονισμό των 30
ετών πλοίων (σ.σ.: όσο αγοράσαμε δηλαδή

και κάθε Belh@rra) είναι απαγο-
ρευτική, με τους επιτελείς πλέον να
αναζητούν μία φόρμουλα ώστε να
μην πάει στα… βράχια το πρόγραμ-
μα αναβάθμισης. Ποια θα είναι αυ-
τή; Ενδεχομένως μια προτεραι-
οποίηση των αναγκών και η ανα-
βάθμιση συγκεκριμένων τμημάτων
του κάθε πλοίου. Αυτή μάλιστα φέ-

ρεται να έχει ολοκληρωθεί και πλέον απαι-
τείται η τελική απόφαση της πολιτικής ηγε-
σίας ώστε να προχωρήσει η ΓΔΑΕΕ στη
συμβασιοποίηση του προγράμματος και να
αρχίσουν να μπαίνουν σταδιακά οι τέσσε-
ρις ΜΕΚΟ στις δεξαμενές των ελληνικών
ναυπηγείων. 

Αισιοδοξία για τέταρτη Belh@rra
Πληροφορίες αναφέρουν πως έχει επα-

νέλθει και η συζήτηση για την ενεργοποίηση
της option για την τέταρτη Belh@rra, με τον
επικεφαλής της Naval Group να δηλώνει
πως οι Γάλλοι είναι διατεθειμένοι να πουλή-
σουν στην τιμή του ενός δισ. ευρώ, όσο δη-

λαδή και οι πρώτες τρεις φρεγάτες. Με τις
προσπάθειες απόκτησης μεταχειρισμένων
πλοίων από τις ΗΠΑ να πέφτουν στο κενό,
μια και τα πλοία που πρότειναν οι Αμερικα-
νοί δεν ικανοποιούσαν στο ελάχιστο τις
ανάγκες του Πολεμικού μας Ναυτικού και
ταυτοχρόνως δεν ήταν καν σε πλεύσιμη κα-
τάσταση, πολιτική και στρατιωτική ηγεσία
πείστηκαν πως μόνο οι καινούργιες πλώρες
μπορούν να δώσουν λύσεις. Στο τραπέζι βε-
βαίως για την πολιτική ηγεσία βρίσκεται το
ενδεχόμενο ένταξης στο πρόγραμμα των
αμερικανικών φρεγατών Constellation,
όμως οι Αμερικανοί θα ξεκινήσουν να...
κολλάνε λαμαρίνες από το 2028, γεγονός
που δεν εξυπηρετεί το Πολεμικό μας Ναυτι-
κό, το οποίο θέλει πλώρες... χθες!  

Ποιος έχει άμεση λύση λοιπόν; Μόνο οι
Γάλλοι της Naval Group, οι οποίο είναι δια-
τεθειμένοι να πουλήσουν την τέταρτη
Belh@rra στη χώρα μας στην τιμή των
πρώτων τριών και μάλιστα χωρίς να χάσου-
με πολλές θέσεις στη γραμμή παραγωγής.
Το Ναυτικό Επιτελείο θα ήθελε ιδανικά να
προχωρούσε και η απόκτηση κορβετών,
ωστόσο, με το κόστος να αγγίζει τα δύο δισ.
ευρώ, φαίνεται πως δεν υπάρχουν τα δη-
μοσιονομικά περιθώρια. Η εικόνα της
Τουρκίας ωστόσο, η οποία επενδύσει συ-
νεχώς στην ενίσχυση του στόλου της με
υπερσύγχρονα πλοία, δημιουργεί σαφώς
δεύτερες σκέψεις και κανείς δεν μπορεί να
αποκλείσει εκπλήξεις το φθινόπωρο.

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Το lifting των 4 γερασμένων πλοίων είναι απαγορευτικό, 
με τους επιτελείς πλέον να αναζητούν μια φόρμουλα ώστε 

να μην πάει στα… βράχια το πρόγραμμα αναβάθμισης

Από… Σεπτέμβριο αποφάσεις
για 4η Belh@rra και ΜΕΚΟ
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ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ

Σ
τις εξελίξεις στη Μέση Ανατολή και στις
επιπτώσεις στο Μεταναστευτικό αναφέρ-
θηκε ο υπουργός Εξωτερικών Γιώργος

Γεραπετρίτης σε τηλεοπτική συνέντευξη, τονί-
ζοντας πως θα πρέπει να αποφευχθεί μια περαι-
τέρω επέκταση της κρίσης.

«Είναι μια εξίσωση που έχει διαμορφωθεί από
ιστορικά δεδομένα που έχουν βαρύνει εξαιρετικά.
Και σήμερα βρισκόμαστε, νομίζω, στη δυσκολό-
τερη φάση που έχει υπάρξει μεταπολεμικά. Γενι-
κά, νομίζω, στην ευρύτερη περιφέρειά μας είναι η
δυσκολότερη περίοδος που έχουμε βιώσει στον
μεταπολεμικό κόσμο. Όπως αντιλαμβανόμαστε
όλοι, αυτήν τη στιγμή υπάρχει μια πάρα πολύ σο-
βαρή κλιμάκωση. Υπάρχει η πρόσκληση εκ μέ-
ρους του Οργανισμού Ηνωμένων Εθνών για να
υπάρξει αυτοσυγκράτηση. Θα πρέπει να
δούμε κατά πόσον οι ενέργειες, οι οποίες
έχουν συντελεστεί, θα δημιουργήσουν
συνθήκες ντόμινο για την ευρύτερη πε-
ριοχή. Να δούμε κατά πόσον οι τρεις συνι-
στώσες Χεζμπολάχ, Χούθι και Χαμάς θα
συντονιστούν σε χτυπήματα, τα οποία θα
είναι είτε εντός είτε εκτός Ισραήλ. Και ποια
θα είναι η αντίδραση του Ισραήλ. Εκείνο το
οποίο πρέπει με οποιονδήποτε τρόπο να προλη-
φθεί είναι να υπάρξει μια περαιτέρω επέκταση, η
οποία θα δημιουργούσε μια ατελείωτη διελκυ-
στίνδα», είπε προσθέτοντας ότι δεν έχουμε δια-
κινδύνευση εξαιτίας της περιοχής και πως δεν εί-
ναι ο μόνος πόλεμος που συμβαίνει στην περιοχή
μας. Παρά ταύτα, έχουμε εξασφαλίσει το να μην
έχουμε εξαιρετικά σοβαρές συνέπειες και να δια-
τηρούμε μια ηρεμία στην περιοχή και ασφάλεια.
Και αυτός είναι ο στόχος μας, η Ελλάδα να βγει κα-
τά το δυνατόν αλώβητη και να βγούμε όλοι από την
κρίση αυτή την επόμενη μέρα χωρίς να έχουμε τό-
σο δραματικές συνέπειες για την οικουμένη.

«Σε ό,τι αφορά τις συνέπειες και για την Ελλά-
δα, είναι προφανές ότι η κλιμάκωση αυτή θα δη-
μιουργήσει μεγάλα προβλήματα στην ειρήνη
στην περιοχή και διεθνώς. Θα δημιουργήσει ζη-
τήματα και σε ό,τι αφορά την ανθρωπιστική κατά-
σταση στην περιοχή. Θυμίζω ότι ήδη στη Γάζα και
σε άλλες περιοχές της Μέσης Ανατολής υπάρχει

μια βαθύτατη ανθρωπιστική κρίση, η οποία προ-
ϊόντος του χρόνου καθίσταται ακόμα χειρότερη.
Αναμένουμε ότι θα υπάρχει αύξηση μεταναστευ-
τικών ροών. Και βεβαίως υπάρχουν και ζητήματα
τα οποία έχουν να κάνουν με την εφοδιαστική
αλυσίδα», υπογράμμισε.

Ανοιχτοί διάλογοι
Ο κ. Γεραπετρίτης δήλωσε πως σε ό,τι αφορά τα

εθνικά ζητήματα θα πρέπει να υπάρχει μια σω-
φροσύνη, μια σύνεση ώστε να προαγάγουμε κατά
τον καλύτερο δυνατό τρόπο τα συμφέροντα της
χώρας. Τόνισε πως ιστορικά έχει αποδειχτεί ότι η
αδράνεια ουδέποτε έχει ωφελήσει στα εθνικά θέ-
ματα και έχει οδηγήσει σε περαιτέρω εκτράχυν-
ση. «Το είδαμε δυστυχώς στο κομμάτι της Κύ-

πρου, όπου έχουμε ήδη 50 χρόνια μιας δι-
αίρεσης που είναι αντίθετη σε κάθε έννοια
διεθνούς δικαίου και μια χαίνουσα πληγή,
το είδαμε στα Ελληνοτουρκικά όπου κάθε
φορά που συζητούσαμε με την Τουρκία
βρισκόμασταν και σε πιο ακραίες θέσεις.

Έχουν υπάρξει 64 κύκλοι διερευνητικών
επαφών με σκοπό οριοθετήσεις θαλασ-
σίων ζωνών και κάθε φορά βρισκόμασταν

σε ένα σημείο χειρότερο από το προηγούμενο».
Υπογράμμισε πως «χωρίς να είμαστε αφελείς ή

να απεμπολούμε την κυριαρχία μας, τα κυριαρχικά
μας δικαιώματα οφείλουμε να συζητούμε με τους
γείτονές μας για τα εύκολα αλλά και τα δύσκολα. Οι
ανοιχτοί δίαυλοι που υπάρχουν προλαμβάνουν τις
εντάσεις από το να καταστούν κρίσεις».

Μαρινάκης: «Είμαστε 
οχυρωμένοι στις πιθανές ροές»

«Η ελληνική Πολιτεία έχει κρατήσει στάση αρ-
χής στα θέματα της Μέσης Ανατολής», τόνισε από
την πλευρά του και ο κυβερνητικός εκπρόσωπος
Παύλος Μαρινάκης, όταν ρωτήθηκε σχετικά για τη
στάση της Ελλάδας μετά τις δηλώσεις-απειλές του
Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν για εισβολή στο Ισραήλ.

Ο Παύλος Μαρινάκης συμπλήρωσε πως
«αναμένουμε κλιμάκωση της κατάστασης στη
Μέση Ανατολή». Πρόσθεσε πως αναμένεται αύ-
ξηση των μεταναστευτικών ροών μετά τις εξελί-

ξεις, ωστόσο τόνισε ότι «η χώρα μας είναι οχυ-
ρωμένη απέναντι στις πιθανές μεταναστευτικές
ροές και παρουσιάζει καλύτερη κατάσταση σε
σχέση με παλιότερες εποχές». «Η κατάσταση
μας θέτει σε επιφυλακή», είπε αμέσως μετά ο
Παύλος Μαρινάκης, ωστόσο καθησύχασε τους
πολίτες και υπενθύμισε πως η Ελλάδα είναι

υπέρ της κατάπαυσης του πυρός στη Γάζα. Τέ-
λος, είπε πως η Ελλάδα είναι μια από τις λίγες
χώρες που έχουν επιτύχει να ομιλούν με όλους
τους ενεργούς δρώντες στην περιοχή: «Στόχος
μας είναι η Ελλάδα να βγει αλώβητη και να
βγουν όλοι από την κρίση αυτή χωρίς συνέπειες
για την οικουμένη». 

«Πρέπει να προληφθεί 
η επέκταση του πολέμου

στη Μ. Ανατολή»

«Εξασφαλίσαμε να μην έχουμε εξαιρετικά σοβαρές συνέπειες 
και να διατηρούμε ηρεμία και ασφάλεια στην περιοχή. 

Στόχος μας είναι η Ελλάδα να βγει κατά το δυνατόν αλώβητη» 

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη
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Νέο Ευρωπαϊκό Μπάουχαους για να μετασχηματιστεί το δομημένο περιβάλλον της Ευρώπης

Ν
έες προκλήσεις και προσέλκυση
υψηλών επενδύσεων θα έχει
οπωσδήποτε στην ατζέντα της η νέα

ΕΕ Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ενέκρινε τις επεν-
δυτικές κατευθυντήριες γραμμές του νέου
Ευρωπαϊκού Μπάουχαους, ένα εργαλείο που
περιγράφει το πώς οι δημόσιες και ιδιωτικές
επενδύσεις μπορούν να ενσωματώσουν τις
αξίες της βιωσιμότητας, της συμπεριληπτι-
κότητας και της αισθητικής που προωθεί το
νέο Ευρωπαϊκό Μπάουχαους, ώστε να μετα-
σχηματιστεί το δομημένο περιβάλλον της Ευ-
ρώπης. 

Οι επενδυτικές κατευθυντήριες γραμμές
του Νέου Ευρωπαϊκού Μπάουχαους είναι
αποτέλεσμα της στενής συνεργασίας μεταξύ
της Επιτροπής και της JASPERS (κοινή βοή-
θεια για την υποστήριξη έργων στις Ευρω-
παϊκές Περιφέρειες), ενός συμβουλευτικού
προγράμματος που χρηματοδοτείται από
την Επιτροπή και την Ευρωπαϊκή Τράπεζα
Επενδύσεων.

Οι κατευθυντήριες γραμμές παρέχουν
στους επενδυτές και τους φορείς υλοποί-
ησης βέλτιστες πρακτικές και εγγυήσεις ποι-
ότητας για την εφαρμογή του νέου Ευρωπαϊ-
κού Μπάουχαους στην πράξη και για την τό-
νωση των επενδύσεων που μετασχηματίζουν

τα κτήρια, τους ανοικτούς χώρους και τις γει-
τονιές, ενσωματώνοντας παράλληλα υψηλή
αισθητική δέσμευση για βιωσιμότητα και σε-
βασμό σε κοινωνικές αξίες, όπως η συμπερί-
ληψη, η οικονομική προσιτότητα και η προ-
σβασιμότητα.

Οι κατευθυντήριες γραμμές στη-
ρίζουν τους στόχους του νέου Ευ-
ρωπαϊκού Μπάουχαους, συμβάλ-
λοντας στον σχεδιασμό έργων τα
οποία θα στηρίξουν τον θετικό με-
τασχηματισμό των κοινωνιών.

Όλα τα κράτη-μέλη της ΕΕ ανα-
μένεται να πραγματοποιήσουν στα-
διακά μεγάλες επενδύσεις στο δο-
μημένο περιβάλλον προκειμένου
να αντιμετωπίσουν προκλήσεις
όπως η κλιματική ουδετερότητα, η
προσαρμογή στην κλιματική αλλα-
γή, η ταχεία αστικοποίηση, η αντιμετώπιση
ανθρωπιστικών κρίσεων, καθώς και η προ-
σβασιμότητα σε βιώσιμες κατοικίες υψηλής
ποιότητας, οι οποίες θα είναι οικονομικά
προσιτές, ιδίως όσον αφορά την κατασκευή
και την ανακαίνισή τους.

Η εφαρμογή των αξιών και των αρχών του
νέου Ευρωπαϊκού Μπάουχαους στις ιδιωτι-
κές και δημόσιες επενδύσεις μπορεί να απο-

φέρει οφέλη εάν καταβληθούν πρόσθετες
προσπάθειες για την υλοποίηση έργων υψη-
λότερης ποιότητας.

Με την υιοθέτηση των αξιών και των αρχών
του, οι κατευθυντήριες γραμμές βοηθούν
τους επενδυτές να κατανοήσουν τα ποιοτικά

οφέλη και να μετριάσουν το κό-
στος στηρίζοντάς τους, πέραν των
αμιγώς οικονομικών παραμέτρων,
στην υλοποίηση μακρόπνοων έρ-
γων. 

Με την ενσωμάτωση της αισθητι-
κής, της βιωσιμότητας και της συμ-
περιληπτικότητας το νέο Ευρωπαϊ-
κό Μπάουχαους προσθέτει μια μο-
ναδική ποιότητα στα επενδυτικά
έργα, καθιστώντας τα ελκυστικά σε
επενδυτές που αναζητούν βιώσιμα
έργα που θα έχουν ουσιαστικό αντί-

κτυπο.
Ειδικότερα, στις κατευθυντήριες γραμμές

διατυπώνονται ορισμένες επενδυτικές συ-
στάσεις του, οι οποίες συμβάλλουν στον σχε-
διασμό έργων υψηλής ποιότητας που ευθυ-
γραμμίζονται με τις αξίες και τις αρχές του
νέου Ευρωπαϊκού Μπάουχαους.

Το νέο Ευρωπαϊκό Μπάουχαους, το οποίο
δρομολογήθηκε από την Ευρωπαϊκή Επι-

τροπή το 2021, είναι μια ενωσιακή πρωτο-
βουλία πολιτικής και χρηματοδότησης που
αποσκοπεί στον μετασχηματισμό του δομη-
μένου περιβάλλοντος, οδηγώντας σε ολιστι-
κά μελετημένα και σχεδιασμένα κτήρια,
ανοικτούς χώρους και γειτονιές, στο πλαίσιο
της μετάβασης που προβλέπει η πράσινη
Συμφωνία της ΕΕ. 

Αναζητά λύσεις που δεν είναι μόνο βιώσι-
μες, αλλά και συμπεριληπτικές και αισθητικά
όμορφες, με παράλληλο σεβασμό της πολυ-
μορφίας των τόπων, των παραδόσεων και
των πολιτισμών στην Ευρώπη και πέραν αυ-
τής.

Το δομημένο περιβάλλον, όντας ένας ση-
μαντικός οικονομικός τομέας, επηρεάζει ση-
μαντικά τους πόρους, το περιβάλλον και την
κλιματική αλλαγή. 

Υπάρχει υψηλή ζήτηση για νέες και επικαι-
ροποιημένες δομές λόγω της αύξησης του
πληθυσμού και της αυξανόμενης αστικοποί-
ησης. Ταυτόχρονα, το δομημένο περιβάλλον
επηρεάζει την ατομική ευημερία και τη λει-
τουργία της κοινωνίας.

Τα δεδομένα έχουν αλλάξει και οι απαιτή-
σεις έχουν αυξηθεί. Οι πολίτες απαιτούν σύγ-
χρονες πρακτικές για την επίλυση των προ-
βλημάτων τους. 

του
Κων/νου 

Σ. Μαργαρίτη 

Δημοσιογράφος 

H
επιτυχημένη εφαρμογή της μεταρρύθμισης της
επιστολικής ψήφου. Μια μεγάλη δημοκρατική κα-
τάκτηση, μέσω της οποίας περισσότεροι από

200.000 Έλληνες από 128 χώρες ανά την υφήλιο άσκησαν
το εκλογικό τους δικαίωμα. Πρόκειται για ένα βήμα που
καθυστέρησε, αλλά εν τέλει πραγματοποιήθηκε, μια ιστο-
ρική τομή για την ενίσχυση της συμμετοχής των πολιτών
στην εκλογική διαδικασία, μια πρωτοβουλία περαιτέρω
ενδυνάμωσης της δημοκρατίας μας. 

Ύστερα από την προ πενταετίας διευκόλυνση της ψήφου
των αποδήμων, η κυβέρνηση ήρθε με το συγκεκριμένο θεσμι-
κό εργαλείο να παρέχει τη δυνατότητα σε όποιον πολίτη επι-
θυμεί, εντός και εκτός συνόρων, να συμμετάσχει στη ψηφο-
φορία εξ αποστάσεως, χωρίς ταλαιπωρία και γραφειοκρατικά
εμπόδια. Και τούτο, έχοντας διασφαλίσει στον απόλυτο βαθμό
το αδιάβλητο της διαδικασίας, με τις αναγκαίες δικλείδες
ασφαλείας και τις προδιαγραφές ύψιστης φερεγγυότητας και
αξιοπιστίας. 

Μεταξύ αυτών, παράλληλα με τους σταυρούς δίπλα στα
επιθυμητά ονόματα υποψηφίων ο ψηφοφόρος ανέγραφε
σε συγκεκριμένο σημείο στο τέλος του ψηφοδελτίου και
τον συνολικό αριθμό των επιλεγμένων του υποψηφίων. Εν
προκειμένω, αν οι σταυροί που είχε βάλει παραπάνω ήταν
0, 1, 2, 3 ή 4. 

Στόχος της συγκεκριμένης κίνησης ήταν να αποτυπώνεται

εγγράφως από τον ίδιο τον εκλογέα ο αριθμός των σταυρών
του ψηφοδελτίου του και να μην περνά καν η σκέψη οποιου-
δήποτε να «σταυρώσει» εκ των υστέρων ένα ή περισσότερα
άλλα ονόματα της αρεσκείας του στο ίδιο ψηφοδέλτιο.

Με αυτόν τον τρόπο ακόμα και αν κάποιος ήθελε να παρα-
νομήσει, δεν μπορούσε να το πράξει και ενώ τόσα πολλά πα-
ράλογα έχουν ακουστεί όλο αυτό το διάστημα από τους λά-
τρεις των συνωμοσιών για την πρώτη εφαρμογή του θεσμού
της επιστολικής ψήφου σε εκλογές στη χώρα μας. 

Η ενδιαφέρουσα αυτή πρωτοβουλία που αφορούσε μό-
νο τη διαδικασία μέσω της επιστολικής ψήφου εκτιμούμε
ότι κάλλιστα θα μπορούσε -και επιβάλλεται- να γενικευτεί
και να εφαρμοστεί και σε όλες τις εκλογές όπου οι πολίτες
ψηφίζουν διά ζώσης προσερχόμενοι στα εκλογικά κέντρα.
Δηλαδή και στις ευρωεκλογές (όχι μόνο με την επιστολική
ψήφο) και στις εθνικές και στις αυτοδιοικητικές κάλπες,
ανεξάρτητα αν κάποιος ασκεί το εκλογικό του δικαίωμα
από κοντά ή εξ αποστάσεως, προκειμένου να μην τίθενται

εν αμφιβόλω η φερεγγυότητα και το αδιάβλητο της
όλης διαδικασίας. 

Ήρθε η στιγμή να διασφαλιστεί απόλυτα και κατηγορη-
ματικά ότι οι σταυροί που καταμετρώνται μετά το κλείσιμο
της κάλπης είναι αυτοί τους οποίους πραγματικά έχουν
επιλέξει οι ψηφοφόροι. 

Τεχνικά θεωρούμε ότι κάτι τέτοιο είναι εφικτό να γίνει
και θα μπορούσε μάλιστα να εφαρμοστεί από τις επόμενες

κιόλας εκλογές. 

Πρόκειται για ένα ζήτημα ενίσχυσης της δημοκρατίας, χω-
ρίς ασφαλώς ιδεολογικά ή άλλα πρόσημα και για ένα ακόμα
«λιθαράκι» το οποίο θα μπορούσε να συμβάλλει στην ενδυνά-
μωση της εμπιστοσύνης των πολιτών προς το πολιτικό σύστη-
μα, γιατί όχι και στην αύξηση της συμμετοχής στην εκλογική
διαδικασία. 

Ενόψει δε της συζήτησης που αναμένεται να ξεκινήσει τον
Σεπτέμβριο για επέκταση της επιστολικής ψήφου και στις
εθνικές εκλογές, θα μπορούσε και η συγκεκριμένη πρόταση
να περιληφθεί στη σχετική ατζέντα του δημοσίου διαλόγου. 

Ο καθένας, το κάθε κόμμα και ο κάθε βουλευτής θα βρε-
θούν προ των ευθυνών τους και θεωρούμε ότι με την υιοθέτη-
σή της, θα γίνει ένα ακόμα βήμα προς τα εμπρός όσον αφορά
την αδιαμφισβήτητη εφαρμογή της λαϊκής κυριαρχίας στο
κορυφαίο πολιτικό, δημοκρατικό κεκτημένο της Μεταπολί-
τευσης.

Διασφάλιση της σταυροδοσίας με μοντέλο επιστολικής ψήφου
των 

Μακάριου Λαζαρίδη,
Δημήτρη Μαρκόπουλου, 

Βουλευτές Νέας Δημοκρατίας,
ΠΕ Καβάλας – Β’ Πειραιά



ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 2 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΘΕΣH22

Μ
ε αφορμή πρόσφατες υποθέσεις
που χειρίστηκε το γραφείο μου,
βρέθηκα μπροστά σε μια, προφα-

νώς εξελισσόμενη, νέα πραγματικότητα.
Κατηγορούμενοι στις ανωτέρω υποθέσεις
ήταν εκπαιδευτικοί, δάσκαλοι και καθηγη-
τές, στους οποίους καταλογιζόταν η πρό-
κληση ψυχοσωματικής βλάβης σε
μαθητή/τρια κατά την άσκηση του εκπαι-
δευτικού τους έργου, είτε με τη μορφή έντο-

νων παρατηρήσεων,
στις οποίες είχε δια-
γνωστεί οιονεί απειλη-
τικός ή προσβλητικός
χαρακτήρας, είτε ακόμα
και με την απλή επιβολή
της «σχολικής τιμω-
ρίας», της απώλειας
ενός διαλείμματος ή της
επανεγγραφής μιας
άσκησης ή ενός κειμέ-
νου, στο οποίο υπήρχαν
λάθη του μαθητή.

Σημαντικό ρόλο στην
παραπομπή των εκπαι-
δευτικών, πέρα από την
επιμονή των γονιών να
αναγνωριστούν και να

καταλογιστούν σε αυτούς όλες οι ευθύνες
για τη μη απολύτως ευδόκιμη παρουσία των
παιδιών τους στο σχολείο, έπαιξε η αρωγή
που αυτοί έλαβαν από «ειδικούς παιδοψυ-
χολόγους» που με ιδιαίτερη ευκολία διέ-
γνωσαν αρνητισμό των παιδιών για το σχο-
λείο λόγω της επικριτικής συμπεριφοράς
κάποιου καθηγητή ή δασκάλου και πρόκλη-
ση ψυχικού τραύματος στο παιδί.

Χωρίς φυσικά να παραγνωρίζεται ότι υπάρχουν περι-
πτώσεις εκπαιδευτικών που ξεπερνούν τα όρια και είναι
καταδικαστέες, εδώ αναφερόμαστε σε κάτι τελείως δια-
φορετικό. Έχοντας προσωπική άποψη για τις συγκεκριμέ-
νες περιπτώσεις, οι άνθρωποι αυτοί που ταλαιπωρήθηκαν
επί τρία και τέσσερα χρόνια, πριν τελικά αθωωθούν έχον-
τας τη συμπαράσταση όχι μόνο των συναδέλφων τους αλλά
ευτυχώς για αυτούς και του συνόλου σχεδόν των υπόλοι-
πων γονιών της εκάστοτε τάξης τους, δεν είχαν κάνει τίπο-
τα περισσότερο από το να προσπαθήσουν απλά να επιτελέ-
σουν το καθήκον τους, δηλαδή να μεταφέρουν γνώση στα
παιδιά, να τα βοηθήσουν να εξελιχθούν πνευματικά, κοι-
νωνικά ως προσωπικότητες, ατομικά και μέσα σε οργανω-
μένα σύνολα, να έχουν αγωγή και όρια.

Και η τελευταία λέξη φοβάμαι είναι και η κρίσιμη. Τα
«όρια». Το να καταλάβουν δηλαδή τα παιδιά ότι όσο μεγα-
λώνουν τόσο για το δικό τους καλό όσο και του κοινωνι-
κού συνόλου στο οποίο μετέχουν, ότι υφίστανται όρια,
υφίστανται δηλαδή εκτός από δικαιώματα και υποχρεώ-
σεις. Ότι και αυτά υπόκεινται στη διαδικασία μιας καλώς
ευνοούμενης πειθαρχίας και ότι οι πράξεις μας έχουν
συνέπειες.

Το επικίνδυνο είναι ότι η ταλαιπωρία που βίωσαν οι ανω-
τέρω εκπαιδευτικοί εύλογα οδήγησε συναδέλφους τους

τις επόμενες χρονιές είτε απέναντι στα συγκεκριμένα παι-
διά είτε σε αντίστοιχες περιπτώσεις να μη ρισκάρουν τη
διατύπωση κάποιας παρατήρησης, να μην αναλάβουν το
βάρος της προσπάθειας να βοηθήσουν το παιδί να δει το
λάθος του και να το διορθώσει ή να καταλάβει ποια είναι τα
όρια της συμπεριφοράς του. Ποια ήταν η εύκολη λύση;
«Άσ’ τα να κάνουν ό,τι θέλουν, βάλ’ τους έναν μέτριο ή και
καλό βαθμό (ανάλογα με το πόσο εκπαιδευτικά προβλημα-
τική ήταν η περίπτωση του κάθε παιδιού), κοίτα αλλού και
έχεις το κεφάλι σου ήσυχο». Το πλέον ανησυχητικό δε
ήταν ότι οι αντίστοιχοι γονείς εξέλαβαν αυτήν την εφησυ-
χαστικά αδιάφορη συμπεριφορά ως επιβεβαίωση ότι όλα
βαίνουν πλέον καλώς και το πρόβλημα ήταν ο προηγούμε-
νος κακός καθηγητής και το επικαλούνταν σε βάρος του
ως απόδειξη της δικής του ευθύνης (!).

Σε μια άλλη περίπτωση, καθηγητής που τράβηξε παιδί
από το μπράτσο και το απέτρεψε να εισέλθει τρέχοντας σε
μια αίθουσα παραστάσεων με καλώδια, μικροφωνικές εγ-
καταστάσεις, καρέκλες κ.λπ., δηλαδή με προφανή κίνδυνο
τραυματισμού και το οποίο δεν είχε σταματήσει στη φωνη-
τική εντολή που είχε προηγηθεί από το καθηγητή, βρέθηκε
επίσης κατηγορούμενος γιατί το παιδί είχε μια κοκκινίλα
στο μπράτσο από το τράβηγμα και εν συνεχεία ψυχολογικό
πρόβλημα από τη σε βάρους του συμπεριφορά και αρνείτο
να πάει σχολείο. Και αυτός ο καθηγητής αθωώθηκε μετά
από αντίστοιχη ταλαιπωρία χρόνων, ωστόσο δεν νομίζω ότι

την επόμενη φορά θα βάλει το χέρι του
να σταματήσει το παιδί που τρέχει, ακό-
μα και με κίνδυνο να τραυματιστεί. Θα
γυρίσει από την άλλη, δεν θα δει, δεν θα
επέμβει, δεν θα μπλέξει.

Έτσι ανακύπτει το ερώτημα. Εκεί θέ-
λουμε να οδηγήσουμε την κοινωνία μας
και δη τον προθάλαμο αυτής, τα σχολεία
μας; Σε παιδιά που κανείς δεν θα τους
βάζει όρια, σε καθηγητές που απλώς θα
διεκπεραιώνουν τυπικά τη δουλειά τους
και θα κοιτάνε αλλού στα δύσκολα και σε
παροδικά ευτυχισμένους γονείς, αφού
κανείς δεν θα τους φέρνει σε δύσκολη
θέση, σχετικά με τη συμπεριφορά ή τις
περιορισμένες -σε σχέση με τις προσδο-
κίες τους- δυνατότητες των παιδιών τους
στο σχολείο; Άσχετα βέβαια αν με το
πλήρωμα του χρόνου πιο πολύ χαμένοι
θα βρεθούν οι ίδιοι οι γονείς και τα παι-
διά τους!

Η περαιτέρω παθογενής εξέλιξη σε
όλο αυτό είναι ότι ορισμένα παιδιά
εκλαμβάνουν αυτή την κατάσταση ως
μια θεσμοθετημένη ασυδοσία, ως ανοχή
ή και έγκριση ακόμα και πλήρως παρα-
βατικών συμπεριφορών, ενίοτε δε και με
μία επικάλυψη -εκ του ασφαλούς- επα-
ναστατικότητας. Και έτσι, μέσω των
οδών των καταλήψεων σχολείων και πα-
νεπιστημίων και συλλήβδην επιθετικών
ενεργειών και υλικών καταστροφών
(εξαιρουμένων φυσικά κάποιων δικαιο-
λογημένων περιπτώσεων εκδήλωσης
αντίδρασης για συγκεκριμένες υπαρ-

κτές και σοβαρές αιτίες), εύκολα οδηγείται (σε συνδυασμό
βέβαια με πλήθος άλλων παραγόντων, όπως είναι η οικο-
γένεια, συναναστροφές ευρύτερες  κοινωνικές και οικο-
νομικές συνθήκες) ένα κομμάτι των παιδιών αυτών στην
παραβατικότητα και τη νεανική εγκληματικότητα.

Προθάλαμος της νεανικής εγκληματικότητας είναι η έλ-
λειψη σεβασμού και αγωγής. Παιδιά δεκατριών, δεκατεσ-
σάρων και δεκαπέντε χρόνων που δεν διστάζουν, όχι μόνο
να τσακωθούν μεταξύ τους, αλλά και να επιτεθούν χωρίς
λόγο, απλώς ως επίδειξη «μαγκιάς» σε πολύ μεγαλύτε-
ρους ανθρώπους, ακόμα και με χρήση αλόγιστης βίας ή
και όπλων.

Είναι προφανές ότι πάντα υπήρχαν και πάντα θα υπάρ-
χουν ακραίες συμπεριφορές και παιδιά που θα εξελιχ-
θούν σε εγκληματικά στοιχεία. Το ζήτημα είναι αν μπο-
ρούμε και θέλουμε ως κοινωνία, μέσω των θεσμών της
εκπαίδευσης, να περιορίσουμε αυτά τα ποσοστά και να
σώσουμε από αυτή την εξέλιξη παιδιά που απλώς πρέπει
κάποιος να τους δείξει το δρόμο, να τους βάλει όρια, να
τους βοηθήσει να εξελιχθούν ως υπεύθυνοι πολίτες και
να μη τους αφήσει στην εύκολη οδό ότι όλα επιτρέπονται,
γιατί όταν όλα επιτρέπονται εναντίον τρίτων, κάποια στιγ-
μή επιτρέπονται και σε βάρος μας, είτε ως γονέων, είτε
γενικότερα ως κοινωνίας.

Νεανική 
εγκληματικότητα 

και παιδεία

του
Αντώνη 

Πεπελάση 

Δικηγόρος 
στον Άρειο Πάγο,

μέλος Ένωσης
Ελλήνων

Ποινικολόγων,
Ms Εμπορικού

Δικαίου 



Η
11η Σεπτεμβρίου 2001 είναι μια ημε-
ρομηνία που κανείς δεν θα ξεχάσει.
Οι τρομοκρατικές επιθέσεις στο Παγ-

κόσμιο Κέντρο Εμπορίου, που οδήγησαν στην
κατάρρευση των εμβληματικών Δίδυμων
Πύργων και στον θάνατο περισσότερων από
3.000 ανθρώπων, συγκαταλέγονται στις χει-
ρότερες επιθέσεις που συντάραξαν την παγ-
κόσμια κοινή γνώμη. Το υπουργείο Άμυνας
των ΗΠΑ ανακοίνωσε ότι ο Χαλίντ Σέιχ Μοχά-
μεντ, ο Πακιστανός υπήκοος που χαρακτηρί-
ζεται εγκέφαλος των επιθέσεων σε Νέα Υόρ-
κη και Πεντάγωνο, συνελήφθη το 2003 και με-
τήχθη στην αμερικανική στρατιωτική φυλακή
στο Γκουαντάναμο, όπου παραμένει από το
2006, αποδέχτηκε έπειτα από διαπραγμάτευ-
ση να δηλώσει ένοχος, όπως και άλλοι δύο
συγκρατούμενοί του.

Δεν θα προσαχθούν σε δίκη
Αν και το Πεντάγωνο απέφυγε να δώσει λε-

πτομέρειες, η συμφωνία επιτρέπει στον Χα-
λίντ Σέιχ Μοχάμεντ να αποφύγει την προσα-
γωγή του σε δίκη, στην οποία διέτρεχε κίνδυ-
νο να επιβληθεί η θανατική ποινή, θα εκτίσει
ισόβια κάθειρξη, όπως διευκρίνισε η εφημε-
ρίδα «New York Times».

Οι δύο συγκατηγορούμενοι του Χαλίντ
Σέιχ Μοχάμεντ, που αφορά επίσης η συμ-
φωνία, είναι οι Ουάλιντ μπιν Ατάς και Μου-
στάφα αλ Χαουσάουι.

Και οι τρεις κρατούνται τις τελευταίες
δύο δεκαετίες στη φυλακή στο Γκουαντά-
ναμο, στην Κούβα, σε έδαφος που παρα-
χωρήθηκε με μίσθωση επ’ αόριστον το
1903 στις ΗΠΑ. Και οι τρεις αντιμετώπιζαν
κατηγορίες για τρομοκρατία και τη δολο-
φονία σχεδόν 3.000 ανθρώπων στις επιθέ-
σεις στη Νέα Υόρκη και την Ουάσιγκτον.
Ουδέποτε δικάστηκαν: η παραπομπή τους
στη δικαιοσύνη ήταν πιθανό να αντιμετωπί-
σει κωλύματα, ιδίως εξαιτίας της απόσπα-
σης πληροφοριών από αυτούς με συστη-

ματικά βασανιστήρια που υπέστησαν σε
μυστικές φυλακές της CIA.

Τον Μάρτιο του 2022 οι συνήγοροι υπερά-
σπισης των φυλακισμένων είχαν επιβεβαι-
ώσει πως διεξάγονταν διαπραγματεύσεις για
να συμφωνηθεί η ποινή τους ώστε να μην προ-
σαχθούν σε δίκη ενώπιον στρατοδικείου.

Επιχειρησιακός σχεδιαστής
Οι κατηγορούμενοι ζήτησαν και έλαβαν τη

διαβεβαίωση πως θα παραμείνουν στη φυλα-
κή στη ναυτική βάση του Γκουαντάναμο και
δεν θα μεταχθούν σε ομοσπονδιακή φυλακή
στις ηπειρωτικές ΗΠΑ, όπου θα εξέτιαν τις
ποινές τους στην απομόνωση. Ως δράστες των
επιθέσεων το 2001 ταυτοποιήθηκαν 19 υπή-
κοοι Σαουδικής Αραβίας, με τις αμερικανικές
αρχές να δηλώνουν εξαρχής πως οι δράστες
εκτελούσαν εντολές του αρχηγού της Αλ

Κάιντα Οσάμα μπιν Λάντεν, δίνοντας αφορμή
στον πρόεδρο Τζορτζ Μπους Τζούνιορ για τον
σχεδιασμό και τελικά την πραγμάτωση των ει-
σβολών σε Αφγανιστάν και Ιράκ στο πλαίσιο
του Πολέμου ενάντια στην Τρομοκρατία. Ο
Χαλίντ Σέιχ Μοχάμεντ ήταν ο επιχειρησιακός
σχεδιαστής. Γεννημένος στο Κουβέιτ το 1964
ή το 1965, πήγε για σπουδές στις ΗΠΑ και
επέστρεψε στην Ασία για να πολεμήσει τους
Σοβιετικούς στο Αφγανιστάν. Στα μέσα της
δεκαετίας του ’90 σκόπευε να ανατινάξει γύ-
ρω στα δέκα αμερικανικά αεροπλάνα στην
Ασία, δεν τα κατάφερε όμως. Το 1996 συνάν-
τησε τον Οσάμα Μπιν Λάντεν και έθεσε σε
εφαρμογή το σχέδιό του για επιθέσεις αυτο-
κτονίας στις ΗΠΑ μετά από αεροπειρατείες. Ο
Μπιν Λάντεν παρείχε τα χρήματα, την υλικο-
τεχνική υποδομή και τους ανθρώπους που θα
αναλάμβαναν τις επιχειρήσεις.

ΣΣοκ για το ΒΒC
η παραδοχή ενοχής
του Χιου Έντουαρντς

H υπόθεση του πρώην παρου-
σιαστή του BBC αμαυρώνει την
εικόνα του βρετανικού δικτύου
μετά και την κίνηση του Χιου Έν-
τουαρντς να δηλώσει ένοχος για
τις κατηγορείς που τον βαρύνουν.

Μετά από μια μακρά σιωπή,
από τη στιγμή που ανακοινώθη-
καν οι κατηγορίες, το BBC εξέ-
δωσε μια ανακοίνωση δηλώνον-
τας «σοκαρισμένο» από τις λε-
πτομέρειες, αν και παραδέχεται
ότι υπήρξε καταγγελία εναντίον
του διάσημου παρουσιαστή του
από το περασμένο καλοκαίρι. Τον
Νοέμβριο του 2023, ενώ ο κ. Έν-
τουαρντς τέθηκε σε διαθεσιμότη-
τα,  το BBC ως εργοδότης του
εκείνη την εποχή ενημερώθηκε
εμπιστευτικά ότι είχε συλληφθεί
ως ύποπτος για σοβαρά αδικήμα-
τα και αφέθηκε ελεύθερος με εγ-
γύηση, ενώ η αστυνομία συνέχι-
ζε την έρευνά της. Ο εισαγγελέας
είπε ότι οι 41 εικόνες και βίντεο
παιδικής πορνογραφίας εστάλη-
σαν στον Έντουαρντς από έναν
ενήλικα άνδρα στην εφαρμογή
WhatsApp. Πρόσθεσε ότι επτά
από τις 41 εικόνες ήταν πολύ σο-
βαρού περιεχομένου και δύο από
τις επτά ήταν πορνογραφικά βίν-
τεο ενός παιδιού 7 με 9 ετών.
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Μπορεί ο προεκλογικός αγώνας να παραμένει αμφίρροπος,
ωστόσο η υποψηφιότητα της Κάμαλα Χάρις για την προεδρία
των ΗΠΑ κάνει πιο δύσκολο στους Ρεπουμπλικάνους να κατα-
φέρουν νίκη στις επικείμενες εκλογές, όπως δείχνει η τελευ-
ταία δημοσκόπηση του Bloomberg. Η Αμερικανίδα αντιπρό-
εδρος φαίνεται να κλείνει την ψαλίδα στο μέχρι πρότινος προ-
βάδισμα του Ντόναλντ Τραμπ σε επτά πολιτείες-κλειδιά. Η
Χάρις υποστηρίζεται από το 48% των ψηφοφόρων έναντι του
47% για τον Τραμπ στις πολιτείες που πιθανότατα θα κρίνουν

τις εκλογές του Νοεμβρίου. Αυτό είναι πιο ισχυρό από το έλ-
λειμμα δύο πόντων που είχε ο πρόεδρος Τζο Μπάιντεν προτού
αποχωρήσει από την κούρσα. Η αντιπρόεδρος των Δημοκρα-
τικών ξεπέρασε τον Ρεπουμπλικάνο αντίπαλό της στην Αριζό-
να και τη Νεβάδα και υπερδιπλασίασε το προβάδισμα του
Μπάιντεν έναντι του Τραμπ στο Μίσιγκαν. Σχετικά με την οικο-
νομία, η Χάρις έχει κάνει προόδους έναντι του Τραμπ, ο οποί-
ος όμως έχει πλεονέκτημα οκτώ ποσοστιαίων μονάδων έναντι
της Χάρις στο ερώτημα «ποιον εμπιστεύεστε περισσότερο για

την οικονομία;» από το πλεονέκτημα των 14 μονάδων που είχε
έναντι του Μπάιντεν. Σε όλες τις πολιτείες που συμμετείχαν
στην έρευνα η διαφορά μεταξύ των υποψηφίων βρίσκεται εν-
τός του περιθωρίου στατιστικού λάθους της δημοσκόπησης.
Περισσότερο από το ένα τρίτο των ψηφοφόρων στις επτά πο-
λιτείες-κλειδιά δήλωσε ότι είναι πολύ πιο πιθανό να ψηφίσει
τώρα που η αναμέτρηση είναι μεταξύ Τραμπ και Χάρις και οι
αριθμοί αυξήθηκαν στο 49% και στο 44% μεταξύ των μαύρων
και ισπανόφωνων ψηφοφόρων αντίστοιχα. 

ΗΠΑ: Προβάδισμα της Κάμαλα Χάρις έναντι του Ντόναλντ Τραμπ
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Οι τρεις βασικοί ένοχοι Χαλίντ Σέιχ Μοχάμεντ, 
Ουάλιντ μπιν Ατάς και Μουστάφα αλ Χαουσάουι ήταν κρατούμενοι

επί δύο δεκαετίες στο Γκουαντάναμο με κατηγορίες 
για τρομοκρατία και δολοφονία σχεδόν 3.000 ανθρώπων

Αποδέχτηκε την ενοχή του για
να γλιτώσει τη θανατική ποινή
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Π
ολλά κράτη μέλη του Συμβουλίου

Ασφαλείας του Οργανισμού Ηνωμέ-

νων Εθνών εξέφρασαν ανησυχία για

τον κίνδυνο κλιμάκωσης στη Μέση Ανατολή,

χαρακτηρίζοντας κρίσιμη την κατάσταση μετά

τον θάνατο στην Τεχεράνη του ηγέτη της Χαμάς

σε πλήγμα αποδιδόμενο στο Ισραήλ.

Μερικές ώρες μετά τον θάνατο του Ισμαήλ

Χανίγια, του πολιτικού ηγέτη του παλαιστινια-

κού ισλαμιστικού κινήματος, το ΣΑ συγκλήθηκε

εκτάκτως την Τετάρτη κατόπιν αιτήματος του

Ιράν, που υποστηρίχθηκε από τη Ρωσία, την Κί-

να και την Αλγερία.

Το Συμβούλιο Ασφαλείας «θα έπρεπε να λά-

βει άμεσα μέτρα προκειμένου το Ισραήλ να λο-

γοδοτήσει για αυτή την πράξη επίθεσης», χωρίς

να αποκλείονται «κυρώσεις και άλλα απαραίτη-

τα μέτρα για να αποτραπούν περαιτέρω παρα-

βιάσεις και να επιδειχθεί ότι οι μοχθηρές δρα-

στηριότητες του Ισραήλ δεν θα γίνουν ανεκτές

από τη διεθνή κοινότητα», δήλωσε ο Ιρανός

πρεσβευτής στα Ηνωμένα Έθνη Αμίρ Σαΐντ Ιρα-

βανί, διατρανώνοντας για ακόμη μια φορά το δι-

καίωμα της Τεχεράνης στη «νόμιμη άμυνα».

«Πού θα σταματήσει
αυτή η τρέλα;»

Ο Ισμαήλ Χανίγια δολοφονήθηκε στην Τεχε-

ράνη, σε πλήγμα το οποίο απέδωσαν στο Ισραήλ

η Χαμάς και το Ιράν, που υποσχέθηκαν να εκδι-

κηθούν τον θάνατό του, αυξάνοντας την ανησυ-

χία για το ενδεχόμενο ανάφλεξης όλης της πε-

ριοχής εν μέσω του πολέμου στη Λωρίδα της

Γάζας, που σήμερα διανύει την 300ή ημέρα του.

Κράτη μέλη του Συμβουλίου Ασφαλείας, ιδίως

η Κίνα, η Ρωσία και η Αλγερία, καταδίκασαν

απερίφραστα τη δολοφονία.

Η επίσημη τελετή της κηδείας του ηγέτη του

παλαιστινιακού ισλαμιστικού κινήματος Χαμάς,

του Ισμαήλ Χανίγια, ο οποίος σκοτώθηκε στην

Τεχεράνη τις πρώτες πρωινές ώρες την Τετάρτη

σε πλήγμα αποδιδόμενο στο Ισραήλ, άρχισε νω-

ρίς χθες το πρωί στο κέντρο της πρωτεύουσας

του Ιράν.

Πλήθος σε πένθος -αρκετοί παρευρισκόμε-

νοι είχαν παλαιστινιακές σημαίες ή πορτρέτα

του ηγέτη της Χαμάς στα χέρια- συγκεντρώθηκε

στο Πανεπιστήμιο της Τεχεράνης στην καρδιά

της πόλης φωνάζοντας για εκδίκηση.

«Το Ισραήλ ασκεί πολιτική αιματοχυσίας και

καμένης γης, αφήνοντας πίσω καταστροφή,

ατελείωτο κύμα βίας που κατακλύζει τη Γάζα,

τη Δυτική Όχθη, την Υεμένη, τον Λίβανο και

τώρα την Ισλαμική Δημοκρατία του Ιράν. Πού

θα σταματήσει αυτή η τρέλα;» διερωτήθηκε

ρητορικά ο Αλγερινός πρεσβευτής στα Ηνωμέ-

να Έθνη Αμάρ Μπεντζαμά, κατηγορώντας την

κυβέρνηση Νετανιάχου για «σαμποτάζ» των

προσπαθειών να αποκατασταθεί η ειρήνη στη

Μέση Ανατολή.

«Φοβόμαστε πως η περιοχή βρίσκεται στα

πρόθυρα γενικευμένου πολέμου», τόνισε η

πρέσβειρα της Ιαπωνίας, η Σίνο Μιτσούκο, ενώ

η Σλοβενία εκτίμησε πως η περιοχή βρίσκεται

στη «δίνη του κυκλώνα». «Καλούμε να επιδειχ-

θεί η μέγιστη υπευθυνότητα και να ασκηθεί η

μέγιστη αυτοσυγκράτηση για να αποφευχθεί η

ανάφλεξη της περιοχής», δήλωσε η αναπληρώ-

τρια πρέσβειρα της Γαλλίας στον ΟΗΕ Ναταλί

Μπροντέρ.

Ο Γκουτέρες βλέπει
επικίνδυνη κλιμάκωση

Πριν από την έκτακτη συνεδρίαση, ο γενικός

γραμματέας του ΟΗΕ Αντόνιο Γκουτέρες προει-

δοποίησε πως οι επιθέσεις στην Τεχεράνη, κα-

θώς και στη Βηρυτό, όπου το Ισραήλ στοχοποί-

ησε ανώτερο στέλεχος της λιβανικής Χεζμπο-

λάχ, αποτελούν «επικίνδυνη κλιμάκωση».

«Η διεθνής κοινότητα πρέπει να συνεργαστεί

για να αποτραπούν επειγόντως ενέργειες που

θα μπορούσαν να σπρώξουν ολόκληρη τη Μέση

Ανατολή στο κενό, με καταστροφικές συνέπειες

για τους αμάχους», έκρινε ο κ. Γκουτέρες.

«Θα ήταν καλύτερο να μη γίνεται σεναριολο-

γία για τον αντίκτυπο των πρόσφατων εξελίξεων

για την ειρήνη και την ασφάλεια στη Μέση Ανα-

τολή, δεν είναι ούτε άμεσος ούτε αναπόφευκτος

ο ευρύτερος πόλεμος», έκρινε από την άλλη ο

αναπληρωτής πρεσβευτής των ΗΠΑ στα Ηνω-

μένα Έθνη Ρόμπερτ Γουντ, επιμένοντας για

ακόμη μια φορά στο δικαίωμα του συμμάχου

των ΗΠΑ, Ισραήλ, στη νόμιμη άμυνα.

«Θα συνεχίσουμε να αναλαμβάνουμε δράση

για να υπερασπίσουμε όλο τον λαό του Ισραήλ»,

διεμήνυσε από τη δική του πλευρά ο ισραηλινός

ομόλογός του, ο Τζόναθαν Μίλερ. 

Όρκοι εκδίκησης μπροστά
στο φέρετρο του Χανίγια

Πανό στην Τεχεράνη προαναγγέλλει βαριά τιμωρία - 
O Νετανιάχου μιλά για δύσκολες μέρες στο Ισραήλ
Ο ανώτατος ηγέτης του Ιράν, ο Αγιατολάχ Αλί Χαμενεΐ, ορκίστηκε «αυστηρή τιμωρία» στο

Ισραήλ. «Με την πράξη αυτή το σιωνιστικό εγκληματικό και τρομοκρατικό καθεστώς προ-
ετοίμασε το έδαφος για μία βαριά τιμωρία για το ίδιο και θεωρούμε ότι αποτελεί υποχρέωσή
μας να εκδικηθούμε το αίμα που χύθηκε στο έδαφος της Ισλαμικής Δημοκρατίας του Ιράν»,
αναφέρεται σε ανακοίνωσή του.

Την ίδια ώρα τεράστιο πανό τοποθετήθηκε δίπλα στην Πλατεία Παλαιστίνης της Τεχερά-
νης, με το μήνυμα στην εβραϊκή γλώσσα: «Να περιμένετε βαριά τιμωρία». Το πανό συνο-
δεύει μία επεξεργασμένη εικόνα του δολοφονημένου πολιτικού ηγέτη της Χαμάς, με φόντο
το Όρος του Ναού της Ιερουσαλήμ.

Την ίδια ώρα ο πρωθυπουργός Μπέντζαμιν Νετανιάχου  τονίζει πως το Ισραήλ θα απαντή-
σει με σθένος σε οποιαδήποτε επίθεση: «Πολίτες του Ισραήλ, έρχονται δύσκολες μέρες. Με-
τά το πλήγμα στη Βηρυτό αντηχούν απειλές απ’ όλες τις κατευθύνσεις. Είμαστε προετοιμα-
σμένοι για όλα τα σενάρια και θα παραμείνουμε ενωμένοι και αποφασισμένοι απέναντι σε
οποιαδήποτε απειλή. Το Ισραήλ θα επιβάλει βαρύ τίμημα σε οποιαδήποτε επίθεση εναντίον
μας, από οποιαδήποτε πλευρά», ανέφερε χαρακτηριστικά ο Νετανιάχου.

ΑΝΗΣΥΧΙΑ ΣΤΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΑΣΦΑΛΕΙΑΣ ΤΟΥ ΟΗΕ

Καζάνι έτοιμο να εκραγεί 
η Μέση Ανατολή, με το σενάριο
γενικευμένου πολέμου να φουντώνει
όλο και περισσότερο, καθώς Χαμάς και
Ιράν απειλούν με αντίποινα το Ισραήλ 
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Περιμένοντας 
την αντίδραση του Ιράν

Ένα από τα μεγάλα ερωτήματα, σύμφωνα
με διεθνή ΜΜΕ και αναλυτές, είναι πώς θα
αντιδράσει το Ιράν στη δολοφονία του Χανί-
για στο έδαφός του, ο οποίος όπως αποκαλύ-
πτουν οι «New York Times», δεν σκοτώθηκε
από πύραυλο, αλλά από μία εξελιγμένη τη-
λεχειριζόμενη βόμβα που είχε τοποθετηθεί
κρυφά δυο μήνες πριν στον ξενώνα που διέ-
μενε στην Τεχεράνη, τον οποίο φυλούσε το
Σώμα των Φρουρών της Ισλαμικής Επανά-
στασης.

Πριν από λίγους μήνες, όταν το Ισραήλ
επιτέθηκε στο ιρανικό προξενείο στη Συρία,
το Ιράν απάντησε στις 14 Απριλίου εξαπο-
λύοντας μπαράζ άνω των 300 πυραύλων και
drones κατά του Ισραήλ. ΗΠΑ και Ισραήλ
γνώριζαν ότι επίκειται η επίθεση, που όμως
ήταν μια λίαν επικίνδυνη εξέλιξη, έστω κι αν
καταρρίφθηκαν οι περισσότεροι πύραυλοι
και τα drones.

Τώρα, όμως, δεδομένου ότι ο Χανίγια ήταν
φιλοξενούμενος του Ιράν και σκοτώθηκε
στην Τεχεράνη, μένει να δούμε τι θα κάνει το
Ιράν. Οι επιπτώσεις θα είναι μεγάλες για
ολόκληρη την περιοχή και θα μπορούσε να
ακολουθήσει ακόμη και ιρανική επίθεση
στο Ισραήλ, ανοίγοντας τον ασκό του Αιόλου,
σημειώνει το Al Jazeera.

Για τον καθηγητή Μεσανατολικών Σπου-
δών στο Πανεπιστήμιο Τζορτζτάουν, Ναντέρ
Χασεμί, η δολοφονία του Χανίγια φέρνει τη
Μέση Ανατολή πιο κοντά παρά ποτέ σε έναν
ολοκληρωτικό πόλεμο.

«Πρόκειται για μια τεράστια εξέλιξη», εί-
πε στο BBC. «Πιστεύω ότι έχει επιπτώσεις
και στις εξελίξεις στον Λίβανο, επειδή λίγες
ώρες νωρίτερα το Ισραήλ προσπάθησε να
δολοφονήσει (σ.σ.: το Ισραήλ λέει ότι τα κα-
τάφερε) ένα ανώτερο στέλεχος της Χεζμπο-
λάχ στη νότια Βηρυτό και η υπόθεση ήταν ότι
το Ιράν και η Χεζμπολάχ δεν ενδιαφέρονταν
για κλιμάκωση. Αλλά η δολοφονία του Χανί-
για ανέτρεψε αυτούς τους υπολογισμούς.
Τώρα το Ιράν έχει κάθε κίνητρο να προσπα-
θήσει και να κλιμακώσει αυτήν τη σύγκρου-
ση», είπε ο καθηγητής.

Ο
Χαλέντ Μεσάαλ φέρεται να εί-
ναι ο νέος ηγέτης της Χαμάς με-
τά τη δολοφονία του Ισμαήλ Χα-

νίγια, σύμφωνα με το πρακτορείο Reu-
ters.

Ο Μεσάαλ έγινε γνωστός σε όλο τον
κόσμο το 1997, αφού Ισραηλινοί πρά-
κτορες προσπάθησαν να τον δολοφο-
νήσουν με ένεση με δηλητήριο σε δρό-
μο έξω από το γραφείο του στην πρω-
τεύουσα της Ιορδανίας, Αμμάν. Μάλι-
στα, η αποτυχημένη απόπειρα δολοφο-
νίας εναντίον του εξόργισε τόσο τον τό-
τε βασιλιά της Ιορδανίας Χουσεΐν που
απείλησε με απαγχονισμό των επίδο-
ξων δολοφόνων και κατάργηση της ει-
ρηνευτικής συνθήκης της Ιορδανίας με
το Ισραήλ, εκτός και εάν παρέδιδαν το
αντίδοτο. 

Το Ισραήλ το έκανε και συμφώνησε
επίσης να ελευθερώσει τον ηγέτη της
Χαμάς, Σεΐχη Αχμέντ Γιασίν, τον οποίο
δολοφόνησε επτά χρόνια αργότερα στη
Γάζα. Ο Μεσάαλ, 68 ετών, έγινε ένας
από τους πολιτικούς ηγέτες της Χαμάς
στην εξορία έναν χρόνο πρωτού το Ισ-
ραήλ προσπαθήσει να τον εξοντώσει,
μια θέση που του επέτρεψε να εκπρο-
σωπεί την παλαιστινιακή ισλαμιστική
ομάδα σε συναντήσεις με ξένες κυβερ-
νήσεις σε όλο τον κόσμο, χωρίς να πα-
ρεμποδίζεται από τους αυστηρούς ισ-
ραηλινούς ταξιδιωτικούς περιορι-
σμούς που επηρέασαν.

Πηγές της Χαμάς δήλωσαν ότι ο Μεσά-
αλ αναμένεται να επιλεγεί ως ο ηγέτης
της οργάνωσης για να αντικαταστήσει τον
Ισμαήλ Χανίγια, ο οποίος δολοφονήθηκε
στο Ιράν τα ξημερώματα της Τετάρτης.

Γιατί έχουν κλονιστεί
οι σχέσεις του με το Ιράν

Οι σχέσεις του Μεσάαλ με το Ιράν
έχουν κλονιστεί λόγω της προηγούμε-
νης υποστήριξής του στην εξέγερση
των σουνιτών μουσουλμάνων το 2011
κατά του Σύρου προέδρου Μπασάρ αλ
Άσαντ.

Ένα από τα διλήμματα με το οποίο
αναμένεται να βρεθεί αντιμέτωπος ο
Μεσάαλ είναι εάν θα επιλέξει να τηρή-
σει μια πιο ρεαλιστική προσέγγιση με
το Ισραήλ για την επιδίωξη του παλαι-
στινιακού κράτους ή να συνεχίσει να

πολεμά, καθώς οι θέσεις της Χαμάς
από το 1988 ζητούν την καταστροφή του
Ισραήλ. Ο Μεσάαλ απορρίπτει την ιδέα
μιας μόνιμης ειρηνευτικής συμφωνίας
με το Ισραήλ, αλλά είπε ότι η Χαμάς θα
μπορούσε να δεχθεί ένα παλαιστινιακό
κράτος στη Δυτική Όχθη, τη Λωρίδα
της Γάζας και την Ανατολική Ιερουσα-
λήμ ως προσωρινή λύση στο πλαίσιο
μιας μακροπρόθεσμης κατάπαυσης
του πυρός.

Αναφορικά με την επίθεση της Χαμάς
στο Ισραήλ στις 7 Οκτωβρίου, ο Μεσάλ
είπε ότι επανάφερε την παλαιστινιακή
υπόθεση στο επίκεντρο της παγκό-
σμιας ατζέντας. Προέτρεψε τους Άρα-
βες και τους Μουσουλμάνους να συμ-
μετάσχουν στη μάχη κατά του Ισραήλ
και είπε ότι οι Παλαιστίνιοι μόνο θα
αποφασίσουν ποιος θα διοικήσει τη Γά-
ζα μετά το τέλος του πολέμου, σε πεί-
σμα του Ισραήλ και των Ηνωμένων Πο-

λιτειών που θέλουν να αποκλείσουν τη
Χαμάς από τη μεταπολεμική διακυβέρ-
νηση.

Στη μουσουλμανική 
αδελφότητα από τα 15

Ο Μεσάαλ έζησε το μεγαλύτερο μέ-
ρος της ζωής του εκτός παλαιστινιακών
εδαφών. Γεννημένος στο Silwad κοντά
στην πόλη Ραμάλα της Δυτικής Όχθης,
μετακόμισε με την οικογένειά του στο
Κουβέιτ.

Σε ηλικία 15 ετών εντάχθηκε στη
Μουσουλμανική Αδελφότητα, την πα-
λαιότερη ισλαμιστική ομάδα της Μέσης
Ανατολής. Η Αδελφότητα έπαιξε καθο-
ριστικό ρόλο στη δημιουργία της Χαμάς
στα τέλη της δεκαετίας του 1980 κατά
την πρώτη παλαιστινιακή εξέγερση κα-
τά της ισραηλινής κατοχής.

Ο Μεσάαλ έγινε δάσκαλος πριν στρα-
φεί στο lobbying για τη Χαμάς από το
εξωτερικό για πολλά χρόνια. Ήταν
υπεύθυνος για τη διεθνή συγκέντρωση
κεφαλαίων στην Ιορδανία.

Ο Μεσάαλ διηύθυνε τη Χαμάς από
την εξορία στη Δαμασκό από το 2004
μέχρι τον Ιανουάριο του 2012, όταν
έφυγε από την πρωτεύουσα της Συ-
ρίας λόγω της σκληρής καταστολής
των Σουνιτών από τον Πρόεδρο
Άσαντ που συμμετείχαν σε εξέγερση
εναντίον του

Ποιος είναι το φαβορί
για την ηγεσία της Χαμάς

Το προφίλ του Χαλέντ 
Μεσάαλ που επέζησε 

από τη δολοφονική ένεση
ισραηλινών πρακτόρων

και σύμφωνα με το Reuters
θα πάρει τη θέση του Χανίγια
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E
να άβατο, όπως τα χωριά γύρω από την περιοχή του
Μυλοπόταμου στο Ρέθυμνο της Κρήτης, προσπά-
θησαν, όπως φαίνεται, να σπάσουν ειδικές δυνά-

μεις της Αστυνομίας και το τμήμα Δίωξης Ναρκωτικών το
πρωί της Πέμπτης. Οι «κάτοικοι» λειτούργησαν, όπως λένε

οι πληροφορίες, προστατευτικά για δύο
άτομα που αναζητούσαν οι Αρχές για τον
ξυλοδαρμό του Ελληνοκαναδού και τελικά
συνέλαβαν δύο αδέλφια για υποθέσεις
ναρκωτικών.

«Στις περιοχές γύρω από τα Λιβάδια, στα
ρέματα και πίσω από τα βουνά, κάποιοι
έχουν στήσει φυτείες και δημιουργούν τον
φόβο για να μην εισβάλει η Αστυνομία και

τους καταστρέψει τις φυτείες. Η Αστυνομία του Ρεθύμνου
έχει σχεδόν καταστρέψει τόνους από χασίς, αλλά οι καλ-
λιεργητές συνεχίζουν απτόητοι. Υπάρχουν πολλά όπλα
εδώ», λέει κάτοικος στην «Political».

Οι αστυνομικοί είχαν πληροφόρηση πως στη συγκεκρι-
μένη περιοχή κρύβονται οι δράστες του ξυλοδαρμού του
Ελληνοκαναδού χρηματιστή που πριν από δύο εβδομάδες
παραλίγο να τον σκοτώσουν. Οι νεαροί που εμπλέκονται
στο επεισόδιο κρύβονται και έχουν διαφύγει της σύλλη-
ψης, αλλά οι αστυνομικοί τούς ψάχνουν παντού και φαίνε-
ται πως κατάφεραν να τους περιορίσουν στα Λιβάδια Μυ-
λοποτάμου.

Συνελήφθησαν δύο αδέλφια
Σύμφωνα με αστυνομικές πηγές, μπορεί οι αστυνομικοί

να είχαν ως κύριο στόχο τους δράστες του ξυλοδαρμού του
Εμμανουήλ Κοκολάκη, αλλά κατά τις έρευνες προέκυψε…
μια νέα και πολύ καλά κρυμμένη φυτεία. Τα δύο αδέλφια
που φαίνεται ότι τη συντηρούσαν συνελήφθησαν, καθώς
στην κατοχή τους βρέθηκαν και αλλά ναρκωτικά.

Νωρίτερα οι αστυνομικοί, αξιοποιώντας συγκεκριμένες
πληροφορίες, έκαναν έρευνες στα σπίτια τους που είναι
στο ίδιο κτήριο αλλά σε διαφορετικούς ορόφους, με αστυ-
νομικές πηγές να αναφέρουν ότι στο πίσω μέρος της κα-
τοικίας εντοπίστηκαν είκοσι δενδρύλλια κάνναβης ύψους
έως 2 μέτρων. Παράλληλα κατά τις έρευνες εντοπίστηκε
και ένα κυνηγετικό όπλο για το οποίο δεν είχε εκδοθεί
σχετική άδεια.

Όταν οι αστυνομικοί κατάφεραν να τους εντοπίσουν
μέσα στα χωράφια, τους συνέλαβαν. Αλλά αυτό δεν άρε-
σε στους «συγχωριανούς» τους και στάθηκαν ασπίδα

μπροστά τους προκειμένου να εμποδίσουν τη μεταγωγή
τους. Από χθες οι πληροφορίες αναφέρουν ότι αρκετοί
από τους αστυνομικούς που συμμετείχαν στην επιχείρη-
ση είδαν άγριες καταστάσεις και σκηνικά που θύμιζαν
πόλεμο. «Κάτοικοι» μπήκαν μπροστά από τις αστυνομι-
κές δυνάμεις προκειμένου να μην προχωρήσουν στα
εδάφη τους και βρουν τους δύο άνδρες που αναζητού-

σαν. Η «αντίσταση» ήταν δυναμική και, όπως λένε οι πλη-
ροφορίες, αρχικά ήταν μόνο στο επίπεδο ανταλλαγής
ύβρεων. Όταν όμως η κατάσταση έδειχνε να ξεφεύγει,
τότε οι αστυνομικοί προχώρησαν πιο δυναμικά αποφασι-
σμένοι να μη μετατραπεί σε άβατο μια ολόκληρη περιοχή
και ξεφύγουν τα δύο άτομα που αναζητούσαν. Κάποιοι
κάνουν λόγο πως εμφανίστηκαν και όπλα και για αυτό
τον λόγο η αντίδραση των αστυνομικών ήταν να φθάσουν
μέχρι και στη χρήση δακρυγόνων για να καμφθούν οι
«αντιστάσεις» μέχρι οι αστυνομικοί να καταφέρουν να
συλλάβουν τους δύο άνδρες που αναζητούσαν και να
τους απομακρύνουν από το χωριό.

Άγριο περιστατικό ενδοοικογενειακής βίας στη Χαλκι-
δική, όπου μία μητέρα τριών παιδιών έπεσε θύμα ξυλο-
δαρμού από τον σύντροφό της.

Σύμφωνα με το Star, ο δράστης τη χτύπησε ακόμα και
με ζωστήρα μπροστά στα παιδιά, ενώ όπως αποκαλύφθη-
κε χτύπησε και τον 7χρονο γιο τους. Το μαρτύριο της γυ-
ναίκας ξεκίνησε αρχικά στην παραλία των Νέων Μουδα-
νιών, όπου ο 39χρονος δράστης και σύντροφός της άρχισε
να την απειλεί και να τη βρίζει.

Το επεισόδιο συνεχίστηκε πιο άγρια στο σπίτι. Τη γρον-
θοκόπησε στο πρόσωπο, τη χτύπησε με ζώνη σε όλο της
το σώμα και στη συνέχεια την απείλησε με μαχαίρι. Όλα
αυτά συνέβησαν μπροστά στα τρία ανήλικα παιδιά τους. Η
γυναίκα, σύμφωνα με το Star, τον κατήγγειλε και αποκά-
λυψε στους αστυνομικούς πως μία ημέρα πριν ο σύντρο-
φός της έδειρε το παιδί τους ηλικίας μόλις 7 ετών. Χα-
στούκισε και κλότσησε το αγοράκι. Παράλληλα, αποκάλυ-
ψε πως ζει τον εφιάλτη του ξυλοδαρμού εδώ και 8 χρόνια.

Χαλκιδική: Άγριος ξυλοδαρμός γυναίκας από τον σύντροφό της,
ο οποίος τη χτυπούσε με ζωστήρα μπροστά στα παιδιά τους

ΕΠΕΙΣΟΔΙΑΚΗ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΗ ΤΗΣ ΕΛΑΣ ΣΤΟΝ ΜΥΛΟΠΟΤΑΜΟ

Ο «νόμος της σιωπής»
στο άβατο της Κρήτης

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Μέχρι και δακρυγόνα χρησιμοποίησαν
για να εμποδίσουν το μπλόκο των κατοίκων - 
Οι Αρχές έψαχναν τους δράστες
του ξυλοδαρμού του Ελληνοκαναδού
τουρίστα και έπεσαν πάνω σε φυτείες κάνναβης
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Γ
ροθιά στο στομάχι ήταν οι καταθέ-
σεις των συγγενών των θυμάτων κα-
τά τη χθεσινή συνεδρίαση του Τριμε-

λούς Εφετείου Πλημμελημάτων για την
τραγωδία στο Μάτι.  

Ο Ιωάννης Φιλιππόπουλος, πατέρας δι-
δύμων κοριτσιών, περιέγραψε πώς βρήκε

αγκαλιασμένες και απαν-
θρακωμένες τις σορούς
των παιδιών και των γο-
νιών του στο κτήμα Φράγ-
κου. Επί τρεις ημέρες
έψαχνε τις 9χρονες δίδυ-
μες κόρες του, Βασιλική
και Σοφία, στο Μάτι και
στον Νέο Βουτζά με την
ελπίδα να έχουν σωθεί

από τον πύρινο όλεθρο. Ήταν μαζί με τους
παππούδες τους το μοιραίο απόγευμα και
είχαν φύγει από τη Νέα Μάκρη για να επι-
στρέψουν στην Αθήνα.  Όταν είδε το αυτο-
κίνητο του πατέρα του μπροστά από το κτή-
μα Φράγκου κατάλαβε ότι όλα είχαν τελει-
ώσει. «Μου είπαν ότι τα κορίτσια πέθαναν
νωρίτερα, γιατί είχαν πιο μικρά πνευμόνια.
Και οι γονείς μου πέθαναν μετά. Αγκαλιά-
στηκαν όλοι μαζί, τους κύκλωσε η φωτιά
και αυτό ήταν...  Έκαναν χειρουργεία για να
τους ξεκολλήσουν», κατέθεσε ο κ. Φιλιπ-
πόπουλος συγκλονίζοντας το ακροατήριο.

Ευθύνες η Τροχαία 
Ο τραγικός πατέρας επέρριψε ευθύνες

στην Τροχαία, που έστελνε τα οχήματα να
περάσουν μέσα από το Μάτι, την ώρα που η
φωτιά κατέβαινε με ταχύτητα. «Μου στέ-
ρησαν τις αγκαλιές των παιδιών μου. Κατέ-
βασα εγώ στον τάφο τα φέρετρα των παι-
διών μου», είπε με ένταση στο δικαστήριο.

Το ακροατήριο λύγισε ακούγοντας την
κατάθεση της Αθηνάς Μουτάφη. Με τα δυο
παιδιά της, Βάσια και Βίκτωρα, βούτηξαν

στη θάλασσα για να σωθούν, όμως ο γιος
της δεν τα κατάφερε. Τότε εκείνη αναγκά-
στηκε να τον αφήσει για να σώσει την κόρη
της. «Μετά από δύο τρία κύματα έβλεπα τη

Βάσια, αλλά όχι τον Βίκτωρα. Μετά τον είδα
μπρούμυτα. Είχε φύγει το παιδί… Η Βάσια
ήθελε να τον πάρουμε μαζί. Ο χειρότερος
εφιάλτης για κάθε γονέα, εγώ τον ζούσα

μπροστά μου. Αναγκάστηκα να αφήσω το
παιδί μου. Είδα το παιδί μου να χάνεται
μπροστά μου βασανιστικά και να πρέπει να
το αφήσω μέσα στη θάλασσα, για να σώσω
το άλλο μου παιδί», κατέθεσε η χαροκαμέ-
νη μητέρα.

Το δικαστήριο προχώρησε στη διακοπή
της δίκης λόγω θερινών αδειών και θα συ-
νεδριάσει ξανά στις 26 Αυγούστου.

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com

Νέα μελέτη: Το ρινικό εμβόλιο Covid-19 σταματά τη μετάδοση του ιού
Τα ρινικά εμβόλια μπορούν να περιορίσουν την εξά-

πλωση των αναπνευστικών λοιμώξεων αποτρέποντας τη
μετάδοσή τους.

Τα εμβόλια νέας γενιάς για τον Covid-19 που στο-
χεύουν στα σημεία εισόδου του ιού, δηλαδή τη μύτη και
το στόμα, μπορεί να κάνουν αυτό που τα παραδοσιακά
εμβόλια δεν μπορούν: Να περιορίσουν την εξάπλωση
των αναπνευστικών λοιμώξεων αποτρέποντας τη μετά-
δοσή τους.

Αυτό διαπίστωσε μια νέα μελέτη από ερευνητές της Ια-
τρικής Σχολής του Πανεπιστημίου της Ουάσιγκτον στο
Σεντ Λούις, που δημοσιεύθηκε στο περιοδικό «Science
Advances». Χρησιμοποιώντας ένα ρινικό εμβόλιο, το
οποίο έχει εγκριθεί για χρήση στην Ινδία και αναπτύσσε-
ται περαιτέρω στις ΗΠΑ, οι ερευνητές διαπίστωσαν ότι τα
εμβολιασμένα χάμστερ που εμφάνισαν λοιμώξεις, είχαν

επίπεδα του ιού στους αεραγωγούς 100 έως 100.000 φο-
ρές χαμηλότερα από εκείνα που είχαν λάβει το ενέσιμο
εμβόλιο ή δεν είχαν εμβολιαστεί.

Επίσης, διαπίστωσαν ότι τα χάμστερ που είχαν λάβει το
ρινικό εμβόλιο δεν μετέδωσαν τον ιό σε άλλα σπάζοντας
τον κύκλο της μετάδοσης. Αντίθετα, ένα εγκεκριμένο
εμβόλιο που χορηγείται με ένεση απέτυχε να αποτρέψει
την εξάπλωση του ιού.

Οι ερευνητές επισημαίνουν ότι τα εμβόλια βλεννογό-
νου, που ψεκάζονται στη μύτη ή εισπνέονται από το στό-
μα, μπορεί να είναι το κλειδί για τον έλεγχο των ανα-
πνευστικών λοιμώξεων, όπως η γρίπη και ο Covid-19
που συνεχίζουν να μεταδίδονται και να προκαλούν νό-
σηση και θάνατο. «Για να αποτρέψεις τη μετάδοση, πρέ-
πει να κρατήσεις την ποσότητα του ιού στους ανώτερους
αεραγωγούς σε χαμηλά επίπεδα», δηλώνει ο επικεφα-

λής συγγραφέας, Τζέικο Μπουν, καθηγητής Ιατρικής,
Μοριακής Μικροβιολογίας, Παθολογίας και Ανοσολο-
γίας. «Όσο λιγότερος είναι ο ιός που υπάρχει εκεί εξαρ-
χής τόσο μικρότερη είναι η πιθανότητα να μολύνεις κά-
ποιον άλλον αν βήξεις ή φτερνιστείς ή ακόμα και αν
απλώς αναπνεύσεις πάνω του. Αυτή η μελέτη δείχνει ότι
τα εμβόλια του βλεννογόνου είναι ανώτερα από τα ενέσι-
μα εμβόλια όσον αφορά στον περιορισμό του πολλαπλα-
σιασμού του ιού στους ανώτερους αεραγωγούς και την
πρόληψη της εξάπλωσης στο επόμενο άτομο. Σε μια κα-
τάσταση επιδημίας ή πανδημίας, αυτό είναι το είδος εμ-
βολίου που θα θέλαμε», προσθέτει ο ίδιος.

Σημειώνεται ότι μια ομάδα ερευνητών στο Πανεπιστή-
μιο της Ουάσιγκτον, μεταξύ των οποίων και ο Μπουν, ερ-
γάζεται για την ανάπτυξη ρινικού εμβολίου για τη γρίπη
των πτηνών.

Συγκλονιστική η κατάθεση της Αθηνάς Μουτάφη, η οποία 
με τα δυο παιδιά της, Βάσια και Βίκτωρα, βούτηξαν στη θάλασσα

για να σωθούν, όμως ο γιος της δεν τα κατάφερε

«Αγκαλιάστηκαν, «Αγκαλιάστηκαν, 
τους κύκλωσε η φωτιά, τους κύκλωσε η φωτιά, 

χάθηκαν»χάθηκαν»

ΜΑΤΙ
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Σ
τα χέρια της ΕΛΑΣ έπεσε ένας 58χρονος στη
Λέρο, ο οποίος κατηγορείται πως είχε στην κα-
τοχή του βίντεο με σεξουαλικές κακοποιήσεις

ανηλίκων.
Σημειώνοντας ακόμη μια μεγάλη επιτυχία, η Διεύ-

θυνση Δίωξης Ηλεκτρονικού Εγκλήματος κα-
τάφερε να περάσει χειροπέδες στον κατηγο-
ρούμενο, καθώς φέρεται να διακινούσε μέσω
του Διαδικτύου πορνογραφικό υλικό, ενώ σχη-
ματίστηκε δικογραφία σε βάρος ενός ακόμη
20χρονου και ενός 71χρονου σε περιοχή της
Κρήτης, επίσης για πορνογραφία ανηλίκων.

Η υπόθεση αυτή έχει απασχολήσει και
υπηρεσίες από άλλες χώρες, καθώς εντοπί-
στηκαν «ίχνη» σε διαδικτυακούς τόπους του εξω-
τερικού που εμπλέκουν τον 58χρονο. Οι αξιωματι-
κοί ακολουθήσαν τα ηλεκτρονικά «ίχνη» και
έφθασαν στον 58χρονο, ο οποίος προς έκπληξή
τους… ήταν αρκετά γνωστός τους.

Ο 58χρονος που συνελήφθη κυκλοφορούσε ελεύ-
θερος στην περιοχή της Λέρου και είχε απασχολήσει
και στο παρελθόν για τα ίδια αδικήματα. Κατά την
έρευνα στο σπίτι του και σε ψηφιακά μέσα που βρέθη-
καν στην οικία του εντοπίστηκε πλήθος φωτογραφιών
και βίντεο σεξουαλικής κακοποίησης ανηλίκων. 

Οι αξιωματικοί προσπαθούν να ταυτοποιήσουν τώ-
ρα από τα βίντεο και τις φωτογραφίες τα στοιχεία των
θυμάτων.

Όλα τα στοιχεία που είχαν συλλέξει οι αξιωματικοί
της Δίωξης τέθηκαν υπόψη της Εισαγγελίας Πρωτοδι-
κών Αθηνών, ενώ από την επακόλουθη ενδελεχή και
εμπεριστατωμένη ψηφιακή και διαδικτυακή έρευνα
και κατόπιν επικοινωνίας με παρόχους υπηρεσιών

Διαδικτύου εξακριβώθηκαν τα στοιχεία ταυτό-
τητας και ο τόπος διαμονής των τριών εμπλε-
κομένων ατόμων.

Ακολούθησαν έρευνες, παρουσία δικαστι-
κών λειτουργών, στις οικίες των κατηγορούμε-
νων σε Λέρο και Κρήτη, όπου συνολικά βρέθη-
καν και κατασχέθηκαν 5 κινητά τηλέφωνα και
2 usb sticks.

Μάλιστα, από την επιτόπια ψηφιακή έρευνα
στα κατασχεμένα πειστήρια από την οικία του 58χρο-
νου βρέθηκαν σε αυτά πλήθος φωτογραφιών και βίν-
τεο σεξουαλικής κακοποίησης ανηλίκων, λόγος για
τον οποίο ο 58χρονος συνελήφθη και οδηγήθηκε στην
αρμόδια εισαγγελική αρχή, απ’ όπου παραπέμφθηκε
σε ανάκριση και ακολούθως προφυλακίστηκε. Απο-
δείχθηκε ότι αυτός είναι που ήρθε σε επικοινωνία με
τον αλλοδαπό ανήλικο.

Οι δικογραφίες που σχηματίστηκαν σε βάρος των
άλλων κατηγορούμενων υποβλήθηκαν στην αρμόδια
εισαγγελική αρχή.

Τα κατασχεθέντα ψηφιακά πειστήρια απεστάλησαν
στο αρμόδιο Τμήμα της Διεύθυνσης Εγκληματολογι-
κών Ερευνών για εργαστηριακή εξέταση.

Χειροπέδες για 
πορνογραφία 

ανηλίκων σε 58χρονο

Κρούσματα πανώλης  αιγοπροβάτων
και στην Κρήτη, ανησυχία στις Αρχές

Σε εγρήγορση έχουν τεθεί οι υγειονομικές αρχές στην Κρήτη, κα-
θώς εντοπίστηκαν κρούσματα πανώλης αιγοπροβάτων σε δύο ποιμνιο-
στάσια του νησιού. Τα κρούσματα εντοπίστηκαν στην Περιφερειακή
Ενότητα Ηρακλείου σε Εθιά και Παρανύμφους και έχουν δεσμευτεί
350 ζώα στα δύο ποιμνιοστάσια των κτηνοτρόφων, με τις περιφερει-
ακές αρχές να συνεδριάζουν εκτάκτως.

Ειδικότερα, σύμφωνα με το cretalive.gr, το βράδυ της Τετάρτης
έγινε έκτακτη σύσκεψη στην Περιφέρεια Κρήτης με τη συμμετοχή
των Σταύρου Αρναουτάκη και Νίκου Συριγωνάκη, της διευθύντριας
κτηνιατρικής της Περιφέρειας Κρήτης και του πρώην προέδρου του
Γεωτεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδας Αλέκου Στεφανάκη και απο-
φασίστηκε πως θα τηρηθεί, ως είθισται, η κείμενη νομοθεσία. Ση-
μειώνεται ότι, όπως ανακοίνωσε το πρωί της Τετάρτης ο υπουργός
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων Κώστας Τσιάρας σε συνέντευξή
του στον ραδιοφωνικό σταθμό ΣΚΑΪ, σε 14.000 ανέρχονται μέχρι
στιγμής τα ζώα που έχουν θανατωθεί στην Ελλάδα εξαιτίας της πα-
νώλης των μικρών μηρυκαστικών.

Την πρόσληψη 780 ιατρών για τη στελέχωση
του Ειδικού Σώματος Ιατρών των υγειονομι-
κών επιτροπών του Κέντρου Πιστοποίησης
Αναπηρίας ενέκρινε ο e-ΕΦΚΑ έπειτα από τη
δημοσιοποίηση του πίνακα με τα οριστικά
αποτελέσματα της σχετικής πρόσκλησης. Στο
εξής, ο συνολικός αριθμός των ιατρών που θα
εξυπηρετεί τους αιτούντες πιστοποίησης ανα-
πηρίας ανέρχεται σε 1.294, αριθμός υπερδι-
πλάσιος των 514 ιατρών που υπηρετούν μέχρι
σήμερα στα ΚΕΠΑ. 

Στόχος είναι η μείωση του χρόνου αναμονής
για την εξέταση των συνανθρώπων μας που αι-
τούνται έκδοση πιστοποίησης αναπηρίας, κα-
θώς και η συνολική βελτιστοποίηση και επιτά-
χυνση της εξυπηρέτησης των ευάλωτων συμ-
πολιτών μας. Είναι η πρώτη φορά, από το 2011,
όταν και ξεκίνησε η λειτουργία του ΚΕΠΑ, που
πραγματοποιούνται προσλήψεις ιατρών, ενώ

προστέθηκαν και νέες ειδικότητες (παιδίατροι,
παιδοψυχίατροι και γαστρεντερολόγοι). Με τις
συγκεκριμένες παρεμβάσεις το υπουργείο
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης επιταχύ-
νει σημαντικά τον χρόνο εξέτασης νέων αιτή-
σεων για την έκδοση πιστοποιήσεων αναπη-
ρίας και ταυτόχρονα διασφαλίζει ποιοτικότε-
ρες και πιο αξιόπιστες υπηρεσίες για μια ση-
μαντική κατηγορία ευάλωτων συνανθρώπων
μας. 

Όπως δήλωσε η υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως, «η
διαρκής βελτίωση των παρεχόμενων υπηρε-
σιών του ΚΕΠΑ και η μείωση του χρόνου εξυ-
πηρέτησης των συνανθρώπων μας που έχουν
αιτηθεί την έκδοση πιστοποιητικού αναπηρίας
αποτελούν άμεση προτεραιότητα του υπουρ-
γείου και του e-ΕΦΚΑ». 

Λουκάς Γεωργιάδης

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Εγκρίθηκε η πρόσληψη 780 ιατρών στα ΚΕΠΑ

Εντοπίστηκε πλήθος φωτογραφιών
και βίντεο σεξουαλικής 

κακοποίησης ανηλίκων - 
Δικογραφία για ακόμη δύο άτομα 

με δράση σε Λέρο και Κρήτη 
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Β
ασιλείς και μεγιστάνες με τα σού-
περ γιοτ τους βρίσκονται στον κόλ-
πο του Αργοστολίου. Δύο μεγάλες

θαλαμηγοί βρίσκονται αρόδο εκεί έχοντας
θέα την πόλη. Πρόκειται για πλωτά παλά-
τια. Η 80μετρη TUEQ ανήκει στη βασιλική
οικογένεια της Σαουδικής Αραβίας, ενώ η
Symphony ανήκει στον ιδιοκτήτη της Luis
Vuitton, Μπερνάρ Αρνό, τον πλουσιότερο
άνθρωπο του κόσμου.

Ο Μπερνάρ Ζόε Ετιέν Αρνό
των 390 δισ. δολαρίων

Ο Μπερνάρ Ζόε Ετιέν Αρνό, γεννημένος
5 Μαρτίου 1949, είναι Γάλλος επιχειρησια-
κός μεγιστάνας, επενδυτής και συλλέκτης
έργων τέχνης, καθώς και πρόεδρος και δι-
ευθύνων σύμβουλος της LVMH, της μεγα-
λύτερης εταιρείας ειδών πολυτελείας στον
κόσμο.

Είναι ο πλουσιότερος άνθρωπος στον
κόσμο, σύμφωνα με το αμερικανικό επι-
χειρησιακό περιοδικό «Forbes». Γιος μεγι-
στάνα στον κλάδο των κατασκευών, ο Αρνό
ανέλαβε την οικογενειακή εταιρεία τη δε-
καετία του 1970, αφότου σπούδασε μηχα-
νικός. Γρήγορα στράφηκε στα ακίνητα,
προτού καταπιαστεί με την κλωστοϋφαν-
τουργία και το λιανεμπόριο.

Έχοντας ήδη διανύσει μια επιτυχημένη
πορεία, το 1985 αποφάσισε να χτίσει τον
κολοσσό LVMH, αγοράζοντας τον εμβλη-
ματικό οίκο Christian Dior από τους χρεο-

κοπημένους ιδιοκτήτες του έναντι 15 εκατ.
δολαρίων.

Τις επόμενες σχεδόν τέσσερις δεκαετίες
ο Αρνό επέκτεινε την αυτοκρατορία του,
αρχικά βοηθώντας στη συγχώνευση της
Louis Vuitton με την εταιρεία αλκοολού-
χων ποτών Moët Hennessy και αναλαμβά-
νοντας το πλειοψηφικό πακέτο στην προ-
κύπτουσα εταιρεία, που ονομάστηκε
LVMH, και έπειτα συνεχίζοντας να προσθέ-
τει γνωστά brands στο χαρτοφυλάκιό της.

Σήμερα ο κολοσσός στον χώρο της
ομορφιάς κατέχει πλέον περισσότερες από
75 πολυτελείς μάρκες. Ο Αρνό ελέγχει πε-

ρίπου το ήμισυ της LVMH, η αξία της οποί-
ας αποτιμάται σε περίπου 390 δισ. δολάρια.

Ποιος είναι Σαλμάν μπιν
Αμπντουλαζίζ αλ Σαούντ

Ο Σαλμάν μπιν Αμπντουλαζίζ αλ Σαούντ
είναι ο βασιλιάς της Σαουδικής Αραβίας. Η
αξιοσημείωτη πορεία του στην ηγεσία πε-
ριλαμβάνει τη θητεία του ως πρίγκιπα δια-
δόχου και υπουργού Άμυνας. Ο βασιλιάς
Σαλμάν έχει τη διάκριση να είναι ο 25ος
γιος του βασιλιά Αμπντουλαζίζ και είναι
μέλος των επτά Sudair. Η περιουσία του
υπολογίζεται στα 18 δισ. δολάρια ΗΠΑ.

Γεννημένος το έτος 1935, ο βασιλιάς
Σαλμάν πέρασε τα παιδικά του χρόνια στο
βασιλικό παλάτι Murabba στην πόλη του
Ριάντ. Αυτό το εκτεταμένο συγκρότημα πα-
λατιών κατασκευάστηκε υπό την καθοδή-
γηση του βασιλιά Αμπντουλαζίζ.

Το 2015 σηματοδότησε μια κομβική στιγ-
μή στην ιστορία της Σαουδικής Αραβίας,
καθώς ο Σαλμάν μπιν Αμπντουλαζίζ ανέ-
βηκε στον θρόνο, αναλαμβάνοντας τις ευ-
θύνες της βασιλείας μετά τον θάνατο του
ετεροθαλούς αδελφού του, βασιλιά Αμ-
πντουλάχ.

Υπό τη βασιλεία του, ο βασιλιάς Σαλμάν,
μαζί με την οικογένειά του, διαδραματίζει
καθοριστικό ρόλο στον Όμιλο Saudi Rese-
arch and Marketing Group, ο οποίος επι-
βλέπει την έκδοση αξιόλογων ημερήσιων
εφημερίδων, όπως οι «Arab News» και
«Asharq Al-Awsat».

Σε ένα αξιοσημείωτο ορόσημο για την οι-
κογένεια Αλ Σαούντ, το 1985 ο δεύτερος
γιος του βασιλιά Σαλμάν, πρίγκιπας Σουλ-
τάν μπιν Σαλμάν, πέτυχε τη διάκριση να γί-
νει το πρώτο άτομο βασιλικής καταγωγής,
ο πρώτος Άραβας και ο πρώτος μουσουλ-
μάνος που ταξίδεψε στο Διάστημα, καθώς
ξεκίνησε μια ιστορική αποστολή με το δια-
στημικό λεωφορείο Discovery.

Σήμερα ο Σαλμάν μπιν Αμπντουλαζίζ κυ-
βερνά ως βασιλιάς και πρωθυπουργός της
Σαουδικής Αραβίας φέρει τον τίτλο του
«Κουστωδού των δύο ιερών τζαμιών».

ΔΥΟ ΚΡΟΙΣΟΙ ΣΤΟΝ ΚΟΛΠΟ ΤΟΥ ΑΡΓΟΣΤΟΛΙΟΥ
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Πλωτά παλάτια κάνουν...
πασαρέλα στην Κεφαλονιά

Ο πλουσιότερος άνθρωπος του κόσμου Mr Vuitton
και ο βασιλιάς της Σαουδικής Αραβίας μαγνητίζουν 

τα βλέμματα με την παρουσία τους 

Ο Μπερνάρ Ζόε Ετιέν Αρνό Σαλμάν μπιν Αμπντουλαζίζ 
αλ Σαούντ
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Εξουδετέρωση βόμβας 
Εξουδετέρωση βόμβας στον χώρο του πρώην

αεροδρομίου του Ελληνικού θα πραγματοποιήσει
σήμερα στις 8 π.μ. το Τάγμα Εκκαθάρισης Ναρκο-
πεδίων Ξηράς. Πρόκειται για μεγάλη βόμβα του Β΄
Παγκοσμίου Πολέμου της τάξεως των 500 λιβρών,
δηλαδή περίπου 226 κιλά και είναι πετρωμένη, αλ-
λά βρίσκεται μακριά από κατοικημένες περιοχές.
«Ο Β’ Παγκόσμιος Πόλεμος μπορεί να τελείωσε
πριν από σχεδόν οκτώ δεκαετίες, αλλά τα σημάδια
του είναι ακόμα υπαρκτά στη χώρα μας - ακόμα
και κάτω από τη γη. Βρέθηκε άλλη μία βόμβα στον
χώρο των εργασιών ανάπλασης στο πρώην αερο-
δρόμιο», υπογραμμίζει ο δήμαρχος Γλυφάδας
Γιώργος Παπανικολάου, διαβεβαιώνοντας ότι «δεν
υπάρχει ο παραμικρός λόγος ανησυχίας». 

Πώς θα εξετάζονται 
τον Αύγουστο οι προσφυγές
στην ΕΑΔΗΣΥ;

Από την 5η έως την 20ή Αυγούστου του τρέχον-
τος έτους αναστέλλονται οι προθεσμίες για την
εξέταση των προδικαστικών προσφυγών και έκ-
δοση απόφασης Ενιαίας Αρχής Δημοσίων Συμβά-
σεων (ΕΑΔΗΣΥ) και τις υποθέσεις θα εξετάζουν τα
Κλιμάκια Διακοπών της ΕΑΔΗΣΥ. Αυτό αναφέρε-
ται νέα νομοθετική ρύθμιση, η οποία ψηφίστηκε
στο νομοσχέδιο για το σύστημα ελέγχου των Δη-
λώσεων Περιουσιακής Κατάστασης και Δηλώσε-
ων Οικονομικών Συμφερόντων. Συγκεκριμένα,
προβλέπεται ότι «κατά χρονικό διάστημα της ανα-
στολής, οι προδικαστικές προσφυγές, τα αιτήματα
αναστολής διαγωνιστικής διαδικασίας και τα αιτή-
ματα λήψης προσωρινών μέτρων που αφορούν
κατεπείγουσες περιπτώσεις διαγωνιστικών διαδι-
κασιών για λόγους δημοσίου συμφέροντος ή δια-
γωνιστικές διαδικασίες συναπτόμενες με έργα,
υπηρεσίες προμήθειες, τα οποία χρηματοδοτούν-
ται, εν όλω ή εν μέρει, από Ταμείο Ανάκαμψης και
Ανθεκτικότητας, εξετάζονται από Κλιμάκια Διακο-
πών ΕΑΔΗΣΥ».  Τα εν λόγω κλιμάκια ορίζονται με
απόφαση του Εκτελεστικού Συμβουλίου της ΕΑ-
ΔΗΣΥ. 

Ανακάλυψε το Μαρούσι…

Χάρτη για επισκέπτες και κατοίκους διανέμει
πλέον ο Δήμος Αμαρουσίου, καλώντας τους να
εξερευνήσουν το Μαρούσι. Στόχος του προγράμ-
ματος «Explore Maroussi» (εξερεύνησε το Μα-
ρούσι) είναι η ανάδειξη των τουριστικών και πολι-
τισμικών σημείων ενδιαφέροντος της πόλης, αλλά
και η εξυπηρέτηση των δημοτών για το πού βρί-
σκονται οι δημόσιες υπηρεσίες, τα νοσοκομεία, τα
κέντρα Υγείας, τα σχολεία και όλες οι δομές. 

Αναζητά φθηνότερο δανεισμό
Η αναχρηματοδότηση των δανείων του μέσω του Ταμείου Παρα-

καταθηκών και Δανείων (ΤΠ&Δ), καθώς το επιτόκιο θα είναι χαμη-
λότερο από αυτό που πληρώνει μέχρι σήμερα ήταν το αντικείμενο
της συνάντησης του δημάρχου Πετρούπολης, Βαγγέλη Σίμου, με τον
πρόεδρο του πιστωτικού ιδρύματος, Δημήτρη Σταμάτη. Παράλληλα,

ο δήμαρχος εξετά-
ζει τη δυνατότητα
χρηματοδότησης
μέσω του ΤΠ&Δ για
απαλλοτριώσεις
ελεύθερων χώρων,
προκειμένου να
δημιουργηθούν σε
αυτούς κοινωφε-
λείς υποδομές. 

Μ
ε εισήγηση του δημάρχου Σαρωνικού
Δημήτρη Παπαχρήστου το Δημοτικό
Συμβούλιο προχώρησε χθες σε ομό-

φωνο ψήφισμα, όπου εκφρά-
ζει την κατηγορηματική αντί-
θεσή του στην απόφαση της
διοίκησης της εταιρείας Ακι-
νήτων του Δημοσίου (ΕΤΑΔ
ΑΕ) για κατεδάφιση των κα-
τασκευασμένων υπαίθριων
δημόσιων χώρων από το
ΥΠΕΧΩΔΕ στο 41ο χιλιόμετρο
της Λ. Αθηνών-Σουνίου (Θεα-
τράκι) στο Λαγονήσι.

Στο Δημοτικό Συμβούλιο
αποφασίστηκαν επίσης μια
σειρά κινήσεων ουσιαστικού
και συμβολικού χαρακτήρα
με στόχο την ευαισθητοποίηση της κοινής γνώ-
μης μέσα και πέρα από τα όρια του δήμου ώστε
να διασφαλιστεί ο δημόσιος χαρακτήρας της πα-
ραλίας Πεύκο.

Ο Δημήτρης Παπαχρήστου δήλωσε χαρακτη-
ριστικά: «Θέλω να πω σε όλους τους τόνους ότι
αυτήν τη φορά ο Δήμος Σαρωνικού θα εξαντλή-
σει όλα τα πολιτικά και νομικά μέσα που έχει στη

διάθεσή του προκειμένου να διασφαλίσει τον
δημόσιο χαρακτήρα της παραλίας. Θέλω επίσης
να ευχαριστήσω τις δημοτικές παρατάξεις που

ομόφωνα στέκονται στο
πλευρό μας, αναγνωρί-
ζοντας ότι η υπόθεση δεν
έχει μικροκομματικό χα-
ρακτήρα.

Ήδη οργανώνουμε
συμβολικές κινήσεις αλ-
λά και νομικές και θα
προχωρήσουμε σε πλή-
ρη ενημέρωση όλων των
πολιτικών φορέων και
των κομμάτων, καθώς
και των συλλογικών ορ-
γάνων της Αυτοδιοίκη-
σης, όπως είναι η ΠΕΔΑ

και Κεντρική Ένωση Δήμων Ελλάδας. Αυτήν τη
μάχη θα τη δώσουμε με αποφασιστικότητα αλλά
και με υπευθυνότητα λέγοντας στους πολίτες
την πλήρη αλήθεια».

Όπως τόνισε ο δήμαρχος, μεταξύ των ενερ-
γειών που σχεδιάζονται είναι η ενημέρωση του
πρωθυπουργού, μελών της κυβέρνησης, καθώς
και του περιφερειάρχη. 

Συνεργασία με τον Ελληνικό Ερυθρό Σταυρό 
Συνεργασία εγκαινιάζει ο Δήμος

Φιλοθέης - Ψυχικού με τον Ελληνι-
κό Ερυθρό Σταυρό. Στόχος είναι η
βελτίωση των μηχανισμών αντιμε-
τώπισης εκτάκτων καταστάσεων
και η ενίσχυση της προστασίας
ευάλωτων ομάδων. Συγκεκριμένα,
ο Ελληνικός Ερυθρός Σταυρός θα
συνδράμει τον Δήμο Φιλοθέης -
Ψυχικού, προσφέροντας υγειονο-
μική κάλυψη σε αθλητικά γεγονότα
καθώς και σε πολιτιστικές εκδηλώ-

σεις (συναυλίες κ.λπ.). Πρόκειται επίσης να εκπαιδεύσει το προσωπικό του δήμου στην παροχή πρώ-
των βοηθειών και καρδιοαναπνευστικής ανάνηψης.

Διαβούλευση για τη στάθμευση 
σε Νίκαια και Ρέντη 

Έως την 25η Αυγούστου θα διαρ-
κέσει η δημόσια διαβούλευση στον
Δήμο Νίκαιας – Αγίου Ιωάννη Ρέντη
για τη χωροθέτηση θέσεων στάσης
και στάθμευσης, προκειμένου να
δημιουργηθεί ένα πιο λειτουργικό
σύστημα στάθμευσης στην πόλη. Το
σχέδιο για τον κανονισμό στάθμευ-
σης είναι αναρτημένο στην ιστοσελί-
δα του δήμου. «Στόχος είναι η βελ-

τίωση της κυκλοφορίας και η εξασφάλιση προσβασιμότητας για
όλους τους δημότες και φορείς της πόλης μας», υπογραμμίζει ο
δήμαρχος, Κωνσταντίνος Μαραγκάκης.

Εκταμιεύεται 
το εκλογικό επίδομα

Με απόφαση του υπουρ-
γού Εσωτερικών Θεόδω-
ρου Λιβάνιου προχωρά η
εκταμίευση του εκλογικού
επιδόματος για τους υπαλ-
λήλους των δεκατριών πε-
ριφερειών και των 332 δή-
μων. Συγκεκριμένα, για τις
13 περιφέρειες το ποσόν
ανέρχεται στα 4.448.000 ευρώ και για τους 332
δήμους τα 7.056.630 ευρώ. 

Ενεργειακή αναβάθμιση
εννέα σχολείων 
στον Δήμο Φυλής

Προχωρά η ενεργειακή αναβάθμιση εννέα
σχολείων του Δήμου Φυλής σε Άνω Λιόσια, Ζε-
φύρι και Φυλή με χρηματοδότηση ύψους
3.555.000 ευρώ από την Περιφέρεια Αττικής και
φορέα υλοποίησης την κρατική εταιρεία Κτιρια-
κές Υποδομές ΑΕ. Η ενεργειακή αναβάθμιση πε-
ριλαμβάνει τοποθέτηση θερμοπρόσοψης και μό-
νωσης στέγης, αντικατάσταση κουφωμάτων, αντι-
κατάσταση φωτιστικών σωμάτων, αναβάθμιση
συστήματος θέρμανσης-ψύξης και εγκατάσταση
φωτοβολταϊκού συστήματος.

Για την ενίσχυση 
της εμπορικής
δραστηριότητας

Με στόχο την αισθη-
τική αναβάθμιση, αλλά
και την τόνωση της εμ-
πορικής δραστηριότη-
τας, ξεκινά πρόγραμμα
αναπλάσεων των πλα-
τειών ο δήμαρχος Παλ-
λήνης Χρήστος Αηδό-

νης. Αυτή την περίοδο σε πλήρη εξέλιξη βρίσκον-
ται οι εργασίες ανάπλασης της πλατείας Μακεδο-
νίας στον Γέρακα με τοποθέτηση φυσικού χλοο-
τάπητα σε μεγάλο μέρος της πλατείας και εγκατά-
σταση αυτόματου ποτίσματος, σε συνέχεια των
εργασιών της νέας πλακόστρωσης και των εργα-
σιών αποκατάστασης του σιντριβανιού.

Ομόφωνο ψήφισμα του ΔΣ του Σαρωνικού για
τον δημόσιο χαρακτήρα της παραλίας Πεύκο



Τ
ουλάχιστον 3.000.000 εργαζό-
μενοι... λείπουν από την ελληνι-
κή οικονομία, προκειμένου να

μην υπάρξουν αυξή-
σεις-σοκ στα όρια
ηλικίας συνταξιοδό-
τησης και νέες μει-
ώσεις των συντάξεων
μέσα στα επόμενα
χρόνια!

Σύμφωνα με μία
από τις βασικές πα-

ραδοχές του ασφαλιστικού συστήμα-
τος, για να υπάρξει ισορροπία μεταξύ
ορίων ηλικίας και ύψους συντάξεων, ο
αριθμός των απασχολουμένων πρέπει
να είναι τριπλάσιος από αυτόν τον
συνταξιούχων. Δηλαδή, το σύστημα
είναι βιώσιμο με αναλογία 3 προς 1,
ενώ με βάση τα πιο πρόσφατα στοι-
χεία της Ελληνικής Στατιστικής Αρχής
και του e-ΕΦΚΑ, ο αριθμός των απα-
σχολούμενων ανέρχεται σε 4,3 εκατ.
άτομα και των συνταξιούχων σε 2,5
εκατ. Αυτό σημαίνει ότι η τρέχουσα
αναλογία διαμορφώνεται στο 1,4 προς
1 αντίστοιχα, ενώ η ισορροπία του συ-
στήματος συντάξεων και ιατροφαρμα-
κευτικής δαπάνης απαιτεί 7,5 εκατ.
απασχολούμενους και 2,5 εκατ. συν-
ταξιούχους! 

Εξάλλου, λαμβάνοντας υπ’ όψιν τον
αριθμό των ανέργων, οι οποίοι ανέρ-
χονται σε περίπου 450.000 άτομα, αλ-
λά και τον οικονομικά μη ενεργό πλη-
θυσμό της χώρας κάτω των 75 ετών
(3,073 εκατ. άτομα), είναι προφανές
ότι οι αριθμοί δεν βγαίνουν. Δηλαδή,
ακόμη και αν απορροφηθεί το σύνολο
των ανέργων και ένα μικρό τμήμα από
τον οικονομικά μη ενεργό πληθυσμό
της χώρας, θα απαιτηθούν τουλάχι-
στον 2 εκατ. εργατικά χέρια, τα οποία,
λόγω της ραγδαίας μείωσης των γεν-
νήσεων, δεν μπορούν να προκύψουν...
ενδογενώς, αλλά με εισαγωγή προ-
σωπικού από άλλες χώρες. Επιπλέον,
για να υπάρξει αύξηση της απασχόλη-
σης, η ελληνική οικονομία πρέπει να

παρουσιάζει πολύ υψηλότερους ρυθ-
μούς ανάπτυξης τα επόμενα χρόνια,
προσελκύοντας ετησίως επενδύσεις
πολλών δισεκατομμυρίων ευρώ.

Από την άλλη πλευρά, το α΄ εξάμηνο
του έτους παρατηρείται αυξημένη ροή
αιτήσεων συνταξιοδότησης σε ποσο-
στό 20%, σε σχέση με το αντίστοιχο
περσινό διάστημα. Εκτιμάται, δε, ότι
έως το τέλος του έτους ο αριθμός των
αποχωρούντων μπορεί να πλησιάσει
τις 220.000 άτομα, καταρρίπτοντας το

προηγούμενο ρεκόρ του 2021, όταν εί-
χαν αποχωρήσει 212.000 άτομα. Μά-
λιστα, χιλιάδες εργαζόμενοι αποχω-
ρούν με μειωμένη σύνταξη, συνεχί-
ζοντας κανονικά την εργασία τους ή
βρίσκοντας κάποια άλλη ώστε να αυ-
ξήσουν τα εισοδήματα τους. 

Οι δυσμενείς εξελίξεις στο μέτωπο
των συνταξιοδοτήσεων αναγκάζουν
την κυβέρνηση να προχωρήσει σε αλ-
λαγές στην εξαγορά πλασματικών
ετών και όλα θα ξεκαθαρίσουν με νο-

μοσχέδιο, το οποίο θα έρθει προς ψή-
φιση στη Βουλή το φθινόπωρο. Αξίζει
να σημειωθεί ότι στον φετινό προϋπο-
λογισμό έχει υπολογιστεί επιπλέον
κονδύλι, ύψους 400 εκατ. ευρώ για
την κάλυψη των αυξημένων αναγκών
πληρωμής νέων συντάξεων. Τέλος,
αξίζει να σημειωθεί ότι, σύμφωνα με
όσα έχει ανακοινώσει η πολιτική ηγε-
σία του υπουργείου Εργασίας, το θέμα
της αύξησης των ορίων ηλικίας συν-
ταξιοδότησης με βάση το προσδόκιμο
ζωής των 65 ετών θα εξεταστεί το
2027, έτσι ώστε οι... αναπόφευκτες
αλλαγές προς τα πάνω να ισχύσουν
σταδιακά από το 2028. 
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Η δύσκολη εξίσωση για να μην αυξηθούν
τα όρια συνταξιοδότησης

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Ψάχνουμε 3 εκατ.
επιπλέον εργαζόμενους

Ο αυξημένος βασικός μισθός που «τρέχει» από
την 1η Απριλίου, οι υψηλότερες τιμές λόγω της
ακρίβειας, οι αυξημένες τουριστικές αφίξεις και η
μεγαλύτερη διείσδυση των ηλεκτρονικών μέσων
πληρωμής αποτελούν τους τέσσερις παράγοντες
που συμβάλλουν καθοριστικά στην αύξηση του τζί-
ρου στο λιανικό εμπόριο με διψήφιο ποσοστό. 

Σύμφωνα με τα στοιχεία της Ελληνικής Στατιστι-
κής Αρχής, τον περασμένο Μάιο ο τζίρος σημείωσε
αύξηση 14,3%, ενώ ακόμη πιο σημαντικό στοιχείο

είναι η αύξηση του όγκου, σε ποσοστό 10,5%, σε
σχέση με τον αντίστοιχο περσινό μήνα. Οι επιδόσεις
αυτές εκτός των προαναφερόμενων τεσσάρων πα-
ραγόντων συνδέονται και με την περίοδο των εορ-
τών του φετινού Πάσχα. Ακόμη πιο σημαντικό στοι-
χείο αποτελεί και η διψήφια αύξηση του τζίρου σε
σχέση με τον Απρίλιο (11,6%), ενώ σύμφωνα με εκτι-
μήσεις, οι πολύ καλές επιδόσεις συνεχίστηκαν τον
Ιούνιο και τον Ιούλιο. 

Η εξαιρετικά θετική πορεία του λιανικού εμπορί-

ου, η οποία θα επιταχυνθεί λόγω της έκρηξης των
τουριστικών αφίξεων έως τον Σεπτέμβριο, ανεβά-
σει τον πήχυ για τα φορολογικά έσοδα, τα οποία στο
τέλος του α΄ εξαμήνου, σημείωσαν υπέρβαση σε
σχέση με τον στόχο του προϋπολογισμού, κατά 1,4
δισ. ευρώ. 

Επιπλέον, οι αυξημένες εισπράξεις εκτός από το
άμεσο έσοδο του ΦΠΑ, διαμορφώνουν θετικές
προοπτικές και για τον φόρο εισοδήματος των επι-
χειρήσεων την επόμενη χρονιά.

Πού οφείλεται η διψήφια αύξηση του τζίρου στο λιανεμπόριο



E
κλεισε στο 1,6 λεπτό η επιδότηση
της κιλοβατώρας από το υπουρ-
γείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας

με σκοπό τη μείωση της τιμής που φτάνει
στον τελικό καταναλωτή έτσι ώστε να δια-
μορφωθεί ανάμεσα στα 14 και 15 λεπτά.

Συγκεκριμένα, οι ενισχύσεις για την
ηλεκτρική ενέργεια σε οικιακά τιμολόγια
και για όλες τις παροχές κύριας και μη
κύριας κατοικίας, χωρίς εισοδηματικά
κριτήρια και ανεξαρτήτως παρό-
χου, διαμορφώνονται ως εξής: Για
μηνιαίες καταναλώσεις έως 500
κιλοβατώρες η ενίσχυση διαμορ-
φώνεται σε 16 ευρώ ανά μεγαβα-
τώρα ή 1,6 λεπτό ανά κιλοβατώρα.
Η κατηγορία αυτή υπολογίζεται ότι
συμπεριλαμβάνει το 90% των νοι-
κοκυριών στην Ελλάδα. Σημειώνε-
ται πως οι ενισχύσεις αυτές αφορούν
τους καταναλωτές που είναι συμβεβλη-
μένοι σε κυμαινόμενα τιμολόγια ηλεκτρι-
κής ενέργειας, δηλαδή στα πράσινα και τα
κίτρινα. Στα νοικοκυριά που είναι ενταγ-
μένα στο Κοινωνικό Οικιακό Τιμολόγιο
(ΚΟΤ) η ενίσχυση ανέρχεται σε 50 ευρώ
ανά μεγαβατώρα ή 5 λεπτά ανά κιλοβατώ-
ρα για το σύνολο της κατανάλωσης, που
σημαίνει ότι η τελική τιμή μετά την επιδό-
τηση θα κατρακυλήσει στα προ ενεργει-
ακής κρίσης επίπεδα.

Έδωσε τον... τόνο στην αγορά
του ηλεκτρικού ρεύματος

Λίγο νωρίτερα η ΔΕΗ είχε ανακοινώ-
σει ότι η τιμή της κιλοβατώρας, με την
οποία θα χρέωνε τους λογαριασμούς
του Αυγούστου, έκλεισε στα 16,391 λε-
πτά ανά κιλοβατώρα για το πράσινο τι-
μολόγιο, που σημαίνει ότι αν σε αυτή την
τιμή υπολογιστεί και η επιδότηση του
υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας, η τελική τιμή, βάσει της οποίας θα

χρεωθούν οι καταναλωτές, θα μειωθεί
στα 14,791 λεπτά ανά κιλοβατώρα, δηλα-
δή στο επίπεδο που στόχευε η κυβέρνη-

ση, μεταξύ των 14 και 15 λεπτών.
Η τιμή που ανακοίνωσε η ΔΕΗ
ισχύει για κατανάλωση έως 500
κιλοβατώρες τον μήνα και άρα
συμπίπτει με την κατανάλωση
που επιδοτεί η κυβέρνηση.

Οι ανακοινώσεις της ΔΕΗ εί-
χαν ιδιαίτερη σημασία για τη δια-
μόρφωση της επιδότησης που

αποφάσισε το υπουργείο Περιβάλλον-
τος και Ενέργειας, καθώς η ΔΕΗ εξακο-

λουθεί να διαθέτει το 70% των μετρητών
ανά την επικράτεια και επομένως είναι η
εταιρεία που όλοι οι παίκτες αναμένουν
προκειμένου να πάρουν και τις δικές
τους τελικές αποφάσεις.

Ο ανταγωνισμός πάντως ανάμεσα στις
εταιρείες παροχής ρεύματος είναι με-
γάλος, καθώς στο υπόλοιπο 30% αντι-
στοιχούν περίπου 1 με 1,5 εκατομμύριο
πελάτες, με το 10% αυτών να κυνηγά τις
καλύτερες προσφορές, αλλάζοντας
σχεδόν κάθε μήνα προμηθευτή με βάση
την καλύτερη προσφορά που θα πετύ-
χουν. Σε αυτούς τους καταναλωτές φαί-

νεται ότι έχουν ήδη στοχεύσει η Proter-
gia και η Ήρων, οι οποίες γνωστοποί-
ησαν ότι θα κρατήσουν σταθερές τις
χρεώσεις του Αυγούστου, παραμένον-
τας στα επίπεδα του Ιουλίου και απορ-
ροφώντας τις όποιες αυξήσεις.

Τα άλλα τιμολόγια
Εκτός από τα πράσινα τιμολόγια, και οι

χρεώσεις στα κίτρινα τιμολόγια που ανα-
κοίνωσε η ΔΕΗ εμφανίζονται ιδιαίτερα
ανταγωνιστικές, με τις τιμές Αυγούστου
να διαμορφώνονται στο 0,155 για το οι-
κιακό κίτρινο και στο 0,174 για το επαγ-
γελματικό κίτρινο. Παράλληλα, τα μπλε
τιμολόγια της ΔΕΗ έχουν εγγυημένη στα-
θερή τιμή 0,145 για 12 μήνες για το οικια-
κό μπλε τιμολόγιο και 0,145 για 12 μήνες
για το μπλε επαγγελματικό τιμολόγιο.
Αναφερόμενοι στις χρεώσεις της ΔΕΗ,
στελέχη της τόνιζαν ότι η εταιρεία για τρί-
το συνεχόμενο μήνα συγκρατεί τις αυξή-
σεις που προέρχονται από τη χονδρική
τιμή του ρεύματος προς όφελος των πε-
λατών της με την τιμή του πράσινου οι-
κιακού τιμολογίου της για τον Αύγουστο
να καταγράφει έκπτωση ύψους 53%. Αν-
τίστοιχα και στα πράσινα τιμολόγια για
τους επαγγελματίες η ΔΕΗ εφαρμόζει
έκπτωση 45%.
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Στα 14-15 λεπτά διαμορφώνεται
μετά τις παρεμβάσεις η τιμή 
στα πράσινα τιμολόγια της ΔΕΗ
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Ρεύμα: Η κρατική επιδότηση
«κλείδωσε» στο 1,6 λεπτό

Ο στόχος του υπουργείου Ενέργειας
Οι χθεσινές ανακοινώσεις του υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργει-
ας έγιναν στο πλαίσιο των μέτρων που είχε ανακοινώσει
ότι θα λάβει η κυβέρνηση και μετά την επιβολή της
έκτακτης φορολογίας κατά 10 ευρώ ανά μεγαβατώ-
ρα στους παραγωγούς ηλεκτρικού ρεύματος, με
σκοπό να μειωθεί η επιβάρυνση των νοικοκυριών
από την πρόσκαιρη κρίση που εκδηλώθηκε στη Νοτι-
οανατολική Ευρώπη κατά τα μέσα Ιουλίου. Όπως εξή-
γησε ο υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Θόδωρος Σκυλακάκης,
με βάση τις τιμές των παρόχων που έχουν γίνει γνωστές (και καλύπτουν
άνω του 80% της αγοράς) η τελική τιμή για τη συντριπτική πλειοψηφία
των οικιακών καταναλωτών ηλεκτρικής ενέργειας διαμορφώνεται κάτω
των 15 λεπτών/kWh, μετά την έκτακτη στήριξη στους λογαριασμούς
ηλεκτρικού ρεύματος που ανακοινώθηκαν. Επίσης και η υφυπουργός
Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδούκου εξήγησε ότι για τους
περίπου 700.000 δικαιούχους του Κοινωνικού Οικιακού Τιμολογίου η
τελική τιμή μειώθηκε στα 11,3 λεπτά ανά κιλοβατώρα για την πλειοψη-
φία των συγκεκριμένων καταναλωτών.
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ειοψηφικό πακέτο 30% της πολύ γνω-
στής φίρμας «Φρεσκούλης», η οποία
διαθέτει στην αγορά συσκευασμένες

σαλάτες, αγόρασε η Μαριάννα Λάτση μέσω του
Latsco Family Office. Το ποσοστό συγκεντρώ-
θηκε με τη μεταβίβαση του 12,18% που κατείχε η
EOS Capital Partners και του 17,82% που κατείχε
η Elikonos Capital. Έτσι η τελευταία παραμένει
αυτήν τη στιγμή στο 19%, ενώ ο ιδρυτής της εταιρείας,
Χρυσόστομος Μαυρόπουλος, διατηρεί το 51% στο με-
τοχικό κεφάλαιο της Eurocatering.

H Eurocatering είναι η εταιρεία που βρίσκεται πίσω
από τη φίρμα «Φρεσκούλης» και δραστηριοποιείται
στη διαλογή, μεταποίηση και διάθεση φρέσκων οπω-
ροκηπευτικών προϊόντων στη χώρα. Πρόκειται για μία
ιδιαιτέρως δυναμική εταιρεία, η οποία προβλέπεται το
2024 να παρουσιάσει κύκλο εργασιών που θα αγγίξει
αθροιστικά στη τριετία το 78%, με
ετήσιο συντελεστή αύξησης
(CAGR) της τάξης του 18%. Όσον
αφορά τα κέρδη προ φόρων και
αποσβέσεων (EBITDA), υπολογί-
ζεται στο ίδιο διάστημα ότι θα φτά-
σουν ή ακόμη και θα ξεπεράσουν
σε αύξηση το 62%. 

Τα προηγούμενα τρία χρόνια η
Eurocatering έχει πραγματοποι-
ήσει επενδύσεις που έχουν φτάσει στα 15 εκατ. ευ-
ρώ. Τα κεφάλαια αυτά διοχετεύθηκαν στη δημιουρ-
γία νέων ιδιόκτητων εγκαταστάσεων που περιλαμ-
βάνουν εργοστάσιο, γραφεία, καθώς και χώρους
αποθήκευσης και logistics που είτε διαθέτουν επαγ-
γελματική ψύξη είτε όχι. Βασικός τροφοδότης αυτής
της πορείας εκτός από τις εγχώριες πωλήσεις, είναι
οι εξαγωγές της «Φρεσκούλης», οι οποίες στην τριε-
τία τριπλασιάστηκαν κατακτώντας όλο και μεγαλύτε-
ρα μερίδια αγοράς.

Ικανοποίηση από  την επένδυση
Με την ευκαιρία της ολοκλήρωσης της συμφωνίας,

ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος της εταιρείας
Eurocatering κ. Χρυσόστομος Μαυρόπουλος, δήλω-

σε: «Καλωσορίζω το Latsco Family Office στη
μεγάλη οικογένεια της Eurocatering και ευ-
χαριστώ τόσο για την εμπιστοσύνη που εμ-
πράκτως δείχνει στην εταιρεία όσο και στο
πρόσωπό μου. Θα ήθελα να ευχαριστήσω επί-
σης την Elikonos, την EOS Capital Partners,
και ειδικά τον κ. Απόστολο Ταμβακάκη, για την
αμέριστη και διαχρονική υποστήριξη που μας

παρείχαν. Είμαι σίγουρος ότι η είσοδος του Latsco Fa-
mily Ofiice στη μετοχική σύνθεση, σε συνδυασμό με
την παραμονή της EOS Capital Partners, ενισχύει πε-
ραιτέρω τη δυναμική πορεία της Eurocatering προς
την υλοποίηση των στόχων μας και της δέσμευσής μας
στην ποιότητα και την καινοτομία, συνεχίζοντας να
προσφέρουμε υγιεινές και φρέσκες λύσεις στους κα-
ταναλωτές και πελάτες μας».

Ανάλογη ικανοποίηση εξέφρασε και ο διευθυντής
επενδύσεων του Latsco Family Offi-
ce στην Ελλάδα, κ. Νίκος Βουτυχτής,
ο οποίος είπε: «Με ικανοποίηση
ανακοινώνουμε την επένδυσή μας
στη Eurocatering, μια από τις κορυ-
φαίες και πλέον δυναμικές εταιρεί-
ες στον χώρο των τροφίμων στην Ελ-
λάδα. Η επένδυση αυτή αποτελεί
ένα ακόμη βήμα της εξελισσόμενης
επενδυτικής στρατηγικής μας στον

πρωτογενή και μεταποιητικό τομέα της χώρας, με στό-
χο τη μετεξέλιξή του και την προσαρμογή του στις σύγ-
χρονες συνθήκες».

Εξηγώντας τις προοπτικές του νέου επενδυτικού
σχήματος, ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος της
εταιρείας EOS Capital Partners, κ. Απόστολος Ταμβα-
κάκης, είπε: «Η νέα μετοχική σύνθεση πιστεύουμε
ακράδαντα πως προσφέρει μια νέα προοπτική για την
εταιρεία, που συνάδει χρονικά με την αξιοποίηση της
ολοκλήρωσης του μεγάλου επενδυτικού πλάνου των
τελευταίων 2 ετών. Η ολοκλήρωση της επένδυσης, σε
συνδυασμό με την παρουσία του Latsco Family Office,
είναι οι δύο σημαντικότεροι λόγοι που προτιμήσαμε τη
μερική αποεπένδυση, πιστεύοντας σθεναρά στη μελ-
λοντική θετική πορεία της εταιρείας».

του Κωνσταντίνου
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Τέσσερα δισ. από 14 εταιρείες
Το να θυμηθούν ξανά 14 εισηγμένες επιχειρήσεις ότι
έχουν και μετόχους και να τους επιστρέψουν μέρη από
τα κέρδη είναι, αν μη τι άλλο, ένδειξη επιχειρηματικής
και οικονομικής υγείας. Άλλωστε, ο πραγματικός λόγος
που κάποιος τοποθετεί χρήματα σε μια επιχείρηση δεν
είναι ο τζόγος (κάποιοι γελούν, αλλά δεν πειράζει). Ο
πραγματικός λόγος των επενδύσεων είναι να πιστέψεις
ότι μια εταιρεία θα πάει καλά, να της δώσεις τα λεφτά
σου και εκείνη να σου επιστρέφει μέρος των κερδών. 
Την αρχή έκαναν φέτος μετά από 15 χρόνια οι τράπεζες
και τις ακολουθούν: η ΔΕΗ που, αν θυμάστε (κάποιοι
στην Κουμουνδούρου σφυρίζουν αδιάφορα), πριν από
πέντε χρόνια ήταν στο χείλος της χρεοκοπίας, η Ελλά-
κτωρ που φέτος θα μοιράσει 174 εκατ., η ΕΥΑΘ, η Αερο-
πορία Αιγαίου, η Ελινόιλ, η Attica Group, η CNL Capital,
καθώς και η Moda Bagno και η Εβροφάρμα.

Ποιο το όφελος;
Τώρα θα σας πω την αμαρτία μου. Θυμάμαι από την προ-
ηγούμενη δεκαετία να ανακοινώνει η ΑΑΔΕ τα ονόματα των
μεγαλοοφειλετών του Δημοσίου. Στην αρχή φοβέριζε ότι
θα τα δώσει, μετά έκανε πως τα έδινε, έπειτα από λίγο το
καθυστερούσε, μετά επανεμφάνιζε την απειλή και αυτό
πήγαινε κι ερχότανε. Και η απορία που είχα πάντα ήταν η
εξής: Αν έχεις φτάσει να χρωστάς ένα τεράστιο ποσό το
οποίο δεν μπορείς να το αποπληρώσεις ακόμη κι αν θες ή
οφείλεις ένα ποσό που δεν ήθελες να το χρωστάς αλλά τε-
λικά έπεσαν έξω οι δουλειές σου, θα σου κάνει τίποτα το να
εμφανιστείς σε μια λίστα της ΑΑΔΕ; Φαντάζομαι ότι αυτοί
που δεν θέλουν να εμφανιστούν σε αυτήν τη λίστα έχουν
κάνει εδώ και πολύ καιρό τις προσπάθειές τους. Άλλωστε,
ούτε το 5% των χρεών αυτών δεν είναι εισπράξιμο. Άρα ποιο
το όφελος;

Νέα κινεζική επένδυση στον τουρισμό
Για μια επένδυση 10 εκατ. στον τουρισμό, η οποία «ψή-
νεται» ανάμεσα σε Ελλάδα και Κίνα, κάνουν συζήτηση
διάφοροι στην αγορά. Πρόκειται για ένα επενδυτικό
σχέδιο που θα γίνει εκτός Αττικής, ήδη έχουν γίνει οι
πρώτες επαφές σε Ελλάδα και Κίνα, ενώ μέσα στο επό-
μενο δίμηνο η συνεργασία αναμένεται να κλειδώσει
στις λεπτομέρειές της. Όπως ακούγεται, το επενδυτικό
σχέδιο είναι μακροχρόνιο και οι δύο πλευρές προσβλέ-
πουν στην επέκταση της συνεργασίας τους ακόμη και
εκτός Ελλάδας! Θα εστιάσουν στην ανάπτυξη τουριστι-
κών projects με στόχο την αύξηση των τουριστικών ρο-
ών από την Κίνα, αλλά θα επεκταθούν και σε άλλους το-
μείς που συνδέονται με την τουριστική αγορά.
Σύμφωνα με τις ίδιες πληροφορίες, στην προσέγγιση
των δύο πλευρών συνέβαλε σημαντικά η Επιτροπή Ελ-
ληνοκινεζικής Επιχειρηματικής Ανάπτυξης του Επαγ-
γελματικού Επιμελητηρίου Αθηνών, που τον τελευταίο
περίπου ενάμιση χρόνο έχει διευκολύνει την επαφή
των επιχειρηματιών από τις δύο χώρες, στηρίζοντας
παράλληλα (με σειρά δωρεάν υπηρεσιών) και τους Κι-
νέζους επιχειρηματίες, οι οποίοι ζουν και εργάζονται
στην Ελλάδα.

Η Λάτση μπήκε στον «Φρεσκούλη»

Απέκτησε το 30% 
μιας εταιρείας η οποία 

τα τελευταία τρία χρόνια 
εμφανίζει συνεχώς άνοδο

στα κέρδη της αλλά 
και στις εξαγωγές της



Η
κρουαζιέρα δεν ήταν ποτέ πιο
δημοφιλής. Τα τελευταία χρόνια
όλο και περισσότεροι ταξιδιώτες

επιλέγουν αυτού του είδους τις διακοπές,
δημιουργώντας μια παγκόσμια τάση. Οι
ειδικοί της κρουαζιέρας λανσάρουν προ-

τάσεις και παρουσιάζουν
πολύ δελεαστικά προ-
γράμματα διακοπών, με
αποτέλεσμα τα μεγέθη
των αφίξεων και κατ’
επέκταση των προσεγγί-

σεων των κρουαζιερό-
πλοιων στα ελληνικά νη-
σιά να αυξάνουν με ιλιγ-

γιώδεις ρυθμούς.
Τα νούμερα «μιλούν» από μόνα τους.

Στα δημοφιλή νησιά της Ελλάδας οι του-
ρίστες κρουαζιέρας κάνουν κυριολεκτικά
«απόβαση», δημιουργώντας το αδιαχώ-
ρητο στα λιμάνια.

Ενδεικτικά θα αναφέρουμε μερικά
από τα πλέον τουριστικά νησιά, κυρίως
των Κυκλάδων, που σύμφωνα με τα επί-
σημα στοιχεία «βουλιάζουν» καθημερι-
νά από τους αναρίθμητους τουρίστες
κρουαζιέρας.

Στο λιμάνι της Σαντορίνης, μόνο τον μή-
να Ιούλιο, πραγματοποιήθηκαν 119 αφί-
ξεις σύμφωνα με το Λιμενικό Ταμείο Θή-
ρας «Αθηνιός». Η Σαντορίνη αποτελεί,
αναμφισβήτητα, τον δημοφιλέστερο προ-
ορισμό στην Ελλάδα για τις κρουαζιέρες.
Κάθε χρόνο περίπου 900.000 επισκέπτες
φθάνουν στη Σαντορίνη για να θαυμά-
σουν τις μοναδικές ομορφιές του νησιού.
Τα κρουαζιερόπλοια αγκυροβολούν στην
καρδιά της Καλντέρας και εξυπηρετούν-
ται από το λιμάνι του Αθηνιού, αλλά και
από τον όρμο των Φηρών.

Συνωστισμός στη Σαντορίνη 
Ωστόσο, μία πρόσφατη ανάρτηση στα

social media του προέδρου της Τοπικής
Κοινότητας Θήρας, Πάνου Καβαλλάρη,
προκάλεσε αίσθηση, καθώς ούτε λίγο ού-
τε πολύ, ζήτησε από τους κατοίκους της
Σαντορίνης να περιορίσουν τις μετακινή-
σεις τους λόγω της άφιξης 17.000 επισκε-
πτών από τα κρουαζιερόπλοια που θα
προσέγγιζαν. Μάλιστα, η ανάρτηση είχε
μορφή έκτακτης ανακοίνωσης και σημεί-
ωνε χαρακτηριστικά πως «άλλη μια δύ-
σκολη ημέρα για την πόλη και το νησί μας
με την έλευση 17.000 επισκεπτών από τα
κρουαζιερόπλοια! Παρακαλούμε την
προσοχή σας και όσο μπορούμε ελαττώ-
νουμε τις μετακινήσεις μας».

Ακολούθησαν, όπως ήταν φυσικό,
πλείστες όσες αντιδράσεις μετά και την
επίσης πρόσφατη ανακοίνωση του δη-
μάρχου του νησιού, ο οποίος, μιλώντας

στην «Καθημερινή», υποστήριξε ότι οι
επιβάτες κρουαζιέρας που ελλιμενίζον-
ται στη Σαντορίνη δεν θα πρέπει να ξε-
περνούν τις 8.000 ημερησίως, ώστε να εί-
ναι βιώσιμα το νησί, οι κάτοικοι και ο του-
ρισμός του, πρόταση η οποία στηρίχθηκε,
σύμφωνα με τον ίδιο τον δήμαρχο, στις
παραινέσεις της Διεθνούς Ένωσης
Κρουαζιέρας (CLIA) και σε έρευνα του
Πανεπιστημίου Αιγαίου.

Στο επίσης δημοφιλές νησί των Κυ-
κλάδων, το «νησί των ανέμων», όπως
έχουμε συνηθίσει να αποκαλούμε τη
Μύκονο, τον Ιούλιο πραγματοποιήθη-
καν συνολικά 129 αφίξεις. Η Μύκονος
αναγνωρίζεται ως παγκόσμιας σημα-
σίας προορισμός κρουαζιέρας, η οποία
έχει ενισχυθεί τα τελευταία χρόνια και
οι ιθύνοντες επικεντρώνονται στη θέ-
σπιση δράσεων που χρειάζεται να ανα-
ληφθούν προκειμένου να μεγιστοποι-
ηθούν τα οφέλη για το νησί από την
κρουαζιέρα και να προωθηθεί ο στόχος
της βιώσιμης ανάπτυξης.

Μάλιστα, η CLIA διεξάγει μελέτη για τις
οικονομικές επιπτώσεις του τουρισμού
κρουαζιέρας στη Μύκονο σε συνεργασία
με το ερευνητικό κέντρο Oxford Econo-
mics και το λιμάνι της Μυκόνου. Η μελέτη
θα ολοκληρωθεί έως το τέλος του 2024
και αναμένεται να επιβεβαιώσει τη ση-
μαντική συνεισφορά στην τοπική οικονο-
μία του τουρισμού κρουαζιέρας, ο οποίος
σε εθνικό επίπεδο στήριξε περισσότερες
από 14.300 θέσεις εργασίας και συνεισέ-
φερε συνολικά 1,4 δισ. ευρώ στην ελληνι-
κή οικονομία το 2022.

Στη Σούδα της Κρήτης, μόνο τον Ιού-
λιο, οι 18 προσεγγίσεις κρουαζιερόπλοι-
ων αποβίβασαν 45.760 επιβάτες, σε
σχέση με τις 20.144 επιβατών κρουαζιέ-
ρας και τα 11 κρουαζιερόπλοια τον αντί-
στοιχο περσινό μήνα. 

Η ψηφιακή πλατφόρμα 
Berth Allocation

Με στόχο τη διαχείριση των κρατή-
σεων και της κατανομής θέσεων ελλι-

μενισμού με τον βέλτιστο δυνατό τρό-
πο, ο Οργανισμός Λιμένος Λαυρίου, σε
ειδική εκδήλωση, παρουσίασε τη νέα
ψηφιακή πλατφόρμα Berth Allocation,
η οποία αφορά τα πλοία κρουαζιέρας,
τα πλοία RO-RO διεθνών πλόων και κά-
θε είδους πλοία μεταφοράς φορτίων.

Η ορθή διαχείριση είναι το ζητούμε-
νο και οι ενδιαφερόμενοι έχουν τη δυ-
νατότητα να δεσμεύσουν συγκεκριμέ-
νη θέση ελλιμενισμού και να ενημε-
ρωθούν για τις τεχνικές προδιαγραφές
των προσφερόμενων θέσεων, καθώς
και τη διαθεσιμότητά τους ανά μία ώρα
και για 365 ημέρες κάθε έτους.

Η πλατφόρμα ενσωματώνει δυνατό-
τητες άμεσης επικοινωνίας, δημιουρ-
γία ιστορικού ανά πλοίο, πελάτη, πρά-
κτορα, πλοιοκτήτρια εταιρεία κλπ, κα-
θώς και ανάλυση δεδομένων και σύ-
στημα βαθμολόγησης με βάση παρα-
μέτρους τις οποίες καθορίζει ο ίδιος ο
οργανισμός.

Στόχος της νέας υπηρεσίας είναι η
εξυπηρέτηση των χρηστών του λιμανι-
ού με ταχύτητα, ασφάλεια και διαφά-
νεια,  καθώς και η κατά το δυνατόν
πλήρης εκμετάλλευση κάθε θέσης ελ-
λιμενισμού 24 ώρες το εικοσιτετράω-
ρο, καθ’ όλη τη διάρκεια του έτους.
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Το αδιαχώρητο στη Σαντορίνη με 119 αφίξεις τον Ιούλιο, 
τη Μύκονο με 129 και την Κρήτη με 18 – Ο «τουρισμός
κρουαζιέρας» στήριξε το 2022 14.300 θέσεις εργασίας 
και απέφερε για την ελληνική οικονομία έσοδα 1,4 δισ.  

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Πλημμύρισαν τα νησιά 
από κρουαζιερόπλοια!



Η
πλήρης εξυγίανση 3+5 προβλη-
ματικών ΔΕΚΟ, η σημαντική ανα-
βάθμιση του επιπέδου εξυπηρέ-

τησης προς τους πολίτες και η δημιουργία
ενός νέου «κουμπαρά»
για την προσέλκυση
επενδυτικών κεφαλαίων,
ιδίως από το εξωτερικό,
συνθέτουν το τρίπτυχο
του νέου νόμου για τις
«μικρές ΔΕΗ» και την
ίδρυση του Εθνικού
Επενδυτικού Ταμείου. 

Το νέο πλαίσιο σημα-
τοδοτεί την αλλαγή σελίδας για το Υπερτα-
μείο και 8 θυγατρικές εταιρείες του Δημο-
σίου, με στόχο να προκύψει όφελος για
τους πολίτες, καθώς δρομολογούνται ση-
μαντικές παρεμβάσεις, οι οποίες θα αλλά-
ξουν την εικόνα των συγκοινωνιών και των
ταχυδρομείων όπου το Δημόσιο ακόμη δεν
έχει καταφέρει να αλλάξει νοοτροπίες και
πρακτικές τουλάχιστον 4 δεκαετιών. Είναι
χαρακτηριστική η δήλωση του υπουργού
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, Κω-
στή Χατζηδάκη, ο οποίος ανέφερε ότι «η
προσήλωση στο ‘‘άγιο’’ Δημόσιο μπορεί να
ωφέλησε κάποιους, σίγουρα όμως όχι
τους πολλούς ανυπεράσπιστους πολίτες!" .

Πιο ευέλικτες διαδικασίες
Ειδικότερα, ο νέος χάρτης για τις «μι-

κρές ΔΕΗ» και το νέο Ταμείο διαμορφώνε-
ται ως εξής:

1Δημιουργείται νέο μοντέλο οργάνωσης
και διοίκησης στον Οργανισμό Αστικών

Συγκοινωνιών Αθήνας (και στις κατά 100%
θυγατρικές του: Οδικές Συγκοινωνίες και
Σταθερές Συγκοινωνίες). στη ΓΑΙΟΣΕ, στα
Ελληνικά Ταχυδρομεία (και την 100% θυγα-
τρική τους: ΕΛΤΑ Courier). στη ΔΕΘ-Hel-
expo, στον Οργανισμό Κεντρικών Αγορών
και Αλιείας (ΟΚΑΑ), στην Κεντρική Αγορά
Θεσσαλονίκης (ΚΑΘ), στις Ελληνικές Αλυ-
κές και στην Ανώνυμη Εταιρεία Διώρυγας
Κορίνθου (ΑΕΔΙΚ). Όπως αναφέρει το
υπουργείο Εθνικής Οικονομίας και Οικο-
νομικών, οι οργανισμοί αυτοί δεν μπορούν
να ανταποκριθούν στο επίπεδο εξυπηρέ-
τησης που θέλουν οι πολίτες. Για παρά-
δειγμα, υπάρχουν σοβαρές δυσλειτουρ-
γίες και μεγάλες καθυστερήσεις στην προ-
μήθεια ανταλλακτικών στις δημόσιες συγ-
κοινωνίες (λεωφορεία, μέσα σταθερής
τροχιάς κλπ.), κάτι που έχει άμεσο αντίκτυ-
πο στην καθημερινότητα του πολίτη, κα-
θώς οχήματα μένουν ακινητοποιημένα και
τα δρομολόγια γίνονται πιο αραιά. Επιπλέ-
ον, οι διαδικασίες προσλήψεων σήμερα εί-
ναι εξαιρετικά χρονοβόρες, με αποτέλε-
σμα να υπάρχει έλλειψη οδηγών και τεχνι-
κών που είναι απαραίτητοι για την ομαλή
λειτουργία των δημοσίων συγκοινωνιών.

Αντίστοιχα προβλήματα παρατηρούνται και
στα Ελληνικά Ταχυδρομεία, κάτι που δι-
καιολογεί σε μεγάλο βαθμό και τις ουρές
που σχηματίζονται σε πολλά από τα κατα-
στήματα τους. «Πιλότος» για τις παρεμβά-
σεις είναι η ΔΕΗ, η οποία το 2019 ήταν στα
πρόθυρα της κατάρρευσης λόγω της εγ-
κληματικής πολιτικής του ΣΥΡΙΖΑ, ενώ σή-
μερα αποτελεί μια κερδοφόρα επιχείρηση
με πρωταγωνιστικό ρόλο στον τομέα της
ενέργειας. 

Με τον νέο νόμο δίνεται η δυνατότητα
προσέλκυσης στελεχών από τον ιδιωτικό
τομέα με απλή διαδικασία και για συγκε-
κριμένη διάρκεια θητείας (4 έτη με δυνα-
τότητα ανανέωσης μια φορά), με βάση
αποφάσεις του διευθύνοντος συμβούλου
της κάθε εταιρείας. Επιπλέον, γίνονται πιο
ευέλικτες οι διαδικασίες προσλήψεων του
προσωπικού τους, με περιορισμένο αλλά
ουσιαστικό ρόλο του ΑΣΕΠ, ενώ αναμένε-
ται να γίνουν πιο αποτελεσματικές οι καθη-
μερινές λειτουργίες τους βελτιώνοντας και
καθιστώντας πιο ευέλικτο το σύστημα προ-

μηθειών. Ωστόσο, η μεγαλύτερη διαρθρω-
τική τομή του νέου νόμου είναι ότι... απο-
βάλει από τα πειθαρχικά συμβούλια τους
συνδικαλιστές. 

Τέλος στο ΤΧΣ και το ΤΑΙΠΕΔ

2Εκσυγχρονίζεται η λειτουργία του
Υπερταμείου και κατεβάζουν... ρολά το

Ταμείο Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας
καθώς και το Ταμείο Αξιοποίησης Ιδιωτι-
κής Περιουσίας του Ελληνικού Δημοσίου
(ΤΑΙΠΕΔ), τα οποία απορροφώνται. Με την
κίνηση αυτή το Ταμείο θα έχει μεγαλύτερη
οργανωτική ευελιξία, γεγονός που θα συμ-
βάλει στη μείωση του διοικητικού κόστους. 

3Επανεπενδύονται τα έσοδα του ΤΑΙΠΕΔ
από τα λιμάνια, ώστε να αναβαθμι-

στούν. Προβλέπεται ότι το 50% των εσόδων
που εισπράττεται από συμβάσεις αξιοποί-
ησης λιμένων και λιμενικών υποδομών θα
κατευθύνεται στην εξυπηρέτηση του δη-
μοσίου χρέους, ενώ το υπόλοιπο 50% θα
μπορεί να διατεθεί για την υλοποίηση των
έργων που περιλαμβάνεται στο Master

Plan του κάθε Οργανισμού Λιμένος και εν-
τάσσονται στο επιχειρησιακό πρόγραμμα
αξιοποίησης του Ταμείου. Υπενθυμίζεται
πως με το ισχύον πλαίσιο το 100% των εσό-
δων διατίθεται για την εξυπηρέτηση του
δημοσίου χρέους. 

4Ιδρύεται το νέο Εθνικό Επενδυτικό
Ταμείο, το οποίο θα αποτελέσει ένα

ισχυρό επενδυτικό εργαλείο, αντίστοιχο
με εκείνα που λειτουργούν στις περισσό-
τερες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
παρέχοντας κίνητρα για αναπτυξιακές
πρωτοβουλίες ιδιαίτερα σε τομείς που
δεν καλύπτονται επαρκώς από τους ση-
μερινούς επενδυτές, αλλά έχουν προστι-
θέμενη αξία για την οικονομία. Το νέο αυ-
τό Ταμείο θα μπορεί να λειτουργεί και ως
συνεπενδυτής με άλλα Ταμεία και φορείς
κυρίως με μειοψηφικές συμμετοχές στις
επενδύσεις ή με υβριδικά εργαλεία. Στην
κατεύθυνση αυτή γίνονται επαφές με την
Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και
επενδυτικά ταμεία από το εξωτερικό, ιδι-
αίτερα από τον αραβικό κόσμο, προκει-
μένου να συμβάλουν και αυτά στο νέο Τα-
μείο. Στόχος είναι να καλυφθεί το επεν-
δυτικό κενό σε συγκεκριμένους τομείς
της αγοράς, παρά τη βελτίωση που παρα-
τηρείται τα τελευταία έτη, και όχι το Τα-
μείο να ανταγωνιστεί υφιστάμενα funds ή
να υποκατασταθούν μεγάλοι ξένοι επεν-
δυτές ή τα κεφάλαια επιχειρηματικών
συμμετοχών. Για τη δημιουργία του Τα-
μείου, το Υπερταμείο θα διαθέσει 300
εκατομμύρια ευρώ, δηλαδή το ήμισυ του
ποσού που θα εισπράξει από την επανα-
μεταβίβαση των μετοχών της ΕΥΔΑΠ και
της ΕΥΑΘ στο Δημόσιο. 
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Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Ποιες… κοσμογονικές 
αλλαγές έρχονται

σε «μικρές ΔΕΗ» και 
Επενδυτικό Ταμείο

Ζητούμενα τα κέρδη, 
το υψηλό επίπεδο
εξυπηρέτησης 
των πολιτών 
και η προσέλκυση 
κεφαλαίων με βλέμμα
στραμμένο 
στους Άραβες
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Επιμέλεια: Ελένη Μπέρτσου

Α
ναλογούντα κέρδη μετά φόρων 670 εκατ. ευρώ και ορ-
γανικά κέρδη μετά φόρων σε επίπεδο Ομίλου €646
εκατ. (+27% σε ετήσια βάση) παρουσίασε η Εθνική

Τράπεζα ως αποτέλεσμα των ισχυρών τάσεων στα οργανικά
έσοδα, όπως σημειώνει η διοίκηση. Τα καθαρά έσοδα από τό-
κους συνέχισαν να επιδεικνύουν ανθεκτικότητα έναντι της
αναμενόμενης τάσης ομαλοποίησής τους. Μειωθήκαν κατά -
3% σε τριμηνιαία βάση, αλλά ενισχύθηκαν κατά +13% σε ετήσια
βάση, αγγίζοντας τα €1,2 δισ. το Α’ εξάμηνο 2024. Τα καθαρά
ταμειακά διαθέσιμα του Α’ εξαμήνου 2024 ανήλθαν σε €9,1
δισ., παρά τις υψηλές εκταμιεύσεις, παρέχοντας ισχυρή στή-
ριξη στα καθαρά επιτοκιακά έσοδα, γεγονός που συνιστά μο-
ναδικό συγκριτικό πλεονέκτημα για την Τράπεζα. Ο οίκος
αξιολόγησης Moody's αναβάθμισε την πιστοληπτική ικανότη-
τα της ΕΤΕ κατά 2 βαθμίδες σε «BBB», μία βαθμίδα πάνω από
την επενδυτική, υπογραμμίζοντας τον ισχυροποιημένο μας
ισολογισμό και τη διατήρηση της οργανικής κερδοφορίας σε
υψηλά επίπεδα.  Οι θετικές τάσεις αναφορικά με την ποιότητα

του δανειακού μας χαρτοφυλακίου το Α’ εξάμηνο 2024 οδήγη-
σαν σε αναθεώρηση των προβλέψεών μας για το κόστος πι-
στωτικού κινδύνου του οικονομικού έτους 2024 σε <60μ.β.
από <65μ.β. Προηγουμένως ο δείκτης CET1 αυξήθηκε κατά
+50μ.β. από την αρχή του έτους σε 18,3% το Α’ εξάμηνο 2024,
συμπεριλαμβανομένης της πρόβλεψης ~0,5% επί των σταθμι-
σμένων στοιχείων του Ενεργητικού (RWAs) για διανομή μερί-
σματος 40% το 2025 από τα κέρδη του 2024, αντανακλώντας
την ισχυρή κερδοφορία. 

ERGO: Πρόγραμμα αναγνώρισης
και επιβράβευσης των
εργαζομένων

Η ERGO Ασφαλιστική τίμησε τους εργαζομένους της
μέσω του ετήσιου Προγράμματος Αναγνώρισης και Επι-
βράβευσης, για τη συμβολή τους στην επίτευξη των
εταιρικών στόχων και τις επικροτούμενες συμπεριφο-
ρές που επέδειξαν την περσινή χρονιά, σύμφωνα με
σχετική ανακοίνωση. Η ERG, εδώ και 4 χρόνια υλοποιεί
το Πρόγραμμα Αναγνώρισης και Επιβράβευσης, υπο-
στηρίζοντας τη στρατηγική της επιδίωξη να αποτελεί ερ-
γοδότη επιλογής. Σκοπός του προγράμματος είναι να
προβάλλει τα εξαιρετικά επιτεύγματα και τις επικροτού-
μενες συμπεριφορές των ανθρώπων της, να τους ανα-
γνωρίζει και να τους επιβραβεύει.

Πήρε άδεια λειτουργίας 
από την ΤτΕ η Intrum

Ολοκλήρωσε τη διαδικασία αδειοδότησης ο μεγα-
λύτερος servicer της χώρας. Η Τράπεζα της Ελλάδας
εξέδωσε τη σχετική απόφαση η οποία αναρτήθηκε στο
ΦΕΚ. Η απόφαση αναφέρει πως η ΤτΕ αποφασίζει «να
χορηγήσει στην Εταιρεία Διαχείρισης Απαιτήσεων
από Δάνεια και Πιστώσεις με την επωνυμία Intrum
Hellas Ανωνυμη Εταιρεία Διαχείρισης Απαιτήσεων
από Δάνεια Και Πιστώσεις» άδεια λειτουργίας διαχει-
ριστή πιστώσεων, σύμφωνα με τις διατάξεις του ν.
5072/2023 και της υπ’ αρ. 225/1/30.01.2024 ΠΕΕ. Η αι-
τούσα, ως εταιρεία ειδικού και αποκλειστικού σκοπού,
επιτρέπεται να ασκεί μόνο τις δραστηριότητες διαχεί-
ρισης πιστώσεων κατά την περ. 11 του άρθρου 4 του ν.
5072/2023, αποκλειόμενης της χορήγησης νέων πι-
στώσεων σε δανειολήπτες».

Κλουκίνας - Λάππας: 
Ομολογιακό δάνειο €16 εκατ. 
από την Alpha Bank

Η «Ι. Κλουκίνας - Ι. Λάππας Τεχνική και Εμπορική
Ανώνυμος Εταιρεία» ενημερώνει το επενδυτικό κοινό,
ότι, σε εκτέλεση της από 26.7.2024 απόφασης του διοι-
κητικού συμβουλίου της, υπεγράφη σήμερα σύμβαση
κοινού εμπραγμάτως εξασφαλισμένου ομολογιακού
δανείου, βάσει των διατάξεων του Ν. 4548/2018 και του
Ν. 3156/2003, όπως ισχύουν, ύψους €16.000.000,00 με
διαχειριστή πληρωμών και ομολογιούχο δανειστή την
αvώvυμη τραπεζική εταιρεία με την επωνυμία «Άλφα
Τράπεζα Ανώνυμη Εταιρεία». Η διάρκεια του δανείου εί-
ναι επταετής και αποσκοπεί αφενός μεν στην αναχρημα-
τοδότηση υφιστάμενου δανεισμού της Εταιρείας, αφε-
τέρου δε στη χρηματοδότηση προγραμματισμένων
στρατηγικών επενδύσεων.

Εθνική: Κέρδη 670 εκατ., πήρε πρόβλεψη για μέρισμα 40%

Στα 721 εκατ. ευρώ διαμορφώθηκαν τα καθαρά κέρδη της Eurobank το πρώτο εξάμηνο, με την τράπεζα να προχωρά σε ανοδική αναθε-
ώρηση των στόχων για το σύνολο της φετινής χρήσης. Αναλυτικά: Τα καθαρά έσοδα από τόκους αυξήθηκαν κατά 8,6% έναντι του Α΄ Εξα-
μήνου 2023 και διαμορφώθηκαν σε €1.132 εκατ., λόγω κυρίως των εσόδων από χορηγήσεις, ομόλογα και των δραστηριοτήτων στο εξω-
τερικό. Το καθαρό περιθώριο επιτοκίου ενισχύθηκε σε ετήσια βάση κατά 20 μονάδες βάσης και ανήλθε σε 2,83%. Τα καθαρά έσοδα από
αμοιβές και προμήθειες ενισχύθηκαν κατά 4,7% σε ετήσια βάση το Α΄ εξάμηνο 2024 και ανήλθαν σε €283 εκατ., κυρίως λόγω των εσό-

δων από τις εργασίες του Δικτύου και τη Διαχείριση Περιουσίας, αντιστοιχών-
τας σε 71 μονάδες βάσης επί του συνολικού ενεργητικού. Ως αποτέλεσμα των
ανωτέρω, τα οργανικά έσοδα αυξήθηκαν κατά 7,8% σε ετήσια βάση σε €1.415
εκατ. Τα συνολικά έσοδα ενισχύθηκαν κατά 9,7% έναντι του Α΄ Εξαμήνου 2023
σε €1.460 εκατ. Τα προσαρμοσμένα καθαρά κέρδη αυξήθηκαν κατά 22,2% σε
ετήσια βάση και ανήλθαν σε €732 εκατ. το Α΄ εξάμηνο 2024. Τα συνολικά κα-
θαρά κέρδη διαμορφώθηκαν σε €721 εκατ. και περιλαμβάνουν €99 εκατ. κέρ-
δος από την απόκτηση επιπλέον συμμετοχής στην Ελληνική Τράπεζα Κύπρου
(negative goodwill), καθώς και €101 εκατ. κόστος από την εθελουσία αποχώ-
ρηση εργαζομένων στην Ελλάδα. Τα κέρδη ανά μετοχή και η απόδοση των εν-
σώματων ιδίων κεφαλαίων διαμορφώθηκαν σε €0,20 και 18,5% αντίστοιχα. Ο
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Eurobank: Καθαρά κέρδη €721 εκατ. στο εξάμηνο

Το Φυσικό Αέριο Ελληνική
Εταιρεία Ενέργειας ανακοι-
νώνει τη σύναψη μιας σημαν-
τικής συμφωνίας με την EΥ-
ΔΑΠ, ύψους 38,5 εκατ. ευρώ,
πλέον ΦΠΑ, για την προμή-
θεια ηλεκτρικής ενέργειας. Η
σύμβαση αφορά την προμή-
θεια 165.400 MWh ηλεκτρι-
κής ενέργειας, η οποία θα κα-
λύψει το μεγαλύτερο μέρος
των ενεργειακών αναγκών
της EΥΔΑΠ για τον επόμενο
χρόνο με δικαίωμα παράτασης για επι-
πλέον έξι μήνες.

Το Φυσικό Αέριο αναδείχθηκε ανάδο-
χος υποβάλλοντας τη βέλτιστη οικονο-
μική προσφορά στο πλαίσιο ηλεκτρονι-

κού διαγωνισμού που διενήργησε η EΥ-
ΔΑΠ. Ο γενικός διευθυντής στο Φυσικό
Αέριο Ιωάννης Μητρόπουλος δήλωσε
μετά την υπογραφή της συμφωνίας: «Η
συνεργασία με την ΕΥΔΑΠ είναι σημαν-

τική για το Φυσικό Αέριο,
καθώς εντάσσουμε στο
χαρτοφυλάκιό μας και
έχουμε τη δυνατότητα να
παρέχουμε ανταγωνιστικές
ενεργειακές λύσεις στη με-
γαλύτερη εταιρεία ύδρευ-
σης στην Ελλάδα. Η συμ-
φωνία αυτή διασφαλίζει
διαρκώς ανταγωνιστικές
τιμές σε μια αγορά που χα-
ρακτηρίζεται από μεγάλη
ρευστότητα και έντονες

διακυμάνσεις. Παραμένουμε πιστοί στη
δέσμευσή μας για παροχή αξιόπιστης
και βιώσιμης ενέργειας επενδύοντας σε
νέες τεχνολογίες με προτεραιότητα την
οικονομία και τη βιώσιμη ανάπτυξη». 

Συμφωνία €38,5 εκατ. της Φυσικό Αέριο 
με ΕΥΔΑΠ για προμήθεια ρεύματος
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Τ
ην τελευταία ευκαιρία να συνεχίσει στους Ολυμπια-
κούς Αγώνες και να μην πει πρόωρο, με βάση τις
προσδοκίες, αντίο έχει σήμερα στις 14:30 η Εθνική

ομάδα μπάσκετ. Η Ελλάδα αντιμετωπίζει την Αυστραλία
και θέλει πάση θυσία τη νίκη, έτσι ώστε να έχει πιθανότη-
τες να προκριθεί στους «8» του τουρνουά. Η μέχρι τώρα ει-

κόνα της ομάδας του Βασίλη Σπανούλη
δεν αφήνει μεγάλα περιθώρια αισιοδο-
ξίας, ωστόσο τίποτα δεν τελειώνει και κα-
μία μάχη δεν έχει χαθεί πρωτού δοθεί.

Με μπροστάρη τον Γιάννη Αντετο-
κούνμπο και τον Νικ Καλάθη κανονικά
στη 12άδα παρά τον τραυματισμό στα
πλευρά που τον κράτησε τα προηγούμενα
24ωρα μακριά από το κανονικό πρόγραμ-

μα προπόνησης, η «γαλανόλευκη» θα επιχειρήσει να πά-
ρει τη νίκη απέναντι στους «Boomers», έτσι ώστε να περι-
μένει τα σενάρια και να δει αν θα καταφέρει να βρεθεί στα
προημιτελικά.

Η Ελλάδα μπορεί να βρεθεί ακόμα και στη δεύτερη θέση
του ομίλου της, σε ένα και μόνο σενάριο. Αυτό απαιτεί νίκη
της «γαλανόλευκης» με 10 ή και περισσότερους πόντους
απέναντι στην Αυστραλία,και την ίδια ώρα νίκη του Καναδά
επί της Ισπανίας. Για να τερματίσει η Ελλάδα στην τρίτη θέ-
ση και να προκριθεί, χρειάζεται νίκη επί της Αυστραλίας

και νίκη των Ισπανών επί του Καναδά, ή στην περίπτωση
που ο Καναδάς νικήσει τους Ισπανούς, θα αρκεί και μία νί-
κη με διαφορά από 3 έως 9 πόντους.

Όπως είναι εύκολα αντιληπτό, με ήττα η Εθνική ομάδα
αποχαιρετά με το διόλου τιμητικό 0/3 τη διοργάνωση.
Υπάρχει, όμως, και σενάριο στο οποίο η Ελλάδα μπορεί να
νικήσει και να τερματίσει τελευταία, με αποτέλεσμα τον
αποκλεισμό. Αν η «γαλανόλευκη» επικρατήσει με διαφορά
ενός ή δύο πόντων απέναντι στην Αυστραλία και ο Κανα-
δάς νικήσει την Ισπανία, τότε λόγω της διαφοράς πόντων
θα τερματίσει τελευταία και θα αποκλειστεί.

Σε κάθε περίπτωση, ο Βασίλης Σπανούλης περιμένει
από τους παίκτες του μια πολύ καλύτερη εμφάνιση, ενώ
και ο ίδιος καλείται να αντιμετωπίσει καλύτερα καταστά-
σεις που θα βγάλουν την ομάδα από την «comfort zone»

της, όπως το παιχνίδι πέντε εναντίον πέντε ή οι άμυνες ζώ-
νης. Η απουσία καθαρού σκόρερ και σταθερού σουτ από
την περιφέρεια είναι τα στοιχεία που έχουν κοστίσει έως
τώρα στην Ελλάδα. Για να καταφέρει, συνεπώς, η «γαλανό-
λευκη» να έχει τύχει απέναντι στη σκληροτράχηλη Αυ-
στραλία που σουτάρει καλά από την περιφέρεια, θα πρέπει
να ελέγξει τον ρυθμό μέσα από τα ριμπάουντ και όποτε
έχει την ευκαιρία να τρέξει στο ανοικτό γήπεδο να το κάνει.
Θα μπορέσει έτσι να εκμεταλλευτεί και τα τρομακτικά προ-
σόντα του Γιάννη Αντετοκούνμπο, ο οποίος στα δύο πρώτα
παιχνίδια έμοιαζε απελπιστικά μόνος του. 

Στο παρελθόν, Ελλάδα και Αυστραλία έχουν βρεθεί αντι-
μέτωπες δύο φορές σε Ολυμπιακούς Αγώνες. Η πρώτη
ήταν στις 28 Ιουλίου 1996 στις ΗΠΑ όταν οι Αυστραλοί διέ-
λυσαν 103-62 τη «γαλανόλευκη» με 17 πόντους του Άντρι-
ου Γκέιζ. Στις 15 Αυγούστου 2004 στο κλειστό του Ελληνι-
κού, η Ελλάδα πήρε τη… ρεβάνς με 75-54 χάρη σε 21 πόν-
τους του Λάζαρου Παπαδόπουλου. 

Τελευταία φορά Ελλάδα και Αυστραλία συναντήθηκαν
στην πρώτη φάση του Παγκοσμίου Πρωταθλήματος 2006,
όταν η εθνική ομάδα με μία μυθική ανατροπή επικράτησε
72-69, στον δρόμο για το ασημένιο μετάλλιο, με τον νυν
προπονητή της, Βασίλη Σπανούλη,  να είναι στους πρωτα-
γωνιστές εντός του παρκέ. Σε τρία ματς, συνεπώς, η Ελλά-
δα έχει δύο νίκες και μία ήττα. 

Τελευταία ζαριά για την Ελλάδα 
απέναντι στην Αυστραλία

(14:30, LIVE ΕΡΤ), έτσι ώστε 
να διεκδικήσει την πρόκριση 
στους «8» των Ολυμπιακών

Αγώνων του Παρισιού

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Τώρα… 
ή ποτέ



Πρώτο ματς στη Σουηδία
Τη Μάλμε θα αντιμετωπίσει ο ΠΑΟΚ στον γ’

προκριματικό γύρο του Champions League. Οι
πρωταθλητές Ελλάδας θα ταξιδέψουν στη
Σουηδία στις 6 Αυγούστου για το πρώτο παιχνί-
δι. Ο επαναληπτικός στο γήπεδο της Τούμπας
έχει προγραμματιστεί για τις 13 Αυγούστου. Τη
Δευτέρα, 5 Αυγούστου, θα διεξαχθεί και η κλή-
ρωση των play offs στα οποία φιλοδοξεί να
βρεθεί ο «Δικέφαλος του Βορρά». 

Στον Άρη ο Ούγκο Μάγιο

Ακόμα μία σημαντική προσθήκη στο ρόστερ
του έκανε ο Άρης, ο οποίος απέκτησε τον Ούγ-
κο Μάγιο. Ο 33χρονος δεξιός μπακ είναι ταυτι-
σμένος με τη Θέλτα, καθώς αγωνίστηκε σε αυ-
τήν 449 φορές και είχε 12 τέρματα σε διάστημα
15 ετών. Ο Ισπανός άσος υπέγραψε το συμβό-
λαιό του και ανακοινώθηκε επίσημα από τους
«κίτρινους» αργά το βράδυ της Τετάρτης. 

Ξέφυγε ο Εζίλ 
Ο πρώην διεθνής ποδοσφαιριστής της Γερ-

μανίας Μεσούτ Έζιλ προκάλεσε για μία ακόμη
φορά έντονη κριτική με ανάρτησή του εναντίον
του Ισραήλ στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης.
Μέσω Instagram o τουρκικής καταγωγής πο-
δοσφαιριστής δημοσίευσε χάρτη του Ισραήλ,
στον οποίο έχει διαγραφεί με κόκκινο Χ η λέξη
Ισραήλ και έχει γραφτεί με μεγάλα γράμματα η
λέξη Παλαιστίνη.

Το φαινόμενο Μπάιλς
Αθλήτρια-φαινόμενο είναι η Αμερικανίδα Σι-

μόν Μπάιλς. Η 27χρονη αθλήτρια, με ύψος μό-
λις 1,42μ., είναι ένας θρύλος στη γυμναστική.
Με το μετάλλιο που κατέκτησε στο Παρίσι
έφτασε στα πέντε χρυσά σε Ολυμπιακούς Αγώ-
νες και οκτώ συνολικά, ενώ στην καριέρα της
μετράει πάνω από 30 μετάλλια στο υψηλότερο
επίπεδο της γυμναστικής.

Το μυστηριώδες κουτί 
Παρακολουθώντας τους Ολυμπιακούς Αγώνες, σε πολλούς

γεννήθηκε η απορία για το τι περιλαμβάνει το μακρόστενο

κουτί που λαμβάνουν οι νικητές των μεταλλίων. Την απορία

λύνουν οι διοργανωτές στην ιστοσελίδα των Αγώνων. Στο κου-

τί περιλαμβάνεται μια αφίσα που δημιούργησε ο Γάλλος καλ-

λιτέχνης Ούγκο Γκατονί και αφορά την 33η Ολυμπιάδα. 

SPORTS
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«Βασιλιάς 
της πισίνας» 

ο Χρήστου

Η
Αντιγόνη Ντρισμπιώτη, σημαιοφόρος της Ελλάδας
στην τελετή έναρξης μαζί με τον Γιάννη Αντετο-
κούνμπο, ολοκλήρωσε τον αγώνα των 20χλμ. βάδην

στους δρόμους του Παρισιού. Σε μία καταπληκτική διαδρο-
μή γύρω από τον Πύργο του Άιφελ και πάνω από τον Ση-
κουάνα, η Ελληνίδα πρωταθλήτρια είχε μια καλή παρουσία
και τερμάτισε στην 22η θέση από τις 45 αθλήτριες που συμ-
μετείχαν. Χρυσή η Κινέζα Γιανγκ, δεύτερη η Πέρεθ από την
Ισπανία, τρίτη η Μόνταγκ από την Αυστραλία.

Η Ντρισμπιώτη είναι, ούτως ή άλλως, άξια συγχαρητηρίων
καθώς κατάφερε στην ηλικία των 40 ετών όχι μόνο να βρεθεί
στους Ολυμπιακούς Αγώνες, αλλά και να ολοκληρώσει τα 20
χλμ.. Η Ελληνίδα πρωταθλήτρια έφτασε στο απόγειο της κα-
ριέρας της τα προηγούμενα χρόνια, κατακτώντας το χρυσό
μετάλλιο στα 20 και στα 35χλμ. βάδην στο Ευρωπαϊκό Πρω-
τάθλημα του 2022 και το χάλκινο στα 35χλμ. στο Παγκόσμιο
Πρωτάθλημα του 2023.

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Μαχήτρια Ντρισμπιώτη

Έγραψε ιστορία για την ελληνική κολύμβηση ο Απόστολος Χρήστου, καθώς
στον τελικό των 200μ. ύπτιο κατέκτησε το ασημένιο μετάλλιο. Για δέκατα του
δευτερολέπτου έχασε το χρυσό, το οποίο πήγε στον Ούγγρο Κος, ενώ τρίτος
ήταν ο Ελβετός Μιτιούκοφ. Ο Έλληνας κολυμβητής έφερε το δεύτερο
μετάλλιο για τη χώρα μας στους Ολυμπιακούς Αγώνες του Παρισιού.



Η
Αθήνα υποδέχεται απόψε τον θρυλικό σούπερ σταρ στο ΟΑΚΑ για
μια συναυλιακή εμπειρία γεμάτη ενέργεια και αξέχαστες μουσικές
στιγμές. Δεκαέξι χρόνια από την τελευταία του εμφάνιση στη χώρα

μας, ο απόλυτος ηγέτης του ροκ Λένι Κράβιτζ επανέρχεται -στο πλαίσιο του
AthensRocks- για να ταρακουνήσει συθέμελα την πόλη.

Ο ταλαντούχος πολυοργανίστας των μεγάλων επιτυχιών «American
Woman», «It Ain't Over 'Til It's Over», «Are You Gonna Go My Way», «Fly
Away», παραγωγός, στιχουργός, ηθοποιός και σχεδιαστής μόδας θα
μυήσει το ελληνικό κοινό στον δικό του φωτεινό μουσικό κόσμο, παρου-
σιάζοντας ολοκαίνουργια κομμάτια από τον τελευταίο δίσκο «Blue Elec-
tric Light». 

Με τέσσερα «Γκράμι» στην κατοχή του και ατελείωτες διεθνείς διακρί-
σεις, τo απόλυτο sex symbol με τα μαύρα γυαλιά, τα ανοιχτά μπουφάν και
το γραμμωμένο σώμα παραμένει ο απόλυτος κυρίαρχος στο παγκόσμιο
πεντάγραμμο, παρότι έχει «πατήσει« τα εξήντα. 

Από τα ειδύλλια  με διάσημες σταρ... στην ερωτική αποχή
Ο γιος του τηλεοπτικού παραγωγού Σάι Κράβιτζ και της ηθοποιού Ρόξι

Ρόκερ -η οποία ήταν περισσότερο γνωστή για τον ρόλο της στο «The Jef-
fersons» (1975–85)- μεγάλωσε στο Μπέβερλι Χιλς της Καλιφόρνια. Ξεκί-
νησε την καλλιτεχνική του καριέρα σε ηλικία 16 ετών με το όνομα «Ρομέο
Μπλου», ενώ έγινε γνωστός το 1991 με το σινγκλ «It Ain't Over 'til It's
Over» από το δεύτερο άλμπουμ του κι
από τότε παραμένει στη σκηνή ως το
Νο 1.

Το 1987 παντρεύτηκε την πρωταγω-
νίστρια Λίζα Μπονέτ, απέκτησαν μια
κόρη, την τραγουδίστρια - ηθοποιό Ζόε
Κράβιτζ και πήραν διαζύγιο το 1993.
Ακολούθησαν τα ειδύλλια με τη Βανέ-
σα Παραντίς, την Αντριάνα Λίμα και τη
Νικόλ Κίντμαν, για να φτάσουμε στο σήμερα, όπου ο ίδιος παραδέχτηκε πως
βαδίζει στα χνάρια της αγαμίας! Σε συνέντευξή του αποκάλυψε πως είναι
ανενεργός ερωτικά τα τελευταία εννέα χρόνια, περιμένοντας τη μια και μο-
ναδική που θα γίνει σύντροφος ζωής.

Τον Μάρτιο ο Λένι Κράβιτζ απέκτησε το δικό του αστέρι στη «Λεωφόρο
της Δόξας» στο Χόλιγουντ. Στην αστραφτερή τελετή παρευρέθηκαν η κό-
ρη του αλλά και ο διάσημος ηθοποιός και μακροχρόνιος φίλος του Ντέι-
ζελ Ουάσινγκτον.

«Το να είσαι με όλους αυτούς τους σπουδαίους καλλιτέχνες που έχουν
κάνει απίστευτα πράγματα στη ζωή τους είναι τιμή. Το αστέρι είναι ένα
όμορφο πράγμα, αλλά αν δεν είχα τους ανθρώπους να το μοιραστώ μαζί
τους, δεν θα ήταν το ίδιο», ανέφερε εκείνη την ημέρα στην ομιλία του. 
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Γράφει 
η Δήμητρα 

Δάρδα Απόψε στο ΟΑΚΑ 
ο απόλυτος ηγέτης 

του ροκ και θρυλικός 
σούπερ σταρ

Ο Λένι 
Κράβιτζ 

είναι εδώ!
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Sani: Sea
& sunset

party
G

rand event στο Sani Resort Χαλκιδι-
κής για τα δέκα χρόνια του καταστή-
ματος «Apoella». Οι too sic καλεσμέ-

νες και λάτρεις του brand γνώρισαν από κον-
τά τις Ελληνίδες σχεδιάστριες μόδας που συ-
νεργάζονται με την μπουτίκ, συμμετέχοντας
παράλληλα σε διαδραστικά fashion activities.

Alexander
Schneider,
Ελένη
Ανδρεάδη,
Ανδριανός
Γκιώνης

Λήδα Παπαδοπούλου, Χριστίνα Πλακόπιτα Ντόμυ Δεδέογλου, Λένα Δρεβελέγκα, Ιωάννα Στόικου Rhea Calo

Σήλια Δραγούνη Χριστίνα Ιωαννίδου, Aθηνά Παπαγεωργίου, Ελένη Ιωαννίδου Ολίνα Θεοδώρου, Μαριάνα Καμά

Χριστίνα Λυμπεροπούλου, 
Έλενα ΠαλαμίδουΜαρούλα ΘεοφίλουΛαμπρινή, Φίλιππος και Στέλλα Σταύρου

Τίττυ Δάνου, Αντωνία Καρρά, Άντυ Δάνου
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Τ
ο τρέμουλο των χεριών είναι ένα από τα πιο
συχνά και ομολογουμένως πιο ενοχλητικά
συμπτώματα. Άλλοτε αποτελεί απλώς μια

φυσιολογική αντίδραση του οργανισμού, ενώ άλ-
λες φορές μπορεί να αποτελεί μια προειδοποιητι-
κή ένδειξη υποκείμενων ασθενειών. «Ο ιδιοπα-
θής τρόμος είναι η πιο συχνή αιτία τρέμουλου στο
πλαίσιο νευρολογικής νόσου. Στην ουσία, πρόκει-
ται για ένα σύνδρομο που χαρακτηρίζεται από
βραδέως επιδεινούμενο τρόμο (τρέμουλο) των
άνω άκρων. Είναι διαταραχή των νευρωνικών κυ-
κλωμάτων που συγχρονίζουν την κίνηση, ενώ το
υπόλοιπο κεντρικό νευρικό σύστημα (εγκέφαλος
και νωτιαίος μυελός) δεν επηρεάζονται», επιση-
μαίνει ο κ. Φώτης Μπουρλογιάννης, αναπληρω-
τής διευθυντής Νευροχειρουργικής, ο οποίος
αναφέρει τα χαρακτηριστικά, τη διάγνωση και τη
θεραπευτική αντιμετώπιση της νόσου.

Ο ιδιοπαθής τρόμος χαρακτηρίζεται από προ-
οδευτική και βραδεία επιδείνωση που αφορά συ-
νήθως και τα δύο άνω άκρα, αλλά ασύμμετρα. Επί-
σης επηρεάζονται το κεφάλι, η φωνή και το πρόσω-
πο. Ο τρόμος επιδεινώνεται σε συγκεκριμένες στά-
σεις των χεριών και κατά την κίνηση. Η ένταση του
τρόμου ποικίλει και επιδεινώνεται από το στρες, την
κόπωση, την πείνα, τις ακραίες θερμοκρασίες κ.ά. 

Στο 50-70% των ασθενών ο τρόμος βελτιώνεται
προσωρινά μετά τη χρήση αλκοόλ αλλά μπορεί να
προκύψει «rebound effect», δηλαδή άμεση υπο-
τροπή των συμπτωμάτων. Χρειάζεται ενδελεχής
νευρολογική εξέταση για την εξακρίβωση της διά-
γνωσης, δεδομένου ότι ο ιδιοπαθής τρόμος έχει
κοινά σημεία αλλά και σημαντικές διαφορές από
φυσιολογικές καταστάσεις όπως ο γεροντικός τρό-
μος ή νευροεκφυλιστικές νόσους όπως η Πάρκιν-

σον. Η διάγνωση γίνεται με κλινική εξέταση καθώς
και εξέταση του οικογενειακού ιστορικού. Ο απει-
κονιστικός έλεγχος απαιτείται για αποκλεισμό άλ-
λων αιτιών. Δεδομένης της πληθώρας των καταστά-
σεων που μπορούν να προκαλέσουν δευτεροπαθή
τρόμο αλλά και των νευρολογικών παθήσεων που
εμφανίζονται με τρόμο και μαζί με άλλα συμπτώμα-
τα, είναι ουσιώδης η νευρολογική εξέταση από ειδι-
κό στις κινητικές διαταραχές. «Υπάρχει κληρονομι-
κό ιστορικό τουλάχιστον στο 50% των ασθενών.  Η
κληρονομικότητα είναι αυτοσωμική επικρατής με
περιορισμένη διεισδυτικότητα. Σε κάποιες περι-
πτώσεις έχουν διαπιστωθεί γονιδιακές παραλλαγές
εντός της οικογένειας. Οι υπόλοιπες είναι σποραδι-

κές περιπτώσεις αγνώστου αιτιολογίας» τονίζει ο κ.
Μπουρλογιάννης. Φαρμακευτική θεραπεία, χει-
ρουργική παρέμβαση αλλά και μη παρεμβατικές
μέθοδοι βοηθάνε στην αντιμετώπιση της νόσου. 

«Σχετικά με τις διαθέσιμες θεραπευτικές επιλο-
γές η πριμιδόνη και η προπρανολόλη προσφέρουν
αποτελεσματική φαρμακευτική θεραπεία στο 50%
και πλέον των περιστατικών.  Η Εν τω Βάθει Διέγερ-
ση Εγκεφάλου (Deep Brain Stimulation) είναι η πα-
ρεμβατική μέθοδος επιλογής όταν τα συμπτώματα
επιμένουν παρά τη χρόνια φαρμακευτική αγωγή.
Συνοπτικά, το DBS συνίσταται στη στερεοτακτική
εμφύτευση ηλεκτροδίων διά των οποίων τροποποι-
ούνται τα παθολογικά νευρωνικά κυκλώματα του
εγκεφάλου. Είναι ασφαλής και αποτελεσματική
χειρουργική μέθοδος, αντιστρέψιμη, τροποποιήσι-
μη και ανθεκτική στον χρόνο. 

Επίσης, υπάρχουν και μη παρεμβατικές θερα-
πευτικές μέθοδοι που βασίζονται στη στερεοτα-
ξία αλλά για την πρόκληση μη αναστρέψιμης δια-
τομής. Μία νέα τεχνολογία που καθιερώνεται στα-
διακά είναι ο εστιασμένος υπέρηχος με στερεο-
τακτική καθοδήγηση από μαγνήτη. Η στερεοτα-
κτική πρόκληση διατομής με ραδιοσυχνότητες εί-
ναι μία παραδοσιακή μέθοδος που με τις κατάλ-
ληλες ενδείξεις χρησιμοποιείται με μεγάλη απο-
τελεσματικότητα. Επίσης και η στερεοτακτική
ακτινοχειρουργική (γ-knife) έχει ένδειξη σε συγ-
κεκριμένες περιπτώσεις», εξηγεί ο ειδικός.  
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Τα επιδημιολογικά 
στοιχεία της νόσου   
Ο αριθμός των ατόμων που νοσούν στο
σύνολο του πληθυσμού εκτιμάται ότι
είναι 0,32%. Σε παγκόσμια κλίμακα, τα
περιστατικά για το 2020 ανέρχονται σε
24,91 εκατομμύρια. Γυναίκες και άνδρες
επηρεάζονται με την ίδια συχνότητα.
Συνήθως εμφανίζεται στην ηλικία 35-45
ετών. «Η θνησιμότητα δεν έχει διαφορά
από το γενικό πληθυσμό, γιατί ο
ιδιοπαθής τρόμος δεν είναι ένα
νευροεκφυλιστικό νόσημα που
επηρεάζει το προσδόκιμο. Ωστόσο, η
προκαλούμενη αναπηρία είναι
σημαντική στο 85% και σοβαρή στο 15%
των ασθενών», καταλήγει ο κ.
Μπουρλογιάννης.  

Φώτης Μπουρλογιάννης,
Αναπληρωτής Διευθυντής

Νευροχειρουργικής

Πρόκειται για ένα σύνδρομο 
που χαρακτηρίζεται από βραδέως 
επιδεινούμενο τρόμο (τρέμουλο)
των άνω άκρων

ΙΔΙΟΠΑΘΗΣ ΤΡΟΜΟΣ

Όσα πρέπει να γνωρίζουμε 
για αυτή την κινητική διαταραχή  



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Σήμερα θα μπορέσετε να οριοθετήσετε τα
πρόσωπα που έχετε επιλέξει να βρίσκονται
στο πλευρό σας. Μπορεί να επιδιώξετε μια
συζήτηση μαζί τους ή να βρείτε έναν τρόπο
για να πειστείτε ότι τρέφουν αληθινά αισθή-
ματα για εσάς.    

Ταύρος
(21/4-20/5)
Σήμερα η ένταση που δημιουργεί η Αφροδίτη με τον
Ουρανό επηρεάζει εσάς που ανήκετε στο τρίτο δε-
καήμερο. Είναι καιρός να μάθετε πολλές αλήθειες
για πράγματα που σας έκρυβαν και αφορούν την
προσωπική σας ζωή.  

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Εσείς οι Δίδυμοι φροντίστε να είστε προσεκτικοί
με τα οικονομικά σας και να μην κλείσετε καμία
συμφωνία που μπορεί να σας βάλει σε περιπέ-
τειες.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Για εσάς τους Καρκίνους τα οικονομικά σας βρί-
σκονται και σήμερα σε μια κρίση, ενώ αν πρέπει να
αποφασίσετε για μια σπουδαία αγορά, φροντίστε
αυτό να πραγματοποιηθεί αργότερα.  

Λέων
(23/7-22/8)
Εσάς τους Λέοντες συνεχίζει να σας ξεσηκώ-

νουν κάποιες καταστάσεις, να δέχεστε έντονη

κριτική από τους άλλους αλλά και να βρίσκε-

στε κοντά σε μία απόλυτα συνειδητοποιημένη

απόφασή σας.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Εσείς οι Παρθένοι, αν και είστε αρκετά κουρασμένοι

με τις καταστάσεις που συμβαίνουν, έχετε στόχους

και μεγάλη δημιουργικότητα. Φροντίστε την υγεία

σας και είναι καιρός να αφαιρέσετε από την καθημε-

ρινότητά σας ό,τι σας πάει πίσω σε δυσάρεστες κα-

ταστάσεις.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Εσείς οι Ζυγοί ίσως να χρειαστεί να αλλάξετε τη

στάση σας απέναντι σε κάποια φιλικά σας πρό-

σωπα. Είναι πολύ πιθανό να βρείτε τυχαία μία

ενδιαφέρουσα συντροφιά που θα σας γεμίσει

αισιοδοξία και ανέμελες στιγμές.  

Σκορπιός
(24/10-21/11)

Τα επαγγελματικά σας θα σας απασχολή-

σουν έντονα, αλλά αν βρίσκεστε σε περίοδο

διακοπών, για κάποιο λόγο η προσωπική

σας ζωή θα δεχτεί ένα είδος ξαφνικής αλ-

λαγής, είτε το επιδιώξετε είτε όχι.

Τοξότης
(22/11-21/12)

Είστε έτοιμοι για αλλαγές, νέες γνωριμίες

και καινούργιους προορισμούς. Όσο και αν

σας πιέζουν οι καταστάσεις και τα πρόσω-

πα που βρίσκονται πολύ κοντά σας, εσείς

επιλέγετε να φύγετε από την καθημερινό-

τητα που σας κούρασε.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)

Για εσάς τους Αιγόκερους, οι καταστάσεις

και οι προσπάθειες που κάνετε θα σας δι-

καιώσουν, αρκεί να έχετε κατά νου ότι τα

πράγματα δεν θα μείνουν ίδια. Είναι καιρός

να αποχαιρετίσετε το παρελθόν και να

φροντίσετε το μέλλον σας.

Υδροχόος
(20/1-18/2)

Είναι μια πολύ ενδιαφέρουσα μέρα με έντο-

νο το στοιχείο της αλλαγής και των νέων

προσώπων που μπορεί τώρα να μπουν στη

ζωή σας. Σε κάθε περίπτωση, αν σήμερα

γνωρίσετε κάποιο πρόσωπο, μην κάνετε...

μακρινά σχέδια μαζί του.   

Ιχθύες
(19/2-20/3)

Ταξίδια και αλλαγή στα καθημερινά σας

σχέδια φέρνει για εσάς η δύσκολη όψη της

Αφροδίτης με τον Ουρανό. Κατά τα άλλα, οι

συζητήσεις καλά κρατούν με το ταίρι σας,

αλλά ξανασκεφτείτε τα πράγματα πριν απο-

φασίσετε οτιδήποτε.
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Η επιρροή της δύσκολης όψης Αφροδίτης - Ουρανού
επηρεάζει και σήμερα τα ζώδια του Σταθερού
Σταυρού (Ταύρους, Λέοντες, Σκορπιούς) και τους

Υδροχόους του τρίτου δεκαημέρου.


